
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:08:24) 
 
 Poštovane koleginice poslanice, poštovani kolege poslanici, uvaženi gosti, dragi građani 
koji pratite ovu sjednicu,  
 
 Otvaram sjednicu gdje imam čast i zadovoljstvo da predsjedavam na osnovu Poslovnika 
Skupštine.  
 Počinjemo Prvu konstitutivnu sjednicu 27. saziva.  
 (Intoniranje himne) 
 Podsjećam da je članom 6 Poslovnika Skupštine propisano da prvoj sjednici Skupštine do 
izbora predsjednika Skupštine predsjedava najstariji poslanik kome u radu pomaže najmlađi 
poslanik Maksim Vučinić i tu će biti dragocjena pomoć generalnog sekretara, Aleksandra 
Jovićevića.  
 Dozvolite mi da u svoje i vaše ime pozdravim prisutne goste. Radi se o predstavnicima po 
Ustavu najviših državnih institucija. Dakle, predstavnici Ustavnog suda, Vrhovnog suda, Vrhovnog 
državnog tužilaštva, Zaštitnika ljudskih prava i sloboda, Senata Državne revizorske institucije i 
predsjednika Državne izborne komisije.  
 Poštovane kolege, evo nekoliko napomena za tok ove sjednice koja je u mnogome, bar u 
jednom značajnom dijelu, formalnog karaktera. Jedan Balkanac po imenu Aristotel je rekao da je 
forma dio sadržine i da je forma jednako važna, a nama je potrebna da danas zajedno istrajemo u 
poštovanju formi i propisa kako bi došli do konstituisanja nove konstitutivne skupštine.  
 U tom smislu, podsjećam da na bazi Poslovnika mi možemo da verifikujemo mandate, da 
tretiramo da je 27. saziv Skupštine započeo s radom onda kada i formalno predsjednik Državne 
izborne komisije saopšti rezultate, odnosno prenese svoj zaključak koji će biti validan i relevantan 
da mi nakon toga proglasimo da je Skupština započela na jedan regularan pravni način svoj, 
vjerovatno, četvorogodišnji mandat.  
 Dajem riječ gospodinu Aleksi Ivanoviću da izvijesti o rezultatima izbora. 
 
 
 ALEKSA IVANOVIĆ (23.09.20 12:14:50) 
 
 Poštovani predsjedavajući, dame i gospodo, poslanice i poslanici, uvaženi gosti,  
 Posebna mi je čast da u Skupštini Crne Gore podnesem, a u ime Državne izborne komisije, 
Izvještaj o rezultatima izbora za poslanike u Skupštini Crne Gore koji su održani 30. avgusta 2020. 
godine.  
 Organi za sprovođenje izbora Državna izborna komisija i njena stručna služba, 24 
opštinske izborne komisije, 1.217 biračkih odbora sa stalnim i opunomoćenim članovima su sve 
izborne radnje sproveli u skladu s zakonomskom procedurom. Zahvaljujem im i čestitam na 
posvećenosti i odgovornosti u ostvarenju zadataka. Posebnu zahvalnost želim da iskažem 
građanima Crne Gore koji su doprinijeli da izborni dan od početka do kraja protekne u mirnoj i 
tolerantnoj atmosferi, te da su se samim tim stvorili svi uslovi da birači svoju volju izraze slobodno.  
 Predstavnici međunarodnih organizacija, posebno ODIHR i Enemol su pratili tok procesa 
od početka do kraja. Uz njih, aktivnu ulogu su imali predstavnici domaćih nevladinih organizacija, 
diplomatskih predstavništava u Crnoj Gori. Brojkama izraženo, bilo je 2.089 akreditovanih 
posmatrača od kojih domaćih 1.824, a stranih 265. Zahvaljujem svima na doprinosu koji su dali 
posmatranjem izbornog procesa i izvještajima koji su dostavili. Akreditovanih medija je bilo 35 od 
čega 24 strana i 11 domaćih. Ovi izbori su sprovedeni po Zakonu o izboru odbornika i poslanika 
koji je usklađen sa Ustavom Crne Gore, uz rizike i napore da se spriječi širenje virusa COVID-19. 
Zahvaljujem svim institucijama i pojedincima koji su dali doprinos u ostvarivanju ovog velikog cilja 
zaštite života i zdravlja učesnika u izbornom procesu.  
 Izbori za poslanike u Skupštini Crne Gore raspisani su Odlukom o raspisivanju izbora za 
poslanike u Skupštini Crne Gore 20. 06. 2020. godine. Na izborima održanim 30. avgusta 2020. 
godine u skladu s Ustavom Crne Gore biran je 81 poslanik u Skupštini Crne Gore. Izbori za 
poslanike u Skupštini Crne Gore, saglasno članu 12 Zakona o izboru odbornika i poslanika, 
objavljeni su u Crnoj Gori kao jedinstvenoj izbornoj jedinici. Na osnovu izbornog materijala 



utvrđeno je u birački spisak ukupno upisano 540.026 birača. Na biračkim mjestima glasalo 
400.321 birač. Van biračkog mjesta glasalo 13.573 birača. Glasalo ukupno 413.884 birača, bilo 
primljeno 540.026 glasačkih listića. Broj od 126-131 je neupotrijebljenih glasačkih listića, 413.874 
je upotrijebljenih glasačkih listića. Bilo je 4.500 nevažećih glasačkih listića i bilo je 409.393 važećih 
glasačkih listića.  
 Pojedine izborne liste dobile su sljedeći broj glasova i to: Socijaldemokrate Ivan Brajović "Mi 
odlučujemo dosljedno" 16.761 glas ili 4,09%; Bošnjačka stranka "Ispravno Rafet Husović" 16.279 
glasova ili 3,98%. HGI "Svim srcem za Crnu Goru" 1.106 glasova ili 0,27%, SDP "Jaka Crna Gora" 
12.835 glasova ili 3,14%. Hrvatska reformska stranka Crne Gore HRS 496 glasova ili 0,12%, 
Dritan Abazović "Crno na bijelo" dr Srđan Pavićević, Građanski pokret URA, Stranka pravde i 
pomirenja, Grupa birača CIVIS i nezavisni intelektualci i građani 22.679 glasova ili 5,54%. 
Albanska koalicija "Jednoglasno", Demokratska partija i Demokratska unija Albanaca i 
Demokratski savez u Crnoj Gori 4.675 glasova ili 1,14%. "Odlučno za Crnu Goru DPS Milo 
Đukanović 143.515 glasova ili 35,06%. "Za budućnost Crne Gore" Demokratski front, Nova srpska 
demokratija, Pokret za promjene, Demokratska narodna partija, Socijalistička narodna partija Crne 
Gore, Prava Crna Gora, Ujedinjena Crna Gora, Radnička partija, Partija udruženih penzionera i 
invalida Crne Gore, Jugoslovenska komunistička partija Crne Gore, Srpska radikalna stranka, 
Stranka penzionera i invalida i socijalne pravde Crne Gore 133.261 ili 32,55%. Aleksa Bečić, 
Miodrag Lekić "Mir je naša nacija", Demokrate, Demokratska Crna Gora DEMOS, Partija 
penzionera, invalida i restitucije, Građanski pokret Nova ljevica 51.298 glasova ili 12,53%.  
 Na osnovu članova 94 i 95 Zakona o izboru odbornika i poslanika pojedine izborne liste 
dobile su sljedeći broj mandata. Socijaldemokrate Ivan Brajović "Mi odlučujemo dosljedno" tri 
mandata, Bošnjačka stranka "Ispravno" Rafet Husović tri mandata, SDP "Jaka Crna Gora" dva 
mandata, dr Dritan Abazović "Crno na bijelo", dr Srđan Pavićević, Građanski pokret URA, Stranka 
pravde i pomirenja, Grupa birača CIVIS i nezavisni intelektualci i građani četiri mandata, Albanska 
koalicija "Jednoglasno" Demokratska partija, Demokratska unija Albanaca i Demokratski savez u 
Crnoj Gori jedan mandat, "Odlučno za Crnu Goru" DPS Milo Đukanović 30 mandata, "Za 
budućnost Crne Gore", Demokratski front, Nova srpska demokratija, Pokret za promjene i 
Demokratska narodna partija, Socijalistička narodna partija Crne Gore, Prava Crna Gora, 
Ujedinjena Crna Gora, Radnička partija, Partija udruženih penzionera i invalida rada, 
Jugoslovenska komunistička partija Crne Gore, Srpska radikalna stranka Crne Gore, Stranka 
penzionera i invalida i socijalne pravde 27 mandata. Albanska lista Genci Nimanbegu, Nik 
Gjeloshaj jedan mandat. Aleksa Bečić, Miodrag Lekić "Mir je naša nacija", Demokrate, 
Demokratska Crna Gora, DEMOS, partija penzionera, invalida, restitucije i Građanski pokret Nova 
ljevica 10 mandata.  
 Mandati se dodjeljuju saglasno članu 96 Zakona o izboru odbornika i poslanika kandidatima 
prema redosljedu na izbornoj listi i to: Socijaldemokrate Ivan Brajović "Mi odlučujemo dosljedno" 
Ivan Brajović, Damir Šehović, Boris Mugoša; Bošnjačka stranka "Ispravno" Rafet Husović, Ervin 
Ibrahimović, Amer Smailović, Kenana Strujić Harbić; SDP  "Jaka Crna Gora" doc. dr Draginja 
Vuksanović Stanković, mr Raško Konjević; dr Dritan Abazović "Crno na bijelo" dr Dritan Abazović, 
Miloš Konatar, Božana Jelušić, dr Srđan Pavićević; Albanska koalicija "Jednoglasno" 
Demokratska partija, Demokratska unija Albanaca Fatmir Đeka; "Odlučno za Crnu Goru" DPS - 
Milo Đukanović Duško Marković, Branimir Gvozdenović, Milutin Simović, Aleksandra Vuković, 
Mevludin Nuhodžić, Predrag Bošković, Ivan Vuković, Gordana Đurović, Jefto Eraković, Nikola 
Rakočević, Andrija Popović, Dragica Sekulić, Petar Ivanović, Halil Duković, Dragan Papović, 
Marta Šćepanović, Vlastimir Golubović, Zoran Pažin, Časlav Vešović, Vesna Pavićević, Miloš 
Nikolić, Miodrag Vuković, Nikola Janović, Daliborka Pejović, Branko Čavor, Bogdan Fatić, Danijel 
Živković, Suzana Pribilović, Ivan Mitrović, Abaz Dizdarević;  Aleksa Bečić i Miodrag Lekić "Mir je 
naša nacija" Aleksa Bečić, Miodrag Lekić, Zdenka Popović, Dragan Krapović, Boris Bogdanović, 
Momo Koprivica, Stevan Katić, Tamara Vujović, Albin Ćeman, Vladimir Martinović; Za budućnost 
Crne Gore, Demokratski front, Socijalistička narodna partija Crne Gore, Prava Crna Gora, 
Ujedinjena Crna Gora, Radnička partija udruženih penzionera invalida Crne Gore, Jugoslovenska 
komunistička partija Crne Gore, Srpska radikalna stranka, Stranka penzionera invalida i socijalne 
pravde profesor Zdravko Krivokapić, Nebojša Medojević, Marko Milačić, Simonida Kordić, Vladimir 
Joković, Maja Vukićević, dr Vladimir Dobričanin, prof. dr Branko Radulović, Milun Zogović, 



Dragoslav Šćekić, Branka Bošnjak, Slaven Radunović, dr Strahinja Bulajić, Predrag Bulatović, 
Danijela Đurović, Milan Knežević, Vladan Raičević, Jovan Jole Vučurović, Jelena Božović, Dragan 
Ivanović, Radoš Zečević, Marko Kovačević, Jovanka Bogavac, Dragan Bojović, Dragan Vukić, 
Milo Božović, Maksim Vučinić; Albanska lista "Genci Nimanbegu" Nik Gjeloshaj.  
 Želim vam srećan i uspješan rad. Zahvaljujem na pažnji.  
 Hvala predsjedavajući. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:26:30) 
 
 Zahvaljujem se gospodinu Ivanoviću.  
 Saglasno članu 7 stav 1 Poslovnika Skupštine objavljujem da je, podnošenjem Izvještaja 
Državne izborne komisije, započeo mandat poslanicima 27. saziva Skupštine Crne Gore.  
 Smatram da iz moguće političke kulture i respekta prema prošlosti, imajući u vidu da smo u 
27. sazivu, spomenem Prvi saziv koji je bio 1906. godine nakon prvih izbora u Crnoj Gori kada je 
predsjedavao Savo Plamenac, a bio izabran Šako Petrović, da se podsjetimo na pretke i na 
trajanje ove skupštine.  
 Naravno bilo je predstavničkih institucija vlasti i prije u nekom tradicionalnom obliku. Od 
tada počinje parlamentarizam u formalnom smislu sa burnom istorijom između uspona i padova i 
to je period kada su utvrđeni, udareni temelji parlamentarizma u Crnoj Gori.  
 Nama je danas potreban osvrt na današnji dan, na naš mandat. Dakle, ovog 27. saziva, ne 
slučajno sam ga vezao za tradiciju, i tu nas čeka puno iskušenja. Čeka nas problem zdravstveni 
strašan, čekaju nas ekonomski problemi itd. ali i mislim da imamo i razloga da sumiramo i jedan 
detalj koji može nam dati i poleta u daljem osvajanju demokratije. Mislim na 30. avgust i pobjedu 
opozicione demokratske alternative pri čemu će vrijeme pokazati što će donijeti ta pobjeda, ali ono 
što izvjesno znamo u ovom trenutku to je da je ostvarena jedna velika tekovina, tekovina da došlo 
do smjene vlasti u Crnoj Gori mirnim putem, prvi put u istoriji. Želim da kažem svoje mišljenje da 
svi i vlast i opozicija nose zaslugu za tu tekovinu koja nam je sada već dužnost i obaveza da se 
ponovi, da se unaprijedi u sledećim izborima i htio sam da sumiram u ovom moguće sumornom 
stanju društva u ovom trenutku, dakle, tu tvorevinu. Zato i mislim da nova vlast ne treba da svoj 
legitimitet zasniva na negaciji svega urađenog prije što bude konstatovano kao pozitivno, kao 
rezultat treba priznati i na tome graditi dalje crnogorsko društvo.  
 Ono što je negativno, a plašim se da je toga bilo više zahtijeva radikalan diskontinuitet. 
Dakle, neće biti revanšizma, ali će biti realizacije Poglavlja 23 i 24. Ne bi bilo dobro da brkamo te 
obaveze i da znamo da smo dužni da gradimo crnogorsko društvo prema evropskim standardima i 
u onom tradicionalnom idealu Crne Gore, a to je da se gradi zemlja kao poštena kuća. Zato, 
očekujem da će ova skupština biti mjesto pluralizma legitimnog, konfrotacija ideja, ali i da će biti i 
mjesto sinteze, dogovora. To građani očekuju od nas. Sve ono što je interes Crne Gore potrebno 
je da ovdje postignemo, kao konsenzus. Toga nismo imali prilike da vidimo ranije. Tako da 
očekujem i tu novu stranicu crnogorskog parlamentarizma bez arogancije pobjednika već traženja 
onamo gdje je dužnost naša, a dužnost naša je ne da se nadgornjavamo i nisu nas zato izabrali 
građani nego da rješavamo probleme. Kažem još jednom, duh konfrotacije, ali duh tolerancije i 
osjećaja opšteg dobra.  
 Smatrao sam za potrebnim da kažem nešto u ovom smislu, moguće ništa originalno, želio 
sam da podsjetim na izazove, na iskušenja da svi doprinesemo građenju dostojanstva i 
nezavisnosti Skupštine. Skupština ne smije biti ničija sluškinja. Skupština je jedina institucija u 
političkom sistemu koja ima izvorni narodni legitimitet. Zato je nova stranica, čini mi se, političkog 
života u Crnoj Gori dignitet Skupštine koja neće dozvoliti da bude podređena drugim institucijama. 
Nema razloga ni po Ustavu, a nema ni po ukupnoj teoriji i doktrini političkog sistema. Dao sam 
sebi za pravo da napravim ovaj komentar, prelazimo dalje.  
 Sada imamo jedan momenat, prije nego što pređemo na dnevni red, a to je da je potrebno 
da konstatujemo ostavke koje su podnijeli u međuvremenu iz koalicija i da nakon toga napravimo 
pauzu, još ćemo se dogovoriti o trajanju do dnevnog reda. Dakle, pauzu koja će biti neophodna da 
Državna izborna komisija konstatuje imena alternativa ovim poslanicima koji su, na žalost, bili vrlo 
kratko poslanici. Pročitaću njihova imena, to je poslanik Zoran Pažin iz DPS-a. Pored Zorana 



Pažina i Stevan Katić iz partije Demokrata. Dakle, na nama je da samo konstatujemo da su 
podnijeli ostavke.  
 Sada slijedi dnevni red, a biće i pauza.  
 Sada se javio poslanik Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.09.20 12:33:33) 
 
 Uvaženi predsjedavajući gospodine Lekiću,  
 Dozvolite mi da se, u svrhu konstruktivnosti dobre atmosfere kojom smo započeli 
konstitutivni saziv,  obratim i dam nekoliko predloga kako bismo mogli da s uspijehom zaokružimo 
današnji dan. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:34:00) 
 
 Da čujemo Vašu intervenciju, pa nakon toga ćemo imati pauzu i onda utvrditi dnevni red, 
tako da, eventualna neka replika bi mogla da uslijedi oko toga. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.09.20 12:34:15) 
 
 Moje obraćanje je baš u svrhu utvrđivanja dnevnog reda. Zahvaljujem.  
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, srećna vam sloboda, sloboda izvojevana pod barjacima 
hrabrosti i nepokolebljivosti, sloboda koja ima obavezu da pjeva i ljepše i bolje nego što su sužnji 
pjevali o njoj, sloboda koja ne smije ni jedan sekund da zamuca, sloboda koja ni jedan sekund ne 
smije da se pretvori u poraz.  
 Zato, javno saopštavam, u ime koalicije Demokratskog fronta, da tu slobodu niko neće 
ugroziti niti će dovesti u pitanje, niti će se želje hiljada i hiljada građana koji su glasali promjene, 
koji su glasali budućnost Crne Gore naći kao gubitnici. Posebno je nećemo dovesti mi koji smo se 
pod šatorima ispred Skupštine danonoćno borili za tu slobodu, koje su prebijali, koje su hapsili, 
koje su zatvarali, koji su ovdje jedini u Parlamentu Milu Đukanoviću skandirali "Milo, lopove", koji 
su jedini ovdje u Parlamentu uhapšeni svih 17 kada se izglasavao Zakon o slobodi vjeroispovijesti, 
bez skidanja imuniteta kojima je ovdje jedinima određen pritvor bez ikakvog procesuiranja. 
Posebno nećemo dozvoliti onima koji su ovih 30 godina pohare i privatizovanja Crne Gore, 
koristeći se narativima demokratije, zgrnuli milione, postali multimilioneri i multimilijarderi i koji su 
(Prekid) Dozvolite, imam pravo.   
 Imam demokratski kapacitet da sve saslušam. Imate pravo da odgovorite, da polemišete, 
nikakav problem nije. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:36:30) 
 
 Da pokušam da intervenišem.  
 Ne bih želio da debitujem ovdje sa strogošću, ali jesam za osjećaj mjere u svemu, pa ću 
zamoliti poslanika Markovića da ne dobacuje, a zamoliću poslanika Kneževića da sažme svoje 
izlaganje s obzirom da mi otvaramo dnevni red. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.09.20 12:37:18) 
 
 Posebno nećemo dozvoliti nekim neformalnim centrima moći koji su djelovali iz navodne 
opozicione sjenke, a imali su poslovne aranžmane s prvom familijom da nam opredjeljuju ili 
sastavljaju Vladu. Tu mislim da of šor patrijarha Željka Ivanovića, jednog od vlasnika koncerna 
Vijesti koji je izrazio i iskazao sumnju da će Demokratski front da izda i da će Demokratski front da 



da ruku spasa Milu Đukanoviću i da smo mi zgrnuli desetine i desetine miliona evra kako bi dali 
podršku Milu Đukanoviću i kako se danas ne bi izglasao ni predsjednik Skupštine niti se saopštilo 
ime mandatara.  
 Na ovoj slici su Željko Ivanović i Milo Đukanović. Željko Ivanović želi da zamijeni Mila 
Đukanovića i da postane iz druge, prva familija. Željko Ivanović koji je prvi milion stekao tako što 
ga je ukrao od Mila Đukanovića sada sumnjiči nas koji smo 30 godina bili protiv Mila Đukanovića 
da ćemo da mu pružimo ruku. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:38:10) 
 
 Kolega Kneževiću, moraću da Vas zaustavim. Intervenisao bih jednako da je i s ove strane. 
 Molim Vas da privedete kraju. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.09.20 12:38:55) 
 
 Vrlo je važno, gospodine predsjedavajući, jer se uznemirila crnogorska javnost da će 
Demokratski front da izda. Mi saopštavamo Željku Ivanoviću koji je u ovom trenutku pregovara s 
Željkom Mitrovićem da mu proda PINK za 13 miliona evra i koji je od nas Srba s periferije koji 
smrde na pipune i lubenice uzeo 500.000 evra za ovu kampanju da mi nećemo izdati i da ja imam 
konstruktivan predlog da Demokratski front podržava gospodina Aleksu Bečića za predsjednika 
Skupštine i podržavamo Zdravka Krivokapića nosioca liste za mandatara buduće Vlade. Da bismo 
eliminisali sve sumnje da će Srbi izdati u ovom Parlamentu, da bismo eliminisali sve sumnje da se 
Srbi bore za fotelje u ovom Parlamentu. Jer, mi smo se uglavnom borili za zatvorske ćelije, mjesta 
u Tužilaštvu, mjesta u sudovima, saopštavamo da nas ne interesuju fotelje, interesuje nas samo 
budućnost Crne Gore, svih njenih naroda.  
 Zbog toga kažem još jednom, tražimo i predlažemo da danas bude izabran gospodin 
Aleksa Bečić za predsjednika Skupštine, a da sa 41 poslanikom posvjedočimo i da će gospodin 
Zdravko Krivokapić biti mandatar buduće Vlade. Očekujemo da se svi izjasne. Zbog dušmana 
želim da poručim: Neka je vječna Crna Gora, živio naš srpski narod gdje god da se nalazio. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:40:31) 
 
 Izvolite, ali da Vas zamolim kratko da bismo išli dalje. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (23.09.20 12:40:45) 
 
 Poštovani predsjedavajući,  
 Znam da ste Vi neiskusni, nijeste nikad vodili Skupštinu, po godinama ste veoma iskusni i 
po nekom svom znanju, ali ne možete praviti karikaturu od svečane sjednice Skupštine Crne 
Gore, konstitutivne sjednice. Zna se što je procedura, da procedura traje do jednog minuta. Treba 
da se ustanovi dnevni red. Molim vas, potrudite se da vodite kako treba ovu sjednicu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:41:24) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Popoviću, na razumijevanju da sam neiskusan. Imam utisak da ste 
Vi vrlo inteligentan čovjek i nema potrebe da prenosimo impresije nego svako će preuzeti 
odgovornost za ono što kaže. Prema tome, dobiće riječ sada drugi koji se javio za proceduru. Ne 
dajem ja ovdje po željama nego po tome što se javljaju. 
 Sada dajem riječ Slavenu Radunoviću. Predlažem tok sjednice, da ćemo zaustaviti sada 
ove intervencije jer ćemo preći na dnevni red pa će ova tačka dnevnog reda da se aktuelizuje. U 



međuvremenu imamo drugu radnju, formalno, a to je priprema alternative za ove koji su podnijeli 
ostavke. Zamoliću Vas, gospodine Radunoviću, da kratko intervenišete. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.09.20 12:42:19) 
 
 Hvala Vam.  
 Baš će ići u tom pravcu.  
 Prvo, sve pozdravljam još jednom i prvi put u ovom sazivu. Hvala Vam, gospodine 
predsjedavajući. Samo da preciziramo, da je ovo što je maloprije uradio moj kolega Knežević u 
svrhu toga da se uvedemo u dnevni red. Jer, ovog momenta nije bio spreman predlog i mi smo se 
složili da mi iniciramo ovaj predlog pred licem crnogorske javnosti i da građane Crne Gore i one 
građane Crne Gore koji su na neslobodnim izborima uspjeli ono što se svima činilo nemogućim da 
nas obradujemo, nema nikakvog razloga da i dalje držimo u bilo kakvom strahu. Molim kolege iz 
Demokratske Crne Gore i kolege iz koalicije "Crno na bijelo" da se izjasne da li su spremni da ovo 
sad odradimo. Niko ovdje ne rizikuje ništa osim Koalicija "Za budućnost Crne Gore", kojoj s 
obzirom na izborni rezultat u matematičkom smislu pripadaju oba prva mjesta, ali mi naravno, 
poštujući tradiciju dobru evropsku, mogu da kažem, prihvatamo i slažemo se da kolege koje su 
bile drugoplasirane dobiju mjesto predsjedavajućeg. Mi ćemo sve napraviti da sve funkcioniše u 
ovoj državi onako kako do sad nije funkcionisalo.  
 Izvinite, evo završavam. Zaista moram kolegama iz Demokratske partije socijalista imam 
jednu molbu prema njima. Poštujte te klupe, to su najčasnije klupe u ovom Parlamentu. Iz tih klupa 
smo vam rekli da ćete da se preselite odavde i završili ste tamo i ne bojte se neće biti revanšizma, 
neće vas niko po ulici juriti i hapsiti, hapsiće vas državni tužilac. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:44:11) 
 
 Hvala.  
 Javio se poslanik Abazović. Samo da kažem koji će redosljed stvari biti. Dakle, mi ćemo 
napraviti pauzu, naravno nakon riječi gospodina Abazovića, da bi Državna izborna komisija 
pripremila predlog da izaberemo dvojicu poslanika. Znači, to će zahtijevati određeno vrijeme, 
vidjećemo koliko. U međuvremenu sugerišem poslanicima iz Demokratskog fronta da ove 
inicijative formalizuju imajući u vidu da je validan predlog ukoliko se potpiše 10% poslanika na 
predlog pismeni koji je obrazložen. Znači, imaćemo mogućnost da to se sve obavi i da se onda 
otvori rasprava ako bude bila potrebna. To je plan. Zamoliću poslanika Abazovića, pa da se poslije 
niko ne javlja da bi napravili pauzu i nastavili, a ima još.  
 Izvolite, poslaniče Abazoviću. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (23.09.20 12:45:07) 
 
 Hvala, poštovani predsjedavajući.  
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Uz želju da ovo zaista protekne u mirnoj i demokratskoj atmosferi, kao što je i do sad bilo 
Parlament jeste mjesto susreta različitih mišljenja, različitih ideja. Mislim da smo, svi zajedno, 
nakon izbora ne do izbora, ali nakon izbora pokazali neku demokratsku zrelost. Čestitam svima 
početak novog mandata, nadam se da će ovaj saziv biti mnogo efikasniji nego prethodni i da će 
biti mnogo korisniji za građane Crne Gore.  
 U cilju racionalizacije i vremena i uz moju ličnu satisfakciju što na ovoj strani kada sam 
ulazio kao poslanik vidim kolege iz DPS-a želio sam dugo da ih vidim na tom mjestu, neka im je 
sretno i komotno tu. Želim da kažem da predlozi koji su sada saopšteni od strane Koalicije "Za 
budućnost Crne Gore" su apsolutno prihvatljivi za Koaliciju "Crno na bijelo". Da ne bi bilo da smo 
se dogovorali nisam ni ja došao nespreman, ostajem čovjek od riječi. Ja sam došao sa 
pripremljenim predlogom. Predlog se tiče mandatara i one potpise koje sam pomenuo juče, donio 



sam danas ovdje. Tako da što se mene tiče, ukoliko se zadovolje poslovničke forme možemo 
slobodno da pristupimo izboru predsjednika Skupštine iz redova Demokrata, moga kolege i 
prijatelja Alekse Bečića, a da nakon toga formalizujemo i kandidaturu za novog mandatara Crne 
Gore. Neka nam je sretno svima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:46:44) 
 
 Javio se poslanik Bečić. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (23.09.20 12:46:51) 
 
 Uvaženi predsjedavajući profesore Lekiću.  
 Poštovani gosti, dame i gospodo poslanici,  
 Prije svega, želim da uputim čestitke na izboru, čestitke građanima Crne Gore i onima koji 
su glasali nas i koji nijesu glasali nas jer ta velika izlaznost jeste bila istorijska. Pokazala je da 
građani žele da odlučuju o svojoj sudbini i kao što sam rekao, više puta, nijesmo mi na ovim 
izborima pobijedili da bi neko se osjećao pobjednikom, a neko poraženim, da bi se gledali preko 
političkih nišana, da bi se dijelili, da bi se svađali. Mi smo pobijedili da bi okrenuli jedan novi list, 
jedan novi talas koji treba Crnoj Gori. To je talas izdizanja iznad podjela, iznad primitizma, iznad 
prebrojavanja krvnih zrnaca, jedan put koji, čini mi se, garantuje sigurnu budućnost Crne Gore, a 
to je put unutrašnje kohezije, sinteze, homogenizacije našeg društva jer bez te osnove nema 
kvalitetnog i zdravog temelja da krenemo u ekonomski i moralni oporavak našeg društva.  
 Tako da sam bio dužan da na početku uputim čestitke jer zaista od srca upućujem čestitke 
svim izabranim poslanicima i svim građanima Crne Gore jer nije 30. avgusta se ispisala samo 
istorija jedne godine ili jedne decenije. To je definitivno vjekovna crnogorska istorija jer više 
nijesmo jedina zemlja u Evropi koja nikada nije smijenila vlast na izborima.  
 Što se tiče ovog momenta koji je post nastupio, odnosno nakon izbora i pregovora koji su 
vođeni vidjeli ste da smo i do današnjeg dana i do ovih novih, veoma značajnih, momenata bili 
više nego efikasni. Bili smo efikasni u uspostavljanju programskih principa jer je to nama bio 
temelj, to je bila osnova, a u jednom dijelu javnosti postojala je zebnja, postojala je skepsa, 
postojale su podvale i podmetanja. Mislim da i onaj istorijski sporazum je pokazao da će ova vlast 
buduća koja će se ubrzo i konstuisati biti procrnogorska, prozapadna, proevropska i istinski 
pomiriteljska što mora biti prvi i ključni zadatak.  
 Ovi pregovori koji su vođeni do današnjeg dana su iz ugla naše koalicije, a tako sam ih 
doživio i kod drugih koalicionih partnera i pregovori jesu ne jednostavan već složen proces odisali 
onim što je konstruktivnost, kooperativnost i doprinos da dođemo do rješenja i da dođemo do 
dogovora.  
 Naravno, ovaj drugi paket pregovora koji uvijek nalaže potrebu dogovora i osjetljivim 
kadrovskim pitanjima jeste uvijek nešto što je složeno i što je obimno i što je obuhvatno i na čemu 
treba, hajde da kažem, pristupiti na šta treba gledati sa posebnom dozom osjetljivosti. Razumio 
sam danas da su napravljeni značajni koraci naprijed, to sam razumio kroz izlaganje poslanika 
Kneževića koji govorio u ime Koalicije "Za budućnost Crne Gore", a i kroz potvrdu onoga što smo 
imali prilike da čujemo od mog dugogodišnjeg druga i prijatelja predsjednika Građanskog pokreta 
URA i poslanika gospodina Abazovića.  
 Što se tiče Demokratske Crne Gore, vi znate da smo mi na stanovištu da je dogovor 
najbolje rješenje i da dogovor kuću gradi od prvog dana. Znači, niti jedna pozicija ili funkcija u 
konstituisanju vlasti ne pripada bilo kome niko je ne može svojatati. Ona pripada onome ko ima 
minimum 41 poslanika, a ja sam ubijeđen da će to biti i više i mislim da će i brzi koraci koji će se 
vjerujem možda dešavati tokom današnjeg dana pokazati da će se ta moja predviđanja i obistiniti. 
Tako da ako imamo to na umu da je 41 minimum to znači da dogovor, kao što sam rekao, kuću 
gradi.  
 Što se tiče Demokratske Crne Gore u potpunosti od starta kooperativni, kooperativni 
maksimalno i u ovom trenutku. Ako, kao što smo čuli, 27 poslanika Koalicije "Za budućnost Crne 



Gore" i četiri poslanika Koalicije "Crno na bijelo" smatraju da danas treba da formalizujemo izbor 
za predsjednika Skupštine na način kako su predložili i da istovremeno potpišemo, damo potpise 
na predlog da, koliko sam razumio, odnosno kandidat Koalicije "Za budućnost Crne Gore" 
profesor uvaženi Krivokapić bude mandatar za sastav nove vlade apsolutna podrška i spremnost 
Koalicije "Mir je naša nacija" da to i učinimo.  
 Zahvaljujem još jednom i zaista želim nam uspješan rad da pokažemo da Parlament jeste i 
srce i duša demokratije da smo spremni svi zajedno i u vlasti i u opoziciji da damo doprinos 
onome što su budući, nadam se i ubijeđen sam, reformski procesi u Crnoj Gori. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 12:51:36) 
 
 Hvala, poslaniče Bečić.  
 Ova tema će se očigledno nastaviti. Ona će biti, kolko vidim, i formalizovana. Sada dajem 
pauzu da bi Državna izborna komisija odredila alternative ovima koji su dali ostavke.  
 Dajem pauzu, ne znam tačno kolko će trajati.  
 Hvala lijepa. 
PAUZA 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 14:58:55) 
 
 Uvažene kolege, nastavljamo Prvu konstitutivnu sjednicu Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 U međuvremenu je ostavku podnijela poslanica Gordana Đurović. Objavljujem da 
Skupština konstatuje ostavku o čemu će obavijestiti Državnu izbornu komisiju. Nemamo nikakvu 
proceduru poslije ovoga nego primamo k znanju.  
 Takođe, Državna izborna komisija je dostavila Izvještaj o popuni upražnjenih poslaničkih 
mjesta. Shodno članu 7 Poslovnika Skupštine, objavljujem da je započeo mandat Luiđu Škrelji s 
izborne liste "Odlučno za Crnu Goru" DPS Milo Đukanović i Danilu Šaranoviću s izborne liste 
Aleksa Bečić, Miodrag Lekić "Mir je naša nacija". Čestitam početak mandata novim kolegama.  
 Pošto smo završili prvu tačku dnevnog reda, pozivam vas da se izjasnimo o dnevnom redu. 
Treba da glasamo. Ovdje ima veterana koji dobro znaju sistem glasanja, a za nove da kažem da 
taster plus je za, taster minus je protiv, taster iks uzdržan. Dakle, dnevni red je Izbor predsjednika 
Skupštine Crne Gore, utvrđivanje broja potpredsjednika i Izbor potpredsjednika Skupštine Crne 
Gore i, treća tačka, Izbor predsjednika i članova Administrativnog odbora Skupštine Crne Gore.  
 Sada stavljam na glasanje ovaj dnevni red.  
 Ko je za predloženi dnevni red?  
 Ukupno je glasalo 70 poslanika, 70 za, protiv niko nije glasao, uzdržan nije niko bio. Prema 
tome, usvojen je dnevni red Skupštine.  
 Prva tačka Izbor predsjednika Skupštine Crne Gore. Upravo treba da se pojavi pisani 
predlog. Mi sada krećemo, neko će se, vjerovatno, javiti za riječ, par je minuta kada će taj predlog 
biti ovdje distribuiran i onda se otvara rasprava.  
 Javio se poslanik Vučinić, a onda još nekoliko poslanika.  
 Izvolite. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (23.09.20 15:02:23) 
 
 Poštovane kolege poslanice i poslanici, poštovani mandatare Krivokapiću i budući članovi 
Vlade Crne Gore, poštovani budući predsjedniče Skupštine Aleksa Bečiću, poštovani građani,  
 Velika mi je čast biti poslanik prvog demokratski izabranog saziva Parlamenta u istoriji Crne 
Gore. Velika čast, prije svega velika odgovornost kako zbog poštovanja izražene volje naroda tako 
i zbog poštovanja djela moga oca do svoje rane smrti, poslanika ove Skupštine.  
 Želim da čestitam slobodu građanima Crne Gore i da poručim da je Crna Gora zbir svih nas 
ujedinjenih u našim različitostima. Kao najmlađi poslanik ovog saziva, a u ime crnogorske 



omladine, moram da kažem da sam jedan od onih koji je bio napustio ovu zemlju i kao mnogi moji 
vršnjaci želio da gradim svoju budućnost van granica ove zemlje. Gubitak roditelja me je odvratio 
od tog cilja. Ipak, njegova borba je urodila plodom. Hvala mu. Hvala i slava svima onima koji su 30 
godina pa i 75 godina čekali ovaj dan i borili se za slobodnu Crnu Goru svih njenih građana. Nova 
vlast ima zadatak da odvrati sve one koji žele, a žele što moraju otići trbuhom za kruhom iz ove 
zemlje. Nova crnogorska vlada mora stati iza svakog svog građanina i omogućiti mu sigurnu 
egzistenciju u svojoj državi. Duboko vjerujem da će ovi ljudi to uspjeti i za kraće vrijeme nego što 
građani očekuju. Novom sazivu Paramenta da poželim srećan rad. Nama ostaje da radimo s 
punim kapacitetom i donesemo zakone za dobro ove generacije, ali i budućih generacija. Neka 
nam se nikad više ne dese podjele, bratomržnja, progoni i fašizam. Nikad više 1989. godina. 
Nikad više poharana Crna Gora. Nikad više džemperaši. Neka vječno živi sloboda Crna Gora. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:05:21) 
 
 Hvala, poslaniče Vučiniću.  
 Upravo se distribuira pisani predlog za predsjednika Skupštine, gdje će se neko javiti da 
obrazlaže taj predlog, ali da li da idemo tim pravcem? Znači, ne bi sada išao predlog jer nije 
distribuirano. Procedura je vrlo jednostavna. Znači, sada govori predlagač koji će da saopšti onda 
tajnim glasanjem se glasa. Poslije po proceduri tu će imati ulogu sekretar tako da će ići sve svojim 
tokom.  
 Dajem riječ, Borisu Bogdanoviću, predlagaču. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (23.09.20 15:06:20) 
 
 Poštovani građani, poštovane koleginice i kolege, gospodine predsjedavajući,  
 U ime nove parlamentarne većine, u ime 41 poslanika i poslanice Skupštine Crne Gore u 
skladu sa članom 9 Poslovnika Skupštine Crne Gore predlažemo da se za predsjednika Skupštine 
Crne Gore izabere mr Aleksa Bečić, poslanik Demokratske Crne Gore.  
 Aleksa Bečić je rođen 4. avgusta 1987. godine na Cetinju. Osnovnu i srednju školu završio 
je u Podgorici. Diplomirao je na Ekonomskom fakultetu u Podgorici jula 2010. godine. Magistrirao 
je na istom fakultetu marta 2014. godine na smjeru računovodstvo i revizija.  
 Duži niz godina djeluje na političkoj sceni Crne Gore pokrivajući izuzetno značajne javne 
funkcije, a kao nosilac više izbornih lista na lokalnom i državnom nivou u kontinuitetu postiže 
odlične izborne rezultate. Osnivač je Demokratske Crne Gore. Za predsjednika Demokrata izabran 
je na Prvom kongresu Demokrata koji je održan 31. maja 2015. godine. Na Drugom kongresu 
partije održanom 25. maja 2019. godine jednoglasno je reizabran za predsjednika Demokratske 
Crne Gore.  
 Na parlamentarnim izborima održanim 16. oktobra 2016. godine izabran je za poslanika u 
Skupštini Crne Gore.  
 Na parlamentarnim izborima održanim 30. avgusta 2020. godine bio je zajedno sa 
Miodragom Lekićem nosilac izborne liste "Mir je naša nacija" koja je osvojila 10 poslaničkih 
mandata.  
 Aleksa Bečić je svojim djelovanjem demonstrirao beskompromisnu posvećenost Crnoj Gori, 
očuvanju njenog suveriniteta, njenih interesa, istorije i tradicije. Poštovanje Ustava Crne Gore i 
demokratskih vrijednosti savremenog svijeta, kao najvećih civilizacijskih dostignuća temeljni su 
principi njegovog političkog angažmana i djelovanja.  
 Snažnim proevropskim kursom u svom radu, zalaganjem za dosljedno i beskompromisno 
sprovođenje reformi uz poštovanje svih međunarodnih obaveza, pravila i standarda Aleksa Bečić 
se profilisao kao iskreni borac za razvoj, napredak, prosperitet, implementaciju evropskih 
vrijednosti i pozicioniranje Crne Gore u društvo savremenih evropskih zemalja. Takvim 
rezultatima, načinom vođenja politike, rukoviđenja strankom, liderskim kapacitetima zavrijedio je 
da gotovo pet godina bude među najpopularnijim liderima na političkoj sceni Crne Gore. Sportom 



se bavio 15-ak godina aktivno. Osvajač je dva kupa Crne Gore u seniorskoj konkurenciji i bivši je 
reprezentativac Crne Gore u mlađim kategorijama.  
 Svi podaci života i političkog djelovanja kandidata za predsjednika Skupštine Crne Gore 
Alekse Bečića garancija su da će funkciju predsjednika Skupštine Crne Gore obavljati na način 
dostojan najvišeg zakonodavnog i predstavničkog tijela svih građana Crne Gore. Da će afirmisati 
potrebu uvažavanja i međusobnog poštovanja svih poslanika u Skupštini Crne Gore, kao i 
činjenicu da je svaki poslanik izvorni predstavnik više hiljada građana Crne Gore sa biračkim 
pravom, da će štititi i promovisati demokratski dijalog, uvažavanja različitosti i snažno doprinositi 
da se suštinski afirmiše i na domaćoj i na međunarodnoj sceni ustavna pozicija Skupštine Crne 
Gore, kao najvišeg zakonodavnog i predstavničkog tijela svih građana Crne Gore. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:10:10) 
 
 Hvala, poslaniče Bogdanoviću.  
 Otvaram pretres.  
 Javlja se poslanik Nikolić iz DPS-a. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (23.09.20 15:10:20) 
 
 Hvala Vam predsjedavajući.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Samo sam htio na početku da kažem da će Demokratska partija socijalista imati neutralan 
stav u odnosu na predlog koji smo čuli. Dakle, nećemo glasati na izbor za gospodina Bečića, ali 
nećemo ni glasati ni protiv. Vjerujemo da na ovaj način nastavljamo da podastiremo jednu dobru 
demokratsku praksu koju smo počeli i 30. avgusta apsolutnim priznavanjem rezultata izbora time 
što smo, između ostalog, i glasali dnevni red što nikad nije bilo slučaj kada je bila malo drugačija 
prekompozicija sa ove i one strane. Time što i ovim najavljujemo da se nećemo voditi prostom 
podjelom ko je vlast, a ko je opozicija prilikom donošenja određenih odluka u budućnosti. 
Vodićemo se onim što smatramo da su nacionalni interesi države Crne Gore bez obzira ko bude 
predlagač nekog akta ili ko bude predlagač bilo kakve vrste aktivnosti u Skupštini Crne Gore.  
 Čvrsto vjerujemo, nakon ovoga što smo čuli i od gospodina Bogdanovića, ali i od nekih 
ranijih govornika i od strane Vas lično takođe, da će takav stav i druga strana imati prema 
Demokratskoj partiji socijalista. Vjerujem da će postojati jedna vrsta širine da se prihvati ono što 
budu naši predlozi budući da ćemo, kao najjača opoziciona partija biti izuzetno aktivni u 
Parlamentu i izuzetno se truditi da sa onim što su nam kapaciteti mogućnosti iz ove pozicije se 
borimo za ostvarenje svojih programskih prioriteta i programskih ciljeva. Nadam se da sve ovo što 
se desilo u prethodnih 15, 16 dana koliko god bilo turbulentno, traumatično i ne bez rizika kojih 
smo svi bili svjesni je jedan izuzetno važan korak uz pomoć kojeg će Crna Gora nastaviti da 
korača dalje. Vjerujem da ovim što je Demokratska partija socijalista, između ostalog, uradila u 
prethodnih 20 dana smo i kao partija, ali i kao društvo u cjelini zbog izbornog dana pokazali zrelost 
da ubuduće u političkom smislu djelujemo nešto drugačije sa malo više razumijevanja sa obije 
strane i sa malo manje nekih unaprijed donešenih stavova bez obzira na ono što je sadržina 
onoga što govornik nudi ili govori sa druge strane.  
 Imajući u vidu da imamo tu ambiciju, imajući u vidu da mislimo da smo i mi na neki način 
svim onim što smo uradili u prethodnom periodu dali značajan doprinos jednom novom 
demokratskom iskoraku u Crnoj Gori mi ćemo nastaviti da gradimo taj put time što, kao što sam 
rekao prilikom konkretnog glasanja o gospodinu Bečiću, ćemo biti uzdržani. Koliko sam shvatio 
papir na kojem se glasa ima samo dvije opcije ZA ili PROTIV. Dakle, sada najavljujem da mi 
uopšte nećemo glasati, predaćemo prazan listić i na taj način dozvoliti da ne donosimo apriorani 
stav o radu gospodina Bečića koji će veoma vjerovatno danas biti izabran za novog predsjednika 
Skupštine Crne Gore na čemu ja u moje ime i u ime Demokratske partije socijalista apsolutno 
čestitam.  
 Vjerujem da ćemo imati jednu interesantnu komunikaciju, komunikaciju koja će biti puna 



razlika, puna nekad možda i tenzija, ali ipak punih kapaciteta da se sasluša druga strana i da se 
zajedno ide dalje na ostvarivanju onoga što su nacionalni interesi Crne Gore, a to je dalji razvoj 
evropskog puta, dalje snaženje vladavine prava, dalje jačanje građanske države multikulturalnosti, 
multikonfesionalnosti i dalji ekonomski razvoj. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:13:37) 
 
 Hvala, poslaniče Nikolić, na Vašoj intervenciji na demokratski intorniranom duhu i pristupu 
koji ste iskazali.  
 Javio se poslanik Milačić. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (23.09.20 15:13:55) 
 
 Dame i gospodo, građani Crne Gore, neka nam je srećna sloboda.  
 Prvo želim da se obratim svim onim ljudima u Crnoj Gori, običnim ljudima, koji su heroji ove 
nove pobjede. Ne mi ovdje, ne u opoziciji, ne ljudi pred kamerama nego oni najveći heroji koji su 
svih ovih mjeseci pa i decenija gaženi, koji su hapšeni i koji su šikanirani. Braćo i sestre, hvala 
vam na tome.  
 Želim da kažem da ste vi gospodo iz Demokratske partije socijalista poraženi, ali ne vi lično 
poražena je vaša ideologija i to dvije njene komponente. Ideologija kriminala i ideologija stvaranja 
lažnog Montenegra.  
 Mi volimo Crnu Goru, mi poštujemo Crnu Goru. Crna Gora se poštuje poštovanjem ove 
Skupštine, zakona i Ustava. Koliko imate nekretnina? Koliko imate novca na vašim računima? Da 
li imate obraza da pogledate ljudima na ulici koji žive od 100 eura, imaju višečlane porodice? To je 
patriotizam, ti ljudi su patriote. Gdje je vaš šef danas? Ostavio vas je na cjedilu same. Vi ste naša 
braća i sestre. To što ste se time bavili to je druga stvar, ostaviće vas još više, pobjegao je kako 
priliči njemu i na svim debatama i danas. Gdje je Đukanović? Ako već ovoliko govori, svih ovih 
dana da je demokrata, ako govori da poštuje izbornu volju zašto nije ispoštovao ovu najveću 
instituciju demokratije u Crnoj Gori, narod ispoštovao i vaše glasače i došao tu da se suoči oči u 
oči sa novom slobodnom Crnom Gorom.  
 Dobili smo dvije najveće lekcije u istoriji Crne Gore 30. avgusta i naročito danas. Prva 
lekcija zbog naše djece, zbog naših potomaka, ali i zbog naših predaka. Ko takne u Boga završiće 
kao Milo Đukanović. To je lekcija mnogo važna za naše potomke. Ko takne u Svetog Vasilija 
Ostroškog završiće kao vi politički, prije svega.  
 Braćo i sestre, zašto ste ovo radili svih ovih godina, pitam vas lično? Mi smo, braća i sestre. 
Zbog čega udarate na svoj narod? Ovdje govorim o naročito onim koji se izjašnjavaju, kao 
pravoslavci. Zbog čega? Htjeli ste da otmete imovinu Srpske pravoslavne crkve. Želim da se 
zahvalim stotinama hiljada ljudi u Crnoj Gori koji su u ovoj veličanstvenoj borbi, borbi za nebo, 
borbi za obraz, borbi za Crnu Goru, borbi za dostojanstvo pokazali da smo dostojni potomci naših 
velikih predaka, zajedničkih velikih predaka.  
 Mi smo sačuvali obraz Njegoševe Crne Gore. Mi smo sačuvali obraz Svetog Petra 
Cetinjskog. Sačuvali smo obraz svakog građanina ove zemlje. Mi treba da živimo i živimo i 
gradićemo Crnu Goru za sve u njoj. Vi ste udarali na predstavnike manjinskih naroda, upravo vi iz 
DPS-a. Vi ste ih ponižavali. Vi ste od njih htjeli da stvorite inferiorne grupe. Predstavnici manjinskih 
naroda iako ne volim da govorim u tim kategorijama, to su naša braća. Neće vam uspjeti etiketa 
da mi imamo nešto protiv bilo koga ni u snu. Želimo da stvorimo Crnu Goru gdje ćemo zajedno da 
radimo, gdje ćemo da se borimo protiv kriminala za vladavinu prava da dignemo ovu zemlju 
ekonomski napokon, da je zaštitimo i od ove vaše borbe protiv korone gdje ste zloupotrijebili i 
zdravstveno stanje samo zarad političkih interesa.  
 Čuvaćemo Crnu Goru, branićemo Crnu Goru od vas. Da vam kažem još nešto, što se 
mene lično tiče, vi još niste opozicija, bićete opozicija kada prođete u skladu sa zakonom proces 
lustracije jer za mnoge od vas i danas ovdje nije mjesto u poslaničkim klupama nego na 
optuženičkim klupama. Kada to prođete, braćo i sestre, i ne govorim kurtoazno, braćo i sestre, 



nego najiskrenije, onda ćete biti dostojna opozicija, onda ćemo moći raspravljamo, da govorimo, 
da zajedno ako Bog da brzo radimo jer vi ste zloupotrijebili vaše glasače tri decenije. Oni žive kao 
mi, većina vaših glasača, od danas do sjutra, a vi kupujete i djeca vaših ministara torbice od 
30.000 eura vašeg ministra zdravlja, koliko nekretnina i svega ostalog.  
 Braćo i sestre u Crnoj Gori do neba vam hvala što smo zajedno svi iznijeli ovu ogromnu 
borbu. Ponosan sam što sam kao čovjek, kao predsjednik Prave Crne Gore, kao otac, kao suprug, 
kao brat, dio ove ogromne istorije.  
 Čestitam Aleksi Bečiću uskoro postavljenje za prvog čovjeka ovog doma. Srećan sam što 
jedan takav čovjek će biti tu. Čestitam i Dritanu Abazoviću na ovoj velikoj borbi. Hvala gospodine 
Lekiću. Čestitam budućem premijeru Crne Gore Zdravku Krivokapiću, i svima nama ovdje. Molim 
predstavnike manjina da zajedno radimo za bolju Crnu Goru, za dobru Crnu Goru, da upravo sada 
glasanjem za ovaj zakon pokažemo da smo zajedno i da niko ništa nema protiv Crne Gore.  
 Završavam sa dvije stvari - neka ja vječna Njegoševa Crna Gora i još nešto - nek se čuje 
do nebesa nema više DPS-a. Živjeli. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:20:04) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milačiću.  
 Podsjećam da je tačka dnevnog reda - Izbor predsjednika Skupštine. Specifična je 
Skupština razlozi su i za uzlete retoričke itd. Biće vremena za komfotacije itd. Sugerišem da se 
koncentrišemo na izbor predjednika jer je to tačka dnevnog reda.  
 Izvolite, poslaniče Nikolić. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (23.09.20 15:20:35) 
 
 Neću tražiti repliku iako imamo pravo na to zbog ovog izlaganja, zbog toga što mislim da je 
prva sjednica i nije dobro da krećemo tako, ali gospodin Milačić prvo što je govorio minut duže 
nego što je to dozvoljeno. Drugo, što se nije držao teme dnevnog reda. Treće, vrijeđao je 
pripadnike Demokratske partije socijalista.  
 Da vam kažem, zbog naše namjere da ipak malo relaksiramo situaciju koja je dosta 
zahtjevna i zbog toga što želimo da se ponašamo na malo drugačiji način ovoga puta nećemo 
reagovati i nećemo tražiti repliku niti bilo šta drugo. Molim Vas, kao predsjedavajućeg da 
usmjeravate ovu raspravu i u domenu teme i pominjanju obraza lopova časti i svih ostalih 
insinuacija koje gospodin Milačić uputio na račun DPS-a. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:21:16) 
 
 Hvala na sugestijama. Pokušao sam da situiram temu ka dnevnom redu i vjerujem da će to 
biti ispoštovano.  
 Što se tiče vremenskog trajanja ova sjednica ima specifičnost, nijesam dobio uputstva da 
postoje ograničenje tri minuta, pet minuta itd. Međutim, evo nastojaću, moram reći da sve ovo što 
mi kažemo danas biće praksa kriterijum istine. Dakle, mi najavljujemo novu stranicu sa različitih 
pozicija. Prema tome, da ostavimo za razvoj situacije i da tada procijenimo koliko smo na visini 
tako da ne zaustavljam diskusiju.  
 Javio se poslanik Andrija Popović, a zatim Branko Radulović.  
 Sugerišem da se držimo dnevnog reda. To je ono što ja mogu da uradim.  
 Izvolite, poslaniče Popović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (23.09.20 15:22:13) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući poslaniče Lekiću.  



 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Htio bih na samom početku da u ime Liberalne partije čestitam svima koji su osvojili 
parlamentarni status partijama najavljene koalicije vladajuće koalicije, ali i svima ostalima u 
opoziciji koji će biti.  
 Danas je svečana sjednica ne bih htio sa nekim negativnim tonovima da ulazim u svu ovu 
priču. Iz liberalnog ugla, iz ugla liberala koji su se 30 godina za ovu državu borili koji su prije 14 
godina učestvovali u obnovi državnosti Crne Gore. Tada kao opoziciona partija Liberalna partija je 
bila osam godina opoziciona partija pa je sledećih osam godina, gotovo osam godina bila i stranka 
vladajuće koalicije.  
 Ono što nije dobro, mi smo do sada imali stalno slučaj od 2006. godine da su 100% 
parlamentarnu većinu radili, činili suverenistički poslanici. Sad je to potpuno drugačije i veoma mali 
neznatan broj poslanika je tzv. suverenista. Postoji oravdana bojazan dobro bi bilo da me vrijeme 
demantuje da će doći do dezintegracije Crne Gore gubitka našega suvereniteta.  
 Vjerujem da ćemo svi mi u ovim novim političkim okolnostima dati maksimalan doprinos da 
se Crna Gora sačuva da taj očekivani popis stanovništva 2021. godine neće biti neki impuls da 
Crna Gora izgubi državni status i da postane dio neke nove države.  
 Ono što nije dobro može se reći da je strašno za jednu građansku, sekularnu, antifašističku 
državu da u XXI vijeku nam crkva pravi zakonodavnu i izvršnu vlast. Bez obzira o kojoj se crkvi 
radi ako je to bila prva runda pregovora pod Ostrogom volio bih da druga, treća, četvrta runda koje 
će vjerovatno sada biti izlišne budu u katedrali, odnosno bazilici Svetog Tripuna u Kotoru u 
Islamskoj zajednici u crkvi Crnogorske pravoslavne crkve na Cetinju. Opet bi to bila neka pravda, 
ne bi bilo diskriminacije, a svakako bi, rekao sam Islamske zajednice, veliki broj stanovništva 
građana, građanki Crne Gore koji su ateisti, odnosno agnostici bio i u tom slučaju diskriminisan. 
Eto to je ta Crna Gora, zemlja čuda i vjerujem da sada poslije obavljenog posla, koliko vidim sve je 
završeno, ćemo imati dovoljno mudrosti i pameti da shvatimo da je Crna Gora danas zemlja, 
članica NATO-a, da je pred vratima Evropske unije da se nećemo vraćati vjekovima unazad.  
 Unaprijed mogu da čestitam poslaniku, gospodinu Bečiću, izbor za predsjedika Parlamenta 
Crne Gore. Liberalna partija ga neće podržati. Dakle, to je razlog, možda leži i u prošlosti. To je 
poslanik koji u proteklom mandatu nije dolazio na skupštine Crne Gore i pokazao sa time, ne 
samo on nego i druga stranka URA, da je to ono što se u Crnoj Gori isplati i da bismo i mi 
sadašnja aktuelna već opozicija trebali dobro da se zamislimo da li da uopšte dolazimo u ovom 
aktuelnom sazivu Skupštine na skupštinska zasijedanja.  
 U svakom slučaju čestitam, gospodinu Bečiću, čestitam novoj parlamentarnoj većini. 
Vjerujem da ćemo konstruktivno zajedno svi raditi na dobrobit Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:28:49) 
 
 Hvala, poslaniče Popović.  
 Samo bih htio da zbog generalizacije da crkvene vlasti uređuju vlasti državne, da 
izbjegnemo bilo kakve generalizacije. Pripadam vladajućoj sada već koaliciji za mene su susreti o 
kojima govorite privatnog karaktera, konsultativnog i ne znam već kojeg. Dakle, postoji država koja 
je Ustavom predviđena kao sekularna i ona će se tako nastaviti tako da ne bi dobro bilo da ide 
poruke o kadrovskim rešenjima iz drugih sredina jer ne odgovaraju istini. Dakle, ako se neko sreo, 
sreo se privatno, konsultovao se ne znam već koji je postigao efekat. Postoje snage koje ne znaju 
za to i ne žele da znaju i koje će insistirati na ustavnom principu sekularne države koji je oborio 
predstavnik sada opozicije sa miješanjem u crkvena pitanja sa poznatim zakonom itd. Neću da 
otvaram diskusiju. Mislim da smo se razumjeli. Vi ste signalizirali određenu pojavu, ja sam je 
korigovao u smislu da ona ne odgovara da je to čitava jedna cjelina većine koja učestvuje u tome i 
niko ne učestvuje na problematičan način. Ljudi se konsultuju, poznaju se, neki se ne poznaju itd. 
Izvinjavam se na malo dužoj digresiji. Javlja se Branko Radulović, poslanik sa velikim iskustvom. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (23.09.20 15:30:33) 
 



 Uvaženi građani, uvažena gospodo,  
 Imam potrebu, a i obavezu da vam se obratim. Potrebu zato što želim da vas opomenem i 
sebe i sve nas da smo mi stvorili preduslov za pokretanje demokratskog točka. Taj put koji će biti 
kod jednog totalitarnog do slobodnog multietničkog prosperitetnog i evropskog društva biće 
strašno naporan. Taj put kroz koji mora Crna Gora proći kroz to čištilište do te besmrtnosti on 
iziskuje mnogo znanja, mnogo hrabrosti, mnogo sažimanja, mnogo dosljednosti, mnogo upornosti. 
Želim da vas, sve nas i sebe opomenem na to.  
 Imam i obavezu da zbog istorijskog trajanja, zbog mog bratstvenika rečem jednu činjenicu. 
Prvom Skupštinom u Knjaževini Crne Gore 3. decembra 1905. godine da je Ukazom kralja Nikole 
su bili crkveni velikodostojnici, svi ostali oni su se sazvali, sabrali u tu skupštinu. Prvim 
predsjedavanjem je bio moj bliski predak pop Simo Radulović. Želim da se to ime ne zaboravi. Da 
ja imam neke krvi sa njim pokazuje i neko možda malo vizionarstvo. Pokret za promjene prije 10 
dana, nedelju dana i moja malenkost na tim sastancima i dogovorima opozicije imajući, prije 
svega, demokratska načela u pitanju i principe sam predložio da predsjednik Skupštine bude 
gospodin Bečić, a da budući mandatar bude gospodin Krivokapić. To se obistinilo tako ako bih 
starovaroški rekao slušajte me pomalo više. Želim njih dvojicu i sve nas da opomenem na onaj 
početak. Stvorili smo preduslove za pokretanje demokratskog točka. Da Bog da da ima snage u 
ovom sazivu da dovedemo Crnu Goru kao Češku. To je moja ljubav, moj simbol. Hoću Crnu Goru 
kao Češku ne želim kao druge da kažem. Budite hrabri uporni i dosljedni u tome.  
 Građani Crne Gore, stvorili su se preduslovi da svako ko nije dostojan tog puta, 
mukotrpnog puta smijenite ga. Dovedite bolje da bi taj točak bio što brži, što kvalitetniji i da bi se 
sabrali oko toga točka. Takva Crna Gora nek je vječna. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:33:57) 
 
 Hvala, poslaniče Radulović.  
 Javio se za riječ poslanik Joković.  
 Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (23.09.20 15:34:05) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, gospodine predsjedavajući, dame i gospodo poslanici,  
 Želim u svoje ime i u ime Socijalističke narodne partije Crne Gore da se zahvalim svim 
građanima Crne Gore na rezultatima izbora koji su održani 30.avgusta ove godine i da ih uvjerim 
da su donijeli pravu odluku jer definitivno Crnoj Gori je bila potrebna promjena. To se sigurno 
moralo desiti i dobro je što se desilo sad.  
 Mi u Socijalističkoj partiji Crne Gore ovaj trenutak smo čekali pune 23 godine i ja sam kao 
jedan od privih članova Socijalističke narodne partije bio na tom putu i mi smo taj trenutak 
dočekali. Dočekali smo ga i srećno smo zbog toga, ali veoma zabrinuti kojim će putem i kako će 
Crna Gora izboriti se sa svim ovim problemima koji su pred nama. Neki su nastali moram reći i 
dugogodišnjom vladavinom, a neki su i objektivnim okolnostima, prvenstveno mislim na ovaj virus 
korone. U noći pobjede bio sam izuzetno vrlo kratko, da kažem, istinski zadovoljan, ali posle toga 
sam odmah razmišljao kako će Crna Gora i kako ćemo mi svi zajedno.  
 Ono što je dobro i moramo ovdje istaći i držanje Demokratske partije koji su na jedan 
dostojanstven način prihvatili rezultate izbora i to je nešto što bi trebalo da bude praksa. Ovi izbori 
kao i svi do sada nijesu bili fer, nijesu bili demokratski, ali se desio rezultat iz mnogo više razloga 
takav kakav je i ovo je po prvi put da se na demokratski način promijeni vlast u Crnoj Gori. Nadam 
se da će ova nova vlast koja će biti vrlo brzo izabrana učiniti sve da Crnu Goru učini boljom i, 
budite ubijeđeni, na tom putu SNP će dati u svojoj snazi i moći maksimalan doprinos. Niko ovdje 
ne treba da brine za budućnost Crne Gore po državnopravnom statusu Crne Gore. Dajte jednom 
da se svi od toga oslobodimo. Crna Gora je jednaka svih njenih građana i onih koji su bili na jednoj 
i na drugoj stranu na referendumu 2006. godine. Neki su, na žalost, referendum 2006. uzeli kao 
samo svoje, a prije toga desetak godina na referendumu 1992. godine, isti ti su glasali za 



zajedničku državu. Sada kada su promijenili svoje mišljenje onda su oni koji su drugačije mislili 
proglašavani neprijateljima Crne Gore.  
 Mi u SNP-u nikad nismo bili neprijatelji niti ćemo biti neprijatelji Crne Gore, borili smo se za 
promjenu, borili smo se za bolje Crnoj Gori i to ćemo nastaviti. Bićemo glas razuma u ovom 
Parlamentu, nećemo biti dio nikakve hajke niti progona niti revanšizma prema bilo kome. Nas u 
SNP-u niko u tom dijelu neće imati. Imaće nas za dobrobit Crne Gore. To očekujem od svih ovih 
ljudi i od svih vas koji ćete, vjerovatno, vrlo brzo biti u opoziciji.  
 Podržaćemo Aleksu Bečića za predsjednika Skupštine Crne Gore u nadi i uvjerenju da će 
dati maksimalan doprinos da se što je moguće više demokratizuje Crna Gora i ovaj parlament i da 
će za razliku od nekih prošlih vremena dati puni doprinos potpunoj afirmaciji buduće opozicije. 
Uvjeren u to, glasaćemo za Aleksu Bečića, dali smo potpise podrške i za mandatara buduće Vlade 
i nosioca naše liste Zdravka Krivokapića, uvjereni da Crna Gora kreće boljim putem. U to ime, 
pozdravljam sve građane i sve vas i zahvaljujem vam se u nadi da ćemo svi dati svoj doprinos u 
tom pravcu. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:38:26) 
 
 Hvala, poslaniče Jokoviću.  
 Javio se za riječ Milan Knežević, a zatim Miloš Konatar. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (23.09.20 15:38:34) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, kao što ste vidjeli danas, pobijedila je demokratija. 
Pobijedila je i trijumfovala izborna volja građana Crne Gore 30. avgusta, izborna volja koja je 
glasala za budućnost ove države, bez podjela, bez stvaranja nekih novih antinacionalnih narativa i 
izborna volja koja će trasirati put nekim novim generacijama koje se nadam, nikad više neće 
sukobljavati ovako kao što smo se mi sukobljavali među sobom.  
 Vidjeli ste da se nije desilo ništa apokaliptično posle 30. avgusta niti sam odnio Zetu u 
Kruševac, niti sam odnio Podgoricu u Pirot, niti sam prenio mošti Svetog Vasilija u hram na 
Vračaru, niti sam krenuo da rušim teritorijalni integritet i nezavisnost države Crne Gore. Saopštili 
smo i ranije, saopštavamo i sada, što se tiče Demokratskog fronta, teritorijalna nezavisnost i 
integritet ove države su neupitni i branićemo je sto puta snažnije, sto puta odlučnije nego što ste je 
branili vi. Problem je što kada god ste vi branili državu Crnu Goru u stvari ste branili vaše privatne 
interese, branili ste jedan privatni feud, jednu latifundiju nastalu 2006. godine pod sloganom 
obnove crnogorske nezavisnosti, iako je Crna Gora kao država obitavala vjekovima i vjekovima 
prije vas.  
 Zato je važno da ovaj princip demokratije, da ovu izbornu volju potvrdimo i dogovorom 
među subjektima koji su se često i svađali. Nemam nikakav problem ovdje, a to sam i uradio i prvi 
da saopštim da je Aleksa Bečić naš predlog za predsjednika Skupštine. Da smo željeli da se 
vodimo nekim unutarkoalicionim računicama, da imamo kalkulacije, da izvodimo procente mi 
bismo tražili mjesto predsjednika Skupštine jer nam po nekim standardima koji su utvrđeni po 
izbornoj volji građana i pripada. Ne. Mi smatramo da svi treba da preuzmemo odgovornost i da svi 
zajednički radimo na sabornosti ove države.  
 Vazda relaksiran, gospodo s moje desne strane. Više ste meni puta skidali imunitet nego 
čarape. Hapsili ste mi majku, hapsili ste mi brata, brata od strica, bio sam jedan put u zatvoru, 
drugi put u zatvoru, treći put u zatvoru, nosio sam nanogicu. Ovaj saziv je, vjerovali ili ne, počeo s 
dekretom da čitavom Klubu poslanika Demokratskog fronta odbijeno pola od plate jer smo 
uhapšeni 27. decembra bez skidanja imuniteta pošto smo branili istinske duhovne temelje i 
vrijednosti ove države. Ni Milan Knežević niti bilo ko odavde neće biti ni sudija, ni tužilac, niti ćemo 
biti policija, niti ćemo na bilo koji način koristiti lične momente u obračunu s bilo kim od vas.  
 Zato, smatram da je obaveza i odgovornost i prema vama i na vama da budete dio onih 
reformskih zakona koji su neophodni u demokratizaciji posrnulog pravosuđa i da date podršku za 
izbor Vrhovnog državnog tužioca, za Sudski savjet i za sve ono za šta ste vi nas pozivali i prozivali 



prethodnom sazivu. To je u interesu Crne Gore, a sudije, tužioci i policija neka rade po Ustavu i po 
zakonu, a ne po tome što je neko Srbin i što želi da navodno bestraga Crnu Goru.  
 Takođe, želim da demistifikujem da će bilo kakvi neformalni centri moći ovdje sastavljati 
buduću vladu čiji je mandatar gospodin Krivokapić. Pravila se znaju. Mi Vladu nećemo sastavljati 
ni po kafanama, u sve uvažavanje gospodina Popovića, ni u manastirima, katedralama, 
bazilikama, džamijama ili bazenu, što je njegovo prirodno sportsko obitavalište i okruženje. Mi 
ćemo je sastavljati onako kako su utvrdili evropski standardi i načela demokratije. Gospodin 
Krivokapić će sa svima obaviti razgovore, iznijeće svoja razmišljanja, iznijeće svoje stavove, sa 
svim predsjednicima političkih stranaka i pokazaće svoj široki kapacitet i pokazaće ono što 
očekuje čitava Crna Gora.  
 To znači da Vladu neće sastavljati koncern Vijesti. To znači da Vladu neće sastavljati oni 
koji su i prije današnjeg saziva pokušali da od Srba ponovo naprave neki remetilački faktor koji ne 
treba da se nađe u Vladi jer je zbog toga što su Srbi dominantno glasali koaliciju "Za budućnost 
Crne Gore" ugrožena njena nezavisnost i teritorijalni integritet. Tako da niko ne brine da će Srbi, 
narodski rečeno, đavolisati Crnu Goru.  Što se tiče nekih novinarsko tabloidno šizofrenih 
komentara o uticaju Srbije, o nekakvom novcu i bilo čemu, ja sam ovdje obavezan da saopštim i 
da pitam ponovo Željka Ivanovića da li je tačno da je od ove velikosrpske, četničke firme M:tel u 
ove dvije godine njegov koncern dobio milion i sedamsto hiljada evra? Da li su to prljave, krvave 
srpske pare kojima mi želimo da srušimo Crnu Goru koje su pošle Željku Ivanoviću ili su pošle 
Milanu Kneževiću, Andriji Mandiću, Nebojši Medojeviću i Demokratskom frontu? Da li je tačno da 
je Željko Ivanović tražio od Željka Mitrovića 13 miliona evra da mu proda Televiziju Vijesti i da kao 
bonus uđe u Zadrugu kako bi razdvajao Kristijana i Staniju? Da li je tačno da su određene srpske 
institucije koje su dobile milione i milione evra, a ja sam od Aleksandra Vučića dobio samo 
telefonski poziv kada ste mi uhapsili majku, učestvovale u ovoj hajci filtriranja podobnih ili 
nepodobnih Srba.  
 Na kraju, mi se ne borimo za fotelje. Mi se borimo da niko i prije nego što je formirana 
Vlada ne prodaje Luku Bar, ne prodaje Luku Kotor ili preuzima poslove oko šverca cigareta i 
narkotika koji godišnje iznose 800 miliona evra. To nikome dozvoliti nećemo niti će bilo ko imati 
podršku srpskih poslanika i srpskih predstavnika u ovom Parlamentu da nastavi tamo đe su stali 
ljudi iz režima, što bi, da parafraziram čika Jovu Zmaja, on i saopštio.  
 Crna Gora je na nikad boljem mjestu, Crna Gora je u nikad sigurnijim rukama. Zbog toga 
treba da budete srećni i vi, kolege iz Demokratske partije socijalista. Želim vam političku katarzu 
kako bi što prije uvažili realnost i kako bi što prije bili dio one Crne Gore koja želi da gradi 
budućnost, a ne da bude okrenuta prošlosti kao što ste vi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:47:10) 
 
 Informišem da su listi spremni, što ne znači da se zaustavlja diskusija po ovoj tački. 
 Za riječ se javio poslanik Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (23.09.20 15:47:26) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi predsjedavajući, uvažene kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Danas je istorijski dan za Crnu Goru. Ova septembarska kiša i ovo je što je osvježilo 
napolju je dobar znak da se stvari u Crnoj Gori mijenjaju i da se mijenjaju na bolje. Ono što bih 
posebno rekao jeste da je ova pobjeda koja je izvojevana olovkom jedna od svijetlih pobjeda koja 
će ostati zapisana u istoriji naše države i na tu pobjedu u kojoj ne treba da bude poraženih svi 
moramo biti ponosni. Rekao sam danas nekim kolegama o ovoj pobjedi i ovom izbornom ciklusu 
će se u budućnosti snimati dokumentarni filmovi, praviti emisije i pisati knjige jer smo mi svi 
građani Crne Gore 30. avgusta imali susret s istorijom.  
 Danas u Crnoj Gori pravimo prvi korak ka demokratskoj tranziciji i, što je veoma bitno, taj 
korak jeste i treba da bude miran i demokratski. Na to treba da budemo ponosni. U ime platforme 



"Crno na bijelo" naše koalicije još jednom želim da dam podršku našem kolegu i mom prijatelju 
gospodinu Aleksi Bečiću i da kažem da je pred njim jedan istorijski, veliki i ni malo lak zadatak. On 
će imati zadatak da pokaže kako istinski treba da fukcioniše jedna slobodna i demokratska 
institucija, u periodu kada je u prošlom sazivu Skupštine Crne Gore ta institucija i predsjedavanje 
tom institucijom doživjelo najniže i dotaklo najniže grane. Zbog toga je naš zadatak kao poslanika 
u ovom sazivu, zadatak buduće Vlade, zadatak predsjednika ovoga parlamenta upravo da postavi 
nove standarde u demokratiji, u međusobnom razumijevanju i u prilici da ne budemo samo 
glasačka mašina kao što je to do sada bio slučaj nego da po prvi put u ovom Parlamentu možemo 
da razgovaramo i da usvajamo sugestije i dobre predloge ma odakle oni dolazili.  
 Želim da, u ime koalicije i platforme "Crno na bijelo", pozovem kolege iz Demokratske 
partije socijalista i bivše vlasti da svaki svoj predlog koji budu imali, koji bude kvalitativan će biti 
prihvaćen da se o njemu razgovara i da ukrstimo argumente. Mi smo svojevremeno u ovoj 
Skupštini bili u takvoj situaciji da nijesmo mogli neke predloge opozicije da stavimo na dnevni red, 
a ne da o njima imamo priliku razgovarati. S ovog mjesta danas govorim da će se to promijeniti. 
To neće biti slučaj i to treba da bude pokazatelj da više nikad jedna parlamentarna većina ne smije 
imati odnos prema parlamentarnoj manjini kakav ste vi imali prema opoziciji u Crnoj Gori.  
 Na kraju, apelujem i na gospodina Krivokapića da već koliko je danas krenemo u 
sastavljanje, u razgovore o formiranju nove Vlade jer Crna Gora nema vremena za čekanje, veliki 
je posao pred nama, velika su očekivanja građana Crne Gore. Danas smo napravili, opet 
ponoviću, prvi veliki značaj korak ka mirnoj tranziciji vlasti. Vrijeme je da u Crnoj Gori napravimo 
društvo sposobnih, a ne podobnih, društvo jednakih šansi gdje će se vrednovati stručnost, znanje i 
iskustvo, a ne partijska i politička podobnost. Vrijeme je da ispunimo sve ono što smo obećali 
građanima, da pokažemo da Crna Gora može da bude uspješna evropska priča. Crna Gora 
zaslužuje da bude biser. Ovakav dan, pokazatelj demokratije, građenje institucija, jačanje našeg 
demokratskog kapaciteta, to su blokovi koji će činiti da Crna Gora bude vječna. Živjeli i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 15:53:06) 
 
 Hvala, poslaniče Konatar.  
 Tražio je riječ i, naravno, dobiće je poslanik Ivan Brajović. Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (23.09.20 15:53:17) 
 
 Uvaženi predsjedavajući, poštovane kolege za predsjedavajućim stolom, kolege poslanice i 
poslanici, građani Crne Gore,  
 Konstitutivna je sjednica i, zaista, mislim da je potrebno, prije svega, da se zahvalim 
građanima Crne Gore, pogotovo onima koji su glasali Socijaldemokrate na prethodnim izborima 
30. avgusta. Takođe, da se zahvalim i svim drugim građanima Crne Gore na njihovom velikom 
odzivu jer taj odziv je i za prilike u regionu, a imali smo prilike da vidimo koliki je odziv bio u našim 
susjednim državama, a da ne govorim za prilike u Evropi bio ogroman. To znači da su građanke i 
građani Crne Gore vjerovali svojoj državi, vjerovali institucijama svoje države i na tome im 
čestitam. Vama, poštovane kolege, čestitam na ostvarenom izbornom rezultatu i na osnovu toga 
zasluženom parlamentarnom statusu. Vjerujem da ćemo zajedno doprinijeti da i dalje jačamo 
institucije države Crne Gore i dalje unapređujemo život u Crnoj Gori na korist svakog našeg 
građanina i građanke.  
 Ovdje je vrlo važno da konstatujemo, a ja ću govoriti ne sada pričajući o blokovima mi ili vi 
nego govoriti u ime Socijaldemokrata, nas tri poslanika, da mi svojim primjerom danas 
pokazujemo drugačiju praksu od one koju je naša opozicija sprovodila početkom prošlog mandata. 
Mi smo tu, mi smo dali kvorum za sjednicu, mi ćemo učestvovati u svim glasanjima i mi nećemo 
bojkotovati Parlament. Hoćemo li se slagati ili ne, naravno od prilike do prilike.  
 Zato vam kažem da je bilo osvježenje, odnosno optimistička priča o sporazumu koji su tri 
koalicije koje su učestvovale na ovim izborima i ostvarili rezultat koji im omogućava većina od 41 
poslanika potpisali. Ali, jedno je nešto što se potpiše, jedno je sva slatkorječivost koja se izgovori, 



drugo je praksa i drugo je ponašanje. Mi smo i danas bili suočeni s nepoštovanjem jednog simbola 
Crne Gore, državnog simbola Crne Gore od strane jednog broja poslanika. Pozivam vas da to ne 
radimo, da ono što smo zapisali, da ono što ste zapisali, a što mi duboko živimo uvažavamo svaki 
simbol i grb i himnu i zastavu i to poštujemo našim ponašanjem, to je jedno. Drugo, ovo je država 
Crna Gora koja je građanska sekularna država. Od referenduma je prošlo 14 godina. Od našeg 
Ustava 2007. godine je prošlo 13 godina. Ja se ne slažem bez obzira kako ko komentarisao 
privatne sastanke ili bilo kakve, da se u građanskoj sekularnoj državi Crnoj Gori pregovara i 
dogovora i razgovara o vlasti o konstituisanju Parlamenta ili Vlade u vjerskim objektima. Mislim da 
za to postoje druga mjesta i da se tako trebamo ponašati.  
 Danas biramo predsjednika Parlamenta. Mislim da je vrlo dobro što ćemo danas izabrati 
predsjednika Parlamenta. Dobro je da nema tog diskonuiteta. Ja sam bio predsjednik Parlamenta 
do prije nekih dva, tri sata sada će to biti kolega Aleksa Bečić koji će, siguran sam, biti izabran.  
 Ovdje želim da kažem opet da nas trojica poslanika Socijaldemokrata neće podržati ovaj 
predlog ne zbog predloženog kandidata nego zvog toga što među onima koji su podržali tog 
kandidata postoje i poslanici sa čijom se politikom mi ne slažemo. Duboko vjerujemo da u nekim 
segmentima ona nije u redu. Takođe, da bi pokazali neku korektnost mi nećemo glasati ni protiv 
kandidata gospodina Bečića.  
 Ono što želim da vam zaista iskreno poručim, da se ne tretiramo, imenujemo neprijateljima 
i političkim protivnicima. Mi smo svi poslanici Skupštine Crne Gore pored predsjednika države 
jedini neposredno birani u ovoj državi. Parlament nije neko ko sad predsjedava ili ko će sjutra biti 
predsjednik. Parlament smo mi svih 81. Mi treba našom diskusijom da pokažemo građanima Crne 
Gore da oni ne osjećaju uzbuđenost, nelagodu, nervozu nego da ne isijavamo mi tenzije odavde. 
Da mi na jedan korektan konstrukitvan način razgovaramo o svemu, da ostvarimo ono što je 
Parlament kako god ga ko karakterisao i do sada bio mjesto u kom se razgovara makar se ne 
slagali ni oko bilo kog pitanja, ali se razgovara i pokušavaju naći rešenja. Ja sam i u prošlom 
mandatu pozivao na to, a zaista želim da u jednoj dobroj atmosferi 27. saziv Skupštine Crne Gore 
startuje. Danas pokazujemo to desilo se nešto što mi nismo imali prošlih četiri godine da svi 
poslanici glasaju za dnevni red, da svi ovdje prisutni ne prebrojavaju se pa da se vidi da li da se 
ugrozi kvorum ili ne nego želimo da se konstituiše Parlament, želimo da se izabere sve što treba 
izabrati na ovoj konsultativnoj sjednici, da se krene sa radom, ali molim vas tome svi zajedno treba 
da damo doprinos.  
 U tom smislu vam vrlo jasno poručujem Socijaldemokrate će biti jedna dosljedna, 
odgovorna i konstruktivna opozicija. Mi ćemo davati predloge, mi ćemo o predlozima se 
izjašnjavati, podržavati ih ili odbijati zavisno od toga kakvi su to predlozi, a ne ko ih predlaže sve 
vodeći računa o tome da nam je jedini interes građanska, sekularna, antifašistička, multivjerska, 
multinacionalna, evropska Crna Gora. Najbolje tome možemo doprinijeti ako otvoreno 
razgovaramo, ali bez tenzija i gledanja preko nišana. Mi smo ovdje kolege koji se slažu ili ne 
slažu, ali koje možemo se ili ne možemo oko nekih pitanja dogovoriti. U tome ćete zaista imati vi iz 
buduće vlasti i ako u ovom trenutku mi znamo da imate većinu od 41 ne znamo je li to sad taj limit 
većine ili će ona biti veća za podršku vladi to ćemo se tek uvjeravati u narednim danima. Vi ćete 
imati konstruktivnu opoziciju u trojici Socijaldemokrata, a rekao sam vam što će nama biti prioritet 
interes ovakve Crne Gore o kojoj sam pričao. Vjerujem da ćemo u ovom domu imati dosta onih 
koji nas podržavaju. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:00:33) 
 
 Hvala.  
 Javio se i dobija riječ poslanik Radunović, a zatim poslanik Ibrahimović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.09.20 16:00:46) 
 
 Hvala, gospodine predsjedavajući.  
 Malo ću se našaliti neću da izazivam repliku ili komentar gospodina Brajovića, ali prije nego 



što počnem sa ovim dijelom koji sam se spremio da govorim. Siguran sam da ćete biti dosljedna 
opozicija, ali je dobro što vi ne odlučujete. Pošto je to bio vaš slogan da vi odlučujete. Eto malo se 
ipak desilo nešto da vi ne odlučujete ovog puta. Mislim da će Crnoj Gori biti bolje zbog toga, a vi 
ćete kao dosljedna opozcija sigurno dati svoj doprinos da bude još bolje i da ove promjene koje se 
dešavaju u Crnoj Gori budu ubrzane.  
 Poštovani građani Crne Gore, današnjim izborom, gospodina Alekse Bečića, za 
predsjednika Skupštine Crne Gore mi praktično verifikujemo vašu izbornu volju od 30. avgusta. To 
nije izborna volja koja se samo desila onog dana i nakon prebrojavanja glasova to je izborna volja 
koja se gradila, rekao bih, čitavih prošlih četiri ili pet godina teškog perioda kroz koji je prolazila 
Crna Gora u kojem smo svi mi iz ove tri vladajuće koalicije potrošili puno napora da uvjerimo 
građane Crne Gore da nije sve izgubljeno i da se pored svega ili još bolje da kažem uprkos svemu 
može pobijediti DPS sa pomagačima tako bih prije rekao nego satelitima.  
 Naime, poštovani građani Crne Gore, nije na izbore 30. avgusta izašlo 77% glasača izašlo 
je preko 90% glasača u Crnoj Gori koji imaju pravo da glasaju. To treba da se zna. Malo ko u ovoj 
sali poznaje čovjeka koji nije izašao na izbore. Zato što naš birački spisak ima stotinak hiljada ljudi 
više nego što treba. Taj broj od 77,5% je u stvari odnos u odnosu na birački spisak koji je lažan. 
Znači, ovu odluku je maltene plebiscitrarno donio narod Crne Gore. Još nešto, nijesu ove koalicije 
osvojile 50,7% ove kolalicije su morale da osvoje 60 ili 65% stvarnih glasova. Stvarnih glasova,  
svojevoljnih glasova građana Crne Gore da bi se desile ove promjene. Osvajali smo mi 50% više 
puta, ali 50% glasača Crne Gore koji su glasali svojom voljom. Međutim, bilo ih je koji nisu glasali 
svojom voljom koji su bili prisiljeni, ucijenjeni bilo je glasača koji suglasali na više biračkih mjesta, 
bilo je ljudi koji su dolazili iz drugih država da glasaju sa ličnim kartama Crne Gore. Bilo je svega, 
gospdo, a to je iza nas. Morali smo da se skupimo, morali smo da zažmurimo, morali smo da 
izađemo na izbore protiv čak uprkos svima onima koji su nas pozivali da bojkotujemo jer kao 
nema uslova. Mi smo znali da se uslovi neće promijeniti dok mi ne uzmemo vlast. Sad smo uzeli 
vlast i sad treba da pokažemo da smo bolji od vas. Ne kažem da smo bolji ljudi, da smo bolji, da 
imamo bolju ideologiju to je nebitno nego da bolje vladamo Crnom Gorom, da imamo više obzira 
prema građanima Crne Gore.  
 Rekao sam u onom kratkom javljanju u jednom momentu ne brinite mi vas nećemo hapsiti 
po ulicama, to će raditi tužilac. Kad to kažem ne želim da vas prepadam da mislite da ćemo mi i 
tog tužioca kojeg, ako Bog da, svi zajedno izaberemo da guram da radi neke stvari koje nisu 
zakonite, daleko od toga. Ja sam makar iz porodice koju je revolucija puno koštala i ne želim 
nikome da mu revolucija presuđuje nego zakoni i pravda, ali zakoni i pravda, a ne crveni telefon u 
rukama partijskog moćnika. To mi treba da obezbijedimo.  
 Sporazum koji je potpisan, gospodine Brajoviću, opet ne želim da izazivam repliku nego 
čisto Vi ste to pomenuli, između ostalog, podrazumijeva da ova vlada neće pokretati promjenu 
himne, zastave i svega onoga što je tamo nabrojano i to je tačno. Mi ćemo to da ispoštujemo jer 
mi držimo riječ i mi smo pošteni ljudi, ali ja bih bio nepošten čovjek kad bi danas samo zato što 
sam pobijedio na izborima konačno rekao evo danas mi je Sekulina himna dobra. Nije mi dobra.   
Neću obrukati Crnu Goru nigdje. Neću u Americi sjedjeti na himnu pa čak i ova ako bude svirala, 
ali ovdje gdje mi svi zajedno koji je problem u pitanju, nisam htio da sjedim ni moje kolege da ne bi 
uvrijedio vas koji poštujete tu himnu. Mi smo ušli na himnu. Hoćemo da vam kažemo da ova 
država mora početi da misli o tome da postoje ovdje i neki drugi građani koji se s nekim stvarima 
ne slažu i da oni imaju pravo glasa i da se o njima može misliti. Insistirano je ovdje u ovoj 
Skupštini juče, i to ću sada da kažem javno, mi smo pokušali i zahvaljujem predsjedavajućem 
Lekiću što je sve napravio u tom pravcu, da dođemo do jedne korektne solucije da se danas 
intonira instrumental ovdje kao znak dobre volje.  
 Međutim, snage koje su i dalje u Skupštine i kojima je cilj da svađa nas u opoziciji i da 
svađaju nas građane Crne Gore su insistirale na horu da mi ne bismo ušli ovdje. Ali, zbog toga, 
gospodo, neće propasti Vlada. Suviše ste vi veliki neprijatelji, neprijatelji ste bili dok ste bili u vlasti, 
sada ste nam protivnici. Bili ste nam neprijatelji ne zbog našeg poimanja politike nego ste nam bili 
neprijatelji zbog načina kako ste se bavili politikom. Vi ste se s nama ponašali kao da smo mi 
državni neprijatelji, a mi smo samo bili vaši politički protivnici. Mi ćemo vas da tumačimo kao 
političke protivnike, ali vi ste toliko opasan politički protivnik, opasan po Crnu Goru da nema toga 
što nas tri koalicije može da posvađa, a da vi dobijete šansu da se vratite na vlast.  



 Završavam ovog trenutka, uz čestitke Aleksi Bečiću na izboru za predsjednika unaprijed, ne 
mora niko da misli o tome da postoji mogućnost da neko ne glasa kako je dogovoreno između 
nas. Želim da ovo bude, prvo njemu kao prvome od svih nas koji je dobio novu funkciju, početak 
jedne nove saradnje među svima nama u ove tri koalicije, da s pozicija uvažavanja gledamo jedni 
na druge i da budemo pravi partneri u izgradnji nove Crne Gore. Neka nam je svima srećno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:08:20) 
 
 Hvala. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (23.09.20 16:08:29) 
 
 Poslanik Brajović je više puta pomenut, ne mislim da bilo koje takvo pominjanje zaslužuje 
repliku, imam pravo na komentar, ali biću vrlo kratak, a to znači sljedeće.  
 Kolega Radunoviću, da ne bi bilo nikakve dileme, opstrukcija oko himne. Nema tu nikakve 
veze služba. Do trenutka dok je predsjednik Državne izborne komisije Aleksa Ivanović saopštio 
rezultate, kada su oni objavljivanjem postali takvi da stupaju na snagu i 27. saziv Parlamenta 
počinje da radi ja sam bio predsjednik ove Skupštine. Naravno, tražio sam da se himna izvede, da 
se himna otpjeva, da se čuju riječi himne na zadovoljstvo jednog broja poslanika i možda 
nezadovoljstvo drugog broja poslanika, vjerujem, kao što se i pokazalo, manjeg broja. Nijednog 
trenutka u tom slučaju nijesmo pomislili da napustimo sjednicu i kažemo nema kvoruma zato što 
neko nije došao da ispoštuje himnu.  
 Zaista vas pozivam sve, kao što vjerujem da bi to uradili u Americi jer znam da smo imali 
neke komunikacije oko međunarodnih susreta, na kraju krajeva u našem prošlom mandatu bili ste 
predsjednik Odbora za evropske integracije, mislim da tako treba da se ponašamo i ovdje svi. 
Nešto nam se ne sviđa ili sviđa, ali je to naše zajedničko. Svi mi smo ovdje Crna Gora, ne 
pravoslavna i ne bilo kakva druga nego svako od nas pojedinačno. Molim vas, a i vi ste pokazali 
napor, eto da vas pohvalim malo, i korišćenjem izraza DPS, ipak kada ste rekli pomagači, nema 
pomagača, kada ste u vlasti vi ste partneri u vlasti, vaš trenutno najmanji partner u vlasti je neko 
ko je odlučujući. Jer, bez tog najmanjeg partnera ne bi bilo vlasti.  
 Kada sam govorio o vjerskim objektima, mogu da razumijem neke partije, a neke ne mogu, 
građanske i suverenističke, ali neću da širim tu priču uopšte. Tu priču ne želim. Drugo, tačno je, 
imali smo ambiciju da dosljedno mi odlučujemo i u tom smislu nam se nije ispunila, samo u 
jednom, ne odlučujemo za vlast kako će se formirati vlast u Crnoj Gori. Pazite, nas trojica, kolega 
Mugoša, Šehović i ja smo slobodni ljudi koji će svaki put u ovom Parlamentu odlučivati hoće li da 
podrže neki zakonski predlog, hoće li da predlože neki zakonski predlog, hoće li nekoga da biraju 
ili ne. Tako da ne brinite. Odlučujemo, budite sigurni, dosljedno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:11:10) 
 
 Imam utisak da želite odgovor. Nadam se kratko. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.09.20 16:11:20) 
 
 Hvala. Vrlo ću da ubrzam.  
 Milo mi je što ste preuzeli na sebe odgovornost za ovaj, nazvao bih ga, incident iz prošlog 
razloga što smo imali mogućnost da počnemo da tražimo rješenje, a Vi ste dodatnim insistiranjem 
i dalje na putu nedozvoljavanja da dođe do rješenja. Sada vi sjedite tu, više se ne pitate i to je 
odlično, s tim sam zadovoljan. Inače, rekli ste maloprije, hoću da to čuje čitava Crna Gora, 
pomenuli ste najmanjeg partnera. Ovdje nema najmanjeg i najvećeg i sličnog partnera, ovdje svaki 
poslanik od nas 41 je jednako bitan i nijedan nije odlučujući u smislu da je tas na vagi. Znate li 



zašto nijedan nije tas na vagi? Zato što bi morao da ima drugu opciju da bi bio tas na vagi. Neka 
digne ruku taj iz URA ili iz Demokrata ili iz Nove srpske demokratije koji ima drugu opciju. Niko 
ovdje nema drugu opciju. S druge strane ste vi, bivši. Mi nemamo drugu opciju. Zato nema tasa na 
vagi i zato nema nikakve prevage. Ima samo dogovora među nama i ne brinite dogovor će 
pobijediti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:12:38) 
 
 Hvala. 
 Prije nego što dam riječ poslaniku Ibrahimoviću, da se ne bi stvorio utisak o nekom 
političkom trileru oko himne. Dakle, bio je, između ostalog, aktuelizovan i aspekt pandemije i 
korone da li se može pjevati kroz masku tako da je bio kompleksan problem, a instrumental je i 
legitiman. Primijetili ste kada se sreću najveći državnici ide instrumental, kada se dobija zlatna 
medalja na Olimpijadi ide instrumental. Nemojmo jer ćemo otvoriti temu da li korumpirani najviše 
vole himnu jer imamo i tu temu. Možemo otvoriti raspravu. Postoji većina u Crnoj Gori koji vole 
himnu iz autentičnih razloga, ja sam jedan od tih i ustajem, ali nemojte nam reći da se nije desio 
fenomen, transfer mafije ka antifašizmu, ljubavi prema himnoj itd. Ko se buni neka objasni, ko se 
prepoznao neka se prepozna, a ja samo govorim o fenomenu.  
 Javio se poslanik Ibrahimović. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (23.09.20 16:14:01) 
 
 Zahvaljujem. 
 Na početku da čestitam svim novoizabranim poslanicama i poslanicima mandat, prije svega 
da im poželim dobro zdravlje i uspjeh u radu. Ono što očekujem, da će nas voditi ljubav prema 
domovini, istini i glas naroda. Takođe, koristim priliku da se zahvalim svima onima koji su podržali 
politiku Bošnjačke stranke, koji su prepoznali kao ispravnu i zahvaljujem im na tome.  
 Takođe, da podsjetim da su građani pokazali visoki stepen demokratije i izašli u ovako 
visokom broju. Isto tako, bio je jedan civilizacijski pristup koji su jasno izašli i možda kao rijetko 
zabilježeno tako malo incidenata. Namjerno ovo pominjem. Ne treba zaboraviti još jednu stvar, da 
aktuelna vladajuća koalicija je dala još jedan važan korak u demokratizaciji i prosperitetu društva i 
jasno su priznali volju građana i priznali su rezultate izbora. To doživljavam kao još jednu poruku 
da je građanin najvažniji u ovom društvu.  
 Kada pominjem demokratiju, mislim oni koji su nas birali, pokazali su nam primjer kako 
treba i u ovom domu, u ovom hramu demokratije da se ponašamo. Vjerujem da ćemo se voditi 
time i poslušati građane, da se neće ponoviti onaj scenariji koji su bili tokom četiri godine, govor 
mržnje, pa čak imali smo vidove primitivizma, prijetnje i ono što nije svakako demokratski iskorak, 
a to je bojkot ovog parlamenta. Dozvolite mi još da se osvrnem na jedno, ovdje smo imali i u 
Parlamentu i u zadnje vrijeme razne osude da manjine, odnosno Bošnjačka stranka i manjine su 
uglavnom odlučivali i pomagali DPS-u da pobjeđuje na izborima. Vjerujem da su ovi izbori 
pokazali da oni koji tako misle da su bili u zabludi nego je pobeđivao nadmoć program. Sada 
vjerujem da je to još opozicija shvatila, napravila je dobru organizaciju, dobar program i postigla 
dobar rezultat. Tako da sve ove osude da Bošnjačka stranka i manjine se priklanjaju jednoj partiji 
ili su protiv jednog naroda pada u vodu. Ovdje jasno kažem da Bošnjačka stranka i njeno 
rukovodstvo sluša glas naroda i zato stojimo dobro i zato imamo veliku podršku naroda.  
 Vratiću se na ovu temu ovo doživljavam kao svečani dan za Crnu Goru, dan demokratije 
kada razmišljamo da li će Bošnjačka stranka podržati Aleksu Bečića ili neće svakako je više 
razloga za, ali naravno postoje i oni za ne. Neki od mojih kolega su rekli zašto ne. Ono što meni, 
prije svega, stvara jedan neukus zamislite neko ko je četiri godine bojkotovao ovaj parlament sada 
treba da bude na čelu ovog parlamenta. Jedan izazov za naše društvo i mogu da kažem da je to 
sazrijevanje našeg društva.  
 Ono što je takođe vrlo važno je to da Demokrate i Bošnjačka stranka imaju vrlo dobru 
saradnju i što postoji veliki prostor za inteziviranje te saradnje. Da podsjetim Bošnjačka stranka je 



punopravni član Evropske narodne partije očekujem da će brzo biti i Demokrate što je vrlo 
značajno za Crnu Goru jer ćemo zajedno sa međunarodnim partnerima jačati proces evropskih 
integracija, usvajati standarde i mislim u vrlo kratkom periodu biti članica Evropske unije.  
 Dozvolite, predsjedavajući, uz moje simpatije prema gospodinu Kneževiću. Evo ja ću malo 
ubrzati ako treba, normalno da vratim ozbiljnost i ovom trenutku iz poštovanja prema svim onim 
koji su glasali i ovu potencijalnu vlast, ali i vama. Znači, to je 41 potencijalno 40 znači tu smo 
negdje.  
 Ono što je vrlo važno kada pričamo o demokratiji i ono što nas će najvjerovatnije opredijeliti 
da podržimo Aleksu Bečića za predsjednika Skupštine je to što je program i ciljevi se poklapaju sa 
strateškim ciljevima Bošnjačke stranke. To je multietnička, multivjerska Crna Gora, antifašistička 
Crna Gora, evroatlanska Crna Gora oni su to pokazali svojim djelovanjem.  
 Ono što još treba reći ovo prepoznajemo kao jedan iskorak demokratiji. Mi smo Bošnjačka 
stranka je jasno izašla sa predlogom manjinske vlade gdje smo rekli da treba tu manjinsku vladu 
da čine Demokrate uz Koaliciju "Crno na bijelo" da li podržat manjine ne, ali to je ono dvije trećine 
proevropske Crne Gore. Prepoznajemo i ovo je možda razmišljanje u tom pravcu.  
 Na kraju još da kažem naravno ovdje nas vodi da 41 poslanik se potpisao i podržao 
kandidaturu gospodina Bečića. Vjerujemo da će i ostati pri tome. Znači, to je korak demokratiji i 
Bošnjačka stranka će podržati garnituru Alekse Bečića, ali isto odavde jasnu poručujemo da ćemo 
biti vrlo ozbiljan i među prvima ako odstupite od onih strateških ciljeva, a to je ona domovina Crna 
Gora koja će biti jednaka za sve za jednake šanse za sve. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:18:20) 
 
 Hvala, poslaniče Ibrahimoviću.  
 Sada se javila za riječ poslanica Draginja Vuksanović Stanković, a zatim poslanik Nik 
Gjeloshaj.  
 Izvolite, poslanice. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (23.09.20 16:20:09) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući.  
 Uvažene kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Prije svega, želim da u ime kluba Socijaldemokratske partije i kolege Đeke pohvalim 
današnji način rada jer pred građanima pokazujemo da su se konačno spustile tenzije u ovom 
Parlamentu. Što ukazuje na dobar put da ćemo vjerujem svi zajednički konačno u centar zbivanja 
staviti naše građane i potrebe naših građana za bolji život i za pravednije društvo i Crnu Goru.  
 Želim ovom prilikom da iskažem da smo danas pred građanima Crne Gore svi zajedno na 
jednom velikom ispitu. Kako nova vladajuća većina sa svojih 41 poslanikom tako i bivša vlast sa 
svojih 38 poslanika.  
 Zahvaljujem se svim onima i to ukupno 12.835 građana koji su dali svoj glas za 
Socijaldemokratsku partiju i listu "Jak SDP jaka Crna Gora". Svaki naš glas je pošten. Nijedan naš 
glas nije kupljen. Naši glasovi su časni, nijesu ucijenjeni i nijesu pritisnuti. To je pravi odraz 
demokratije.  
 Zahvaljujem se svim onim građanima koji nijesu glasali za Socijaldemokratsku partiju jer su 
svojom izlaznošću dali legitimitet tom izbornom danu i pokazali smo da smo jedno demokratsko 
društvo.  
 Želimo da gospodin Aleksa Bečić u svom daljem radu ima puno uspjeha i vjerujemo da će 
uspjeti u svom budućem radu da povrati ugled crnogorskom Parlamentu i ono što je Parlament bio 
u vrijeme kad ga je vodio predstavnik Socijaldemokratske partije, a to je bastion demokratije. Sa 
pojačanom nadzornom ulogom i kontrolnom ulogom Parlamenta koja je bitna i jasna u svakom 
budućem procesu.  
 Socijaldemokratska partija je i sa pozicija vlasti i iz opozicije uvijek bila konstruktivan 
partner svima. Mi smo uvijek podržavali ona zakonska rješenja za koja smo smatrali da su u 



interesu građana i države Crne Gore. Takođe, suprostavljali smo se svim onim rješenjima za koja 
smo smatrali da su loša naročito u onom dijelu kada se govorilo o državim resursima i kada smo 
uspjeli svojim djelovanjem u Parlamentu da sačuvamo brojne državne resurse od Elektroprivrede, 
Tare, Kraljičine plaže kod Čanja, Luke Bar i ostalih resursa. Borićemo se dalje da resursi pripadaju 
svim građanima Crne Gore, a ne pojedincima kvazi investitorima i crnogorskim šeicima koji su se 
krili iza tih kvazi investitora. Zato će svi u ovom Parlamentu u Socijaldemokratskoj partiji imati 
konstruktivnog partnera za sva ona zakonska rešenja koja su u interesu države Crne Gore.  
 Socijaldemokratska partija pored toga što će se zalagati za ono što smatramo da su 
najbolje potrebe građana, kao što smo to i radili u prethodnom sazivu kada su zahvaljujući našim 
pritiscima ostvarene slobodne neradna nedelja za sve radnike koji su zaposleni u trgovinama. 
Takođe, izborili smo se za veće penzije, izborili smo se za smanjenje stope PDV-a za ugostitelje 
tako ćemo se i dalje boriti za sve ono što interes države građena u cilju jačanja ekonomije. Bez 
jake ekonomije nema sreće u ovoj državi. Borićemo se da štitimo temelje nezavisne, građanske, 
multietniče, NATO Crne Gore. Želim da Crna Gora do kraja 2024. godine uđe u Evropsku uniju i 
vjerujem da ćemo zajedničkim snagama uspjeti da Crnu Goru uvedemo u Evropsku uniju kako 
bismo bili dostojna članica i kako bismo na taj način pokazali da zaslužuju naši građani da žive 
pristojnije i mnogo bolje.  
 Prilikom izbora danas za gospodina Bečića mi ćemo se uzdržati oko glasanja ne iz nekih 
ličnih razloga već da ostavimo prostora da gospodin Bečić, u šta vjerujemo da hoće, pokaže da se 
mora vratiti mjesto crnogorskom Parlamentu onamo đe mu pripada, a znamo đe je mjesto 
crnogorskom Parlamentu po Ustavu. Da konačno vratimo dostojanstvo ovom domu, da vratimo 
onaj nivo jer ovdje sjede predstavnici građana ovdje smo svi isti po tom pitanju i svi predstavljamo 
građane Crne Gore. Vjerujem da ćemo zajedničkim snagama taj nivo držati i dalje pokazati i dalje i 
da to je upravo prilika gospodinu Bečiću da kroz vraćanja ovog doma, kao bastiona demokratije i 
pravde pokaže kako se vodi jedna institucija i prema međunarodnim partnerima, a kako i treba 
građani da je dožive, a to je kao svoj dom, ne dom samo nas pojedinačno gdje mi štitimo neke 
lične interese ili fotelje već da štitimo interese građana jer oni su nas birali za ovo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:25:54) 
 
 Hvala. 
 Sada dobija riječ poslanik Nik Gjeloshaj, a zatim poslanik Abazović.  
 Izvolite, poslaniče. 
 
 
 NIK GJELOSHAJ (23.09.20 16:26:05) 
 
 Hvala, uvaženi predsjedavajući.  
 Poštovane koleginice i kolege, svima vama čestitam na potvrđivanju mandata. 
 Uvaženi građani, kolege, obratiću se na albanskom jeziku na kratko, ne u vezi politike nego 
iz zahvalnosti za izborni rezultat.  
 Poštovani građani, od srca vam zahvaljujem za svaki glas koji ste dali albanskim 
nacionalnim partijama, što ste ojačali njihovu zastupljenost u Parlamentu Crne Gore, a posebno 
Albanskoj listi Genci Nimanbegu i Nik Gjeloshaj. Mislim da ćemo vas s dignitetom predstavljati 
ovdje i biti vaš glas u Parlamentu Crne Gore. Hvala. 
 Članica Albanske liste i ja lično imamo odličnu saradnju s Demokratskom Crnom Gorom, s 
gospodinom Bečićem. Tu saradnju smo potvrdili da je dobra i korektna i kroz vršenje vlasti u 
Tuzima. Znači, albanske partije, Bošnjačka stranka i Demokrate vrše vlast u jednoj opštini, gdje 
imamo puno uspjeha, gdje smo pokazali da možemo zajedno da radimo, da možemo zajedno da 
gradimo, da možemo da budemo i partneri svima ostalima. U ovih godinu i po smo bili dobri 
partneri i Vladi Crne Gore koja je bila druga većina. Tako će nastaviti albanska lista da se ponaša i 
ovdje u Skupštini. Bez obzira na poziciju u kojoj bude, mi ćemo biti oni koji će sarađivati sa 
svakom većinom koja bude ovdje i davati naše predloge i sugestije, a prije svega mi smo ovdje da 
zastupamo interes našeg naroda, ali i razvitak Crne Gore. Danas ću podržati Aleksu Bečića za 



predsjednika Parlamenta, i želim mu puno sreće u radu. Ovako konstruktivno ćemo se ponašati u 
Skupštini Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:28:06) 
 
 Hvala, poslaniče Gjeloshaj. 
 Riječ ima poslanik Abazović, a sljedeći diskutant je poslanik Šehović. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (23.09.20 16:28:18) 
 
 Hvala, gospodine Lekiću.  
 Poštovani građani Crne Gore, evo još jednom, nadam se vrlo kratko.  
 Ovo jeste istorijski dan i ovo jeste istorijska sjednica. Moji prethodnici koji dolaze iz 
manjinskih partija potvrđuju da se desila velika stvar. Želim da zahvalim svima. Želim da zahvalim 
kolegama iz koalicije "Za budućnost Crne Gore". Želim da zahvalim kolegama iz koalicije "Mir je 
naša nacija". Želim da kažem da smo mi postigli jedan istorijski sporazum. Neko sam ko se uvijek 
trudi da razumije poziciju drugih. Znam da mnogima nije lako da pređu preko nekih svojih principa 
ili svojih uvjerenja. Isto tako kao što vama nije bilo lako da razumijete šta mi pričamo kada 
govorimo istinu znajući da je to bilo sve istinito, ali suprotno onome što je vaš privatni interes.  
 Bilo je puno riječi oko ovog sastanka koji se desio pod Ostrogom, pošto se najviše adresira 
koaliciji "Crno na bijelo" i meni lično zašto sam prisustvovao tom sastanku, reći ću da sam 
prisustovao s velikim zadovoljstvom. Ostrog i Husein - pašina džamija i Katedrala Svetog Tripuna 
ili bilo koje mjesto smatram svojim, bez obzira da li sam pripadnik te vjere ili nijesam. Bio sam da 
razgovaram s ljudima. Možda ste vi navikli da se dogovarate u Splendidu, u Hiltonu, u Ramadi i da 
nosite kese jedni drugima ili da budete potkupljeni. Ja to nisam, gledam vas u oči i kažem nikad to 
neću raditi. S ljudima, bilo da se radi o vjerskim velikodostojnicima, političarima, ljudima iz biznisa, 
ekonomije, običnim građanima, na bilo kom mjestu za koje smatram, a svako mjesto je naše 
mjesto, da treba da se obavi neki važni razgovor obavio sam ga. Mislim da je to doprinos novoj 
Crnoj Gori. Nemam nikakve komplekse od bilo koga i od bilo čega. Branim građansku Crnu Goru i 
evropsku Crnu Goru i promovišem kosmopolitski duh skladno svojim mogućnostima, svojim 
znanjem i svojom političkom snagom. To ću raditi i ubuduće.  
 Mislim da je mnogo važno zbog Crne Gore da smo se danas dogovorili da izaberemo 
predsjednika Parlamenta. Mislim da je crnogorski Parlament bio dotakao svoje dno, zato i nijesmo 
bili u njemu. Ako bude Parlament kao što je bio u prethodnom sazivu ni vi nemojte da dolazite, ali 
siguran sam da tako neće biti. Bojkotovao sam četiri godine Skupštinu, to je najveća istina, zato 
što se 2016. godine desila krađa koju ste i sada isplanirali i sada, takođe, sprovodili, ali vam nije 
bila dovoljna. Nemojte da za neke stvari za koje znate bolje nego ja kako se radi i za neke 
marifetluke da širite neki moral i da širite neku pravdu i da lijete krokodilske suze nad Crnom 
Gorom. Crnu Goru ima ko da brani. Vi nijeste ti koji ste je branili nikad. Samo ste željeli da nju 
iskoristite kao poligon za svoje privatne biznise i za ostvarenje neke svoje lične koristi. Svi oni koji 
su je branili časno neka nastave to da rade i neka podržavaju i nas i koaliciju "Crno na bijelo", 
naravno i druge kolege kojima je u interesu da krenemo naprijed, da krenemo drugačije, da se 
borimo s teškom ekonomskom situacijom, s teškom zdravstvenom situacijom, na žalost, da se 
borimo za veću distribuciju pravde, da se borimo za prave stvari, da se borimo za više investicija, 
za bolji turizam i za veći životni standard.  
 Svi vi koji ste spremni tako nešto da radite, u nama imate partnera. Kao što su pripadnici iz 
manjinskih partija sada napravili iskorak koji je mnogo važan i istorijski i ja sam im na tome 
zahvalan. Pozivam ih i da se priključe i novoj većini u Vladi Crne Gore. Jedna tačka sporazuma se 
odnosi na njih. Siguran sam da će neki od njih doći, a da ćemo mi pokazati dovoljno širine da se 
mnogo bolje staramo o interesima nacionalnih manjina nego što je to radila bilo koja vlada u 
prethodnom periodu. Nemojte da nastavimo s politikom svađe, nema mjesta revanšizmu, ima 
mjesta pravdi, istinu, Ustavu i zakonu. Siguran sam da i većina ljudi od onih 140.000 koje je vas 
glasala, zaista želi takvu Crnu Goru. Ovdje nema neprijatelja i nova većina treba da se odnosi ne 



samo na one ljude koji su nas glasali nego na svih 625.000 stanovnika.  
 Da završim, čast mi je i zadovoljstvo što će Aleksa Bečić biti izabran za predsjednika 
Skupštine Crne Gore. Mislim da je to mjesto svojim zalaganjem u prethodnom periodu i zaslužio. 
Siguran sam da će Skupština Crne Gore nakon ovoga biti mnogo demokratskija institucija nego 
što je bila. Siguran sam da će biti dobar povod da ova institucija bude primjer drugim institucijama 
kako treba demokratski da se uzdižu. Uvjeran sam da u jednoj atmosferi koja i danas vlada ovdje, 
koja je prilično korektna, fer i slobodarska nastavimo da radimo na prioritetnim zadacima za 
građane.  
 Poštovani građani Crne Gore, nema vremena za gubljenje. Trideset godina smo gubili 
vrijeme. Mi moramo da budemo nova, bolja, evropska, građanska Crna Gora, moramo da 
zasučemo rukave i da radimo u interesu građana počevši od izbora predsjednika Parlamenta pa 
svaki naredni dan u narednom periodu. Siguran sam, najveća stvar ovih izbora nije je li dobila 
opozicija i ko je dobio više glasova, ko je dobio manje glasova, najveća stvar ovih izbora što je 
građanin Crne Gore vratio sam sebi suverenitet. Neka se više nikad ne desi da neko osjeća da 
njegov glas ne vrijedi ništa nego naprotiv, neka se svako osjeti da po Ustavu ima mogućnost da 
svojim glasom promijeni one za koje misli da nisu radili kako treba ili da afirmiše onu politiku za 
koju misli da je najbolja. U to ime, čestitam svima. Zahvalan sam. Hvala vam. Znam da ste svi 
podnijeli žrtvu i mi smo podnijeli određenu žrtvu i građani su podnijeli određenu žrtvu i čekaju već 
predugo na promjene. Dajte neka ovo bude istorijski dan i neka nam je svima srećna sloboda. 
Građani, dobili ste svoju slobodu, uzmite svoju slobodu u svoje ruke i nikad je više nemojte 
ispustiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:35:33) 
 
 Hvala. 
 Sada ima riječ poslanik Šehović. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (23.09.20 16:35:41) 
 
 Poštovani predsjedavajući, dame i gospodo poslanici, uvaženi građani Crne Gore,  
 Dozvolite mi da na samom početku čestitam na konstituisanju 27. saziva Skupštine Crne 
Gore i da svima nama poželim uspjeh u daljem radu. Ovaj saziv ne znam da li je istorijski, ali je 
svakako saziv pred kojim je velika odgovornost. Hoću da vjerujem da ćemo svi mi koji ćemo imati 
privilegiju da u narednom periodu boravimo u ovom Parlamentu znati da se s tom odgovornošću 
nosimo.  
 Crna Gora je na ovim izborima pokazala zrelost. Kada to kažem, mislim na nikad veću 
izlaznost s kojom smo bili suočeni. Na tim izborima, Socijademokrate Crne Gore su ostvarile 
rezultat koji je za oko 35% bolji u odnosu na onaj koji je zabilježen 2016. godine. Zahvaljujući 
takvom rezultatu, mi ćemo biti u prilici da na jedan dostojanstven i dosledan način branimo politiku 
zahvaljujući kojoj smo i dobili takvu podršku u Parlamentu Crne Gore. Crna Gora je osim zrelosti 
pokazala i demokratski kapacitet da može da se nosi s odgovornošću koja smjena vlasti znači. 
Mislim da je to uspjeh svih nas. Mislim da je to uspjeh svih građana Crne Gore. Na taj uspjeh svi 
treba da budemo ponosni jer smo ipak pokazali i dokazali da smo opravdali činjenicu što i jesmo, 
zasluženo, članica NATO-a i što jesmo zasluženo prva sljedeća članica Evropske unije. Kažem 
zasluženo zato što u ovakvim ozbiljnim trenucima u kojima se nalazimo pokazujemo da možemo 
da se nosimo s njima i pokazujemo da možemo na jedan kvalitetan način da ih prevazilazimo. 
Atmosfera koja vlada na ovoj sjednici me uvjerava da su poslanici ovog saziva toga svjesni. 
Konstruktivan odnos i ozbiljan odnos dosadašnje vlasti pokazuje da je dosadašnja vlast imala i 
ima visok nivo demokratske zrelosti jer niti jednim svojim činom nije uradila ništa što bi otežavalo 
konstituisanje nove vlasti. Naprotiv, dosadašnji predsjednik Parlamenta gospodin Brajović, a 
siguran sam da će takav odnos biti i svih onih koji u onom lancu odgovornosti definisanom 
Ustavom imaju svoju ulogu u ovome su pokazali da jednostavno žele da daju doprinos da se nova 
vlast konstituiše u najkraćem mogućem roku jer smo svi skupa svjesni i znamo da nas velike 



obaveze čekaju, a te obaveze možemo prevazilaziti i na njih na kvalitetan način odgovarati jedino 
ako imamo funkcionalne institucije. Ono što je do nas smo učinili, a vjerujem da će i nova 
parlamentarna većina učiniti svoj dio posla.  
 Naravno, ovdje ne mogu da ne pomenem neke nemile scene koje su se dešavale nakon 
izbora. Ne mogu da ne pomenem kukavičluk koji su pojedini građani Crne Gore pokazali atakujući 
na manjinske narode samo zbog toga što se drugačije zovu i Bogu mole. Mislim da iz toga svi 
skupa treba da izvučemo pouke i da nikad niko od nas ne dozvoli da se to u narednom periodu 
desi, nezavisno od toga ko će biti vlast, a ko će biti opozicija. Pouke kada je riječ o takvom 
skandaloznom ponašanju su nam važne. Jer, ukoliko i na te stvari ne ukažemo iz ovog visokog 
doma onda se bojim da ulazimo u rizik da mogu da nam se ponove. Siguran sam da smo svi 
svjesni da živimo u građanskom društvu, a u tom građanskom društvu nema građana prvog i 
drugog reda već svi moraju biti jednako važni.  
 Vrlo je bitno to što ćemo danas izabrati predsjednika Skupštine. Važno je da Parlament 
funkcioniše punim kapacitetom. Predsjednik Brajović je rekao da Socijaldemokrate neće podržati 
predlog da Aleksa Bečić bude izabran za predsjednika Parlamenta ne zbog njega lično. Što se 
mene tiče, njemu lično želim svaku sreću u daljem radu i radujem se našoj saradnji. Taj predlog 
ne možemo podržati zbog politike koja je stala iza takvog predloga, zbog politike koju posebno 
pojedine koalicije reprezentuju jer sam siguran da Socijaldemokrate s njima nemaju ama baš 
nikakve sličnosti.  
 Socijaldemokrate su svjesne da Crna Gora treba da se mijenja, ali se ne može pod 
izgovorom potrebe za promjenama rušiti. Nama treba drugačija, a ne druga Crna Gora. Nama 
treba Crna Gora, a ne ravna gora. Nama treba Crna Gora 21. vijeka, a ne Crna Gora srednjeg 
vijeka. Na žalost, pojedina dešavanja kojima smo imali priliku da prisustvujemo prethodnih dana 
nas opominju da možda klizimo u takvu Crnu Goru. Kada već imamo to u vidu onda cijenimo da je 
za svakog iskrenog socijaldemokratu posebno zadovoljstvo da bude opozicija takvoj politici. Jer, 
vjerujemo da je to odgovorno prema svakom građaninu koji je na referendumu 2006. godine 
glasao za obnovu nezavisnosti naše države. Ne želimo da učestvujemo u poklanjanju Crne Gore 
velikosrpskom projektu. Nadam se da to ni buduća vlast neće biti spremna da uradi, odnosno 
deklarativno na osnovu ovih potpisanih sporazuma vidimo da ni ona nije voljna da ide u tom 
pravcu, a da li će to tako biti ostaje da se vidi. Vjerujem da hoće, a bićemo u prilici da u ovom 
visokom domu razmjenjujemo argumente na tu temu.  
 Što se tiče nas, a vjerujem i prethodne vladajuće strukture, učinićemo sve što je u našem 
korpusu djelovanja, sve što je u našoj političkoj moći, ukoliko bude neodgovornih koji krenu tim 
pravcem, dakle učinićemo sve da ih spriječimo u tom naumu. Vjerujem da je Crna Gora dovoljno 
zrela da treba da se okrene sebi, da treba da se okrenemo jedni drugima i da ne smije dozvoliti 
istorijske greške koje su se dešavale na početku 20. vijeka. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:43:01) 
 
 Hvala, poslaniče.  
 Otprilike se ne javljaju novi diskutanti, ali se javio poslanik Kovačević za komentar.  
 Izvolite. 
 
 
 MARKO KOVAČEVIĆ (23.09.20 16:43:17) 
 
 Čuli smo gospodina Šehovića da on želi Crnu Goru, a ne ravnu goru i da iz tih razloga 
strahuje nešto od ove nove parlamentarne većine. Samo da kažem da nijesam u posjedu 
saznanja da mi imamo neku mašinu kojom možemo zaravniti vrhove crnogorskih brda i planina i 
da u tom slučaju ne brine, a možda čovjek ima samo neku novu teoriju o zemlji kao ravnoj ploči, a 
ne kao nečem drugom. Neka iznese ako ima, čisto da znamo to. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:43:40) 



 
 Izvolite, gospodine Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (23.09.20 16:43:54) 
 
 Dozvolite mi da uvaženom mladom kolegi odgovorim na njegovo interesovanje jer je 
postavio legitimno pitanje na osnovu čega sam ja izrazio zebnju da moguće neki politički subjekti 
ili neki pojedinci unutar nekih političkih subjekata Crnu Goru žele da vide kao ravnu goru. Hvala 
mu na prilici da to objasnim. Potrudiću se da budem plastičan i konkretan.  
 Kada sam to mislio, mislio sam upravo na one političke subjekte koji od 1995. godine do 
danas svakog 11. jula Ratku Mladiću čestitaju oslobođenje Srebrenice. Upravo sam na te političke 
subjekte mislio kada sam kazao da se bojim da na osnovu njihovog dosadašnjeg djelovanja, a ne 
na osnovu onoga što deklarativno govore prethodnih dana, da nekome od njih može pasti na 
pamet da od Crne Gore napravi ravnu goru. Ubijeđen sam da unutar građanske i sekularne Crne 
Gore postoji dovoljna većina koja će ih, ako bude takvih, a vjerujemo da neće, spriječiti u tom 
naumu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 16:45:19) 
 
 Sada sam po Poslovniku dužan da pitam da li predstavnik predlagača želi da da završnu 
riječ? Ne želi. Konstatujem da je pretres završen.             
 Generalni sekretar Skupštine sa službom Skupštine pripremio je uslove za tajno glasanje 
glasačke listiće i glasačku kutiju, pa su se stekli uslovi da pristupimo glasanju. Sada molim 
generalnog sekretara da izvrši prozivku poslanika i u uruči im glasačke listiće.  
 Izvolite, sekretare. 
 
 
 ALEKSANDAR JOVIĆEVIĆ (23.09.20 16:46:28) 
 
 Izvolite.  
 Nebojša Medojević, Marko Milačić, Simonida Kordić, Vladimir Joković, Maja Vukićević, 
Vladimir Dobričanin, Branko Radulović, Milun Zogović, Dragoslav Šćekić, Branka Bošnjak, Slaven 
Radunović, Strahinja Bulajić, Predrag Bulatović, Danijela Đurović, Milan Knežević, Vladan 
Raičević, Jovan Jole Vučurović, Jelena Božović, Dragan Ivanović, Radoš Zečević, Marko 
Kovačević, Jovanka Bogavac, Dragan Bojović, Dragan Vukić, Milo Božović, Maksim Vučinić, 
Aleksa Bečić, Miodrag Lekić, Zdenka Popović, Dragan Krapović, Boris Bogdanović, Momo 
Koprivica, Tamara Vujović, Albin Ćeman, Vladimir Martinović, Danilo Šaranović, Dritan Abazović, 
Miloš Konatar, Božana Jelušić, Srđan Pavićević, Duško Marković, Branimir Gvozdenović, Milutin 
Simović, Aleksandra Vuković, Mevludin Nuhodžić, Predrag Bošković, Ivan Vuković, Jevto 
Eraković, Nikola Rakočević, Andrija Popović, Dragica Sekulić, Petar Ivanović, Halil Duković, 
Dragutin Papović, Marta Šćepanović, Vlastimir Golubović, Časlav Vešović, Vesna Pavićević, Miloš 
Nikolić, Miodrag Vuković, Nikola Janović, Daliborka Pejović, Branko Čavor, Bogdan Fatić, Danijel 
Živković, Suzana Pribilović, Ivan Mitrović, Abaz Dizdarević, Luiđ Škrelja, Ivan Brajović, Damir 
Šehović, Boris Mugoša, Ervin Ibrahimović, Amer Smailović, Kenana Strujić Harbić, Draginja 
Vuksanović Stanković, Raško Konjević, Nik Gjeloshaj, Fatmir Gjeka. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 17:02:02) 
 
 Nastavljamo s radom.  
 Sada bih dao pauzu koja ne bi trajala dugo. Komisija za glasanje će da pregleda rezultate i 
sačini izvještaj koji ćemo onda saopštiti javnim. Dakle, pauza, ne mogu da procijenim, pomaže mi 
generalni sekretar rekavši, deset, petnaest minuta. Hvala. Vidimo se uskoro.      



 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MIODRAG LEKIĆ (23.09.20 17:31:45) 
 
 Uvažene kolege, nastavljamo rad.  
 Dozvolite mi da saopštim rezultate glasanja. Komisija je sačinila kratak izvještaj o 
rezultatima tajnog glasanja i ja ću ih saopštiti.  
 Uručen je 71 glasački listić. U glasačkoj kutiji je nađen 71 glasački listić. Važećih glasačkih 
listića ima 46, nevažećih 25, i to su bili prazni. Za izbor Alekse Bečića za predsjednika Skupštine 
glasalo je 45 poslanika. Protiv izbora Alekse Bečića za predsjednika Skupštine glasao je jedan 
poslanik. Predlog za izbor Alekse Bečića za predsjednika Skupštine Crne Gore je usvojen. 
 Saglasno rezultatima glasanja, konstatujem da je predlog usvojen. Za predsjednika 
Skupštine izabran je Aleksa Bečić. Pozivam poslanika Bečića da položi zakletvu i da se obrati 
poslanicima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.09.20 17:33:24) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu, čestito, odgovorno i savjesno i, na 
kraju, što su i mnogi u ovom visokom domu rekli, tako mi Bog pomogao.  
 Uvaženi predsjedavajući profesore Lekiću, dame i gospodo poslanici,  
 Neopisiva je čast i privilegija biti izabran za predsjednika najvišeg zakonodavnog i 
predstavničkog doma građana, a istovremeno i biti dio istorije, odnosno biti prvi izabrani javni 
funkcioner nakon prve demokratske smjene vlasti u crnogorskoj istoriji. Zahvalnost na izboru 
kolegama iz tri pobjedničke koalicije koji su mi dali povjerenje. Posebna zahvalnost kolegama iz 
manjinskih partija, kolegama iz Bošnjačke stranke i Albanske koalicije na podršci i ukazanom 
povjerenju. Zahvalnost i onima koji su glasali drugačije. Oni koji me nijesu glasali neka znaju da ću 
se za njih još više boriti, da su im moja vrata širom otvorena, da ih neću napadati, kritikovati ili 
proglašavati protivnicima države i ako se nekada slučajno odluče za bojkot Parlamenta i ako budu 
kritikovali moj rad i ako budu glasali protiv naših predloga. Hoću da opozicija ima daleko bolji 
status nego što smo ga mi imali. Jer, demokratska kultura i potreba kohezije u društvu nalaže da 
onaj ko je na čelu najvišeg zakonodavnog doma mora da štiti opoziciju. Bez kvalitetne opozicije 
nema ni parlamentarne demokratije.  
 Osnovni ciljevi koje vidim pred crnogorskim Parlamentom u ovom sazivu su sljedeći.  
 Prvo, jačanje kontrolne uloge Parlamenta i parlamentarne demokratije. Parlament nikada 
više ne smije biti protočni bojler ili verifikaciono sredstvo bilo koje vlade. On nikada, s druge 
strane, neće biti ni brana razvojnoj i reformskoj politici Vlade, ali hoće i mora biti istinski 
predstavnički dom građana koji će biti i kontrola i pomoć i podrška oporavku i razvoju naše 
domovine i otadžbine. Parlament je duša demokratije, Parlament je temelj i krov Crne Gore i to 
niko ne smije ugroziti.  
 Drugo, vraćanje u punoj mjeri dostojanstva ovom domu. To znači da nepoštovanje, 
netoleranciju, svađe zamijene uvažavanje, tolerancija, dostojanstvo. Jer, ovaj Parlament je slika 
društva. Ovaj Parlament je ogledalo društva. Ovaj Parlament je putokaz mladim ljudima i novim 
generacijama. Ako ćemo da mijenjamo sistem vrijednosti moramo krenuti od sebe i uvijek se sjetiti 
da u nas svi gledaju i da od nas sve kreće.  
 Treće, davanje prijeko potrebnog doprinosa pomirenju Crne Gore, izdizanju iznad rovova 
prošlosti i začaranog kruga balkanskog primitivizma. Mi smo komšije, prijatelji, braća, rođaci. Mi 
smo usmjereni jedni na druge. Mi bližih nemamo. Hajde da ne šaljemo poruke mladim ljudima i 
djeci da je ime i prezime, vjersko ili nacionalno opredjeljenje prednost ili mana nekog čovjeka. 
Hajde da prestanemo s prebrojavanjem krvnih zrnaca. Hajde da prestanemo da trgujemo kostima 
naših predaka. Hajde da poštedimo nove generacije tih tragičnih podjela. Jer, kada god smo se 
dijelili Crna Gora je gubila. Ne smijemo se više dijeliti. Moramo razgovarati. Moramo se poštovati i 
kada se ne slažemo. Moramo gledati u budućnost jer budućnost počiva na pomirenju, a ne 
podjelama, svađi i mržnji.  



 Četvrto, efikasna pomoć i podrška ovog doma ekonomskim reformama, ali i borbi protiv 
organizovanog kriminala i korupcije, deblokada vanrednog stanja u pravosuđu, kompromisi i 
traganje za rješenjima jesu naša zajednička obaveza, naša zajednička dužnost i zajednička 
odgovornost pred domaćom i međunarodnom javnošću. Brzo ćemo biti pred testom iskrenosti da 
li, zaista, želimo reforme u pravosuđu, da li, zaista, želimo da ubrzamo evropski put i da li, zaista, 
želimo pobjedu nad organizovanim kriminalom i korupcijom. Ono u šta nemam dileme jeste da taj 
rat s organizovanim kriminalom i korupcijom Crna Gora mora, može i hoće dobiti jer je on osnov 
za našu sigurnu budućnost.  
 Peto, ovaj saziv Parlamenta mora težiti sveobuhvatnoj reformi izbornog zakonodavstva 
kako bi taj zahtjevan posao koji smo započeli konačno usješno i završili, kako bi konačno Crna 
Gora imala ravnopravan ambijent, utakmicu gdje svi kreću s nule, meč u kojem nema 
privilegovanih i kako bi svaka naredna izborna utakmica, njena uvertira i njena finalizacija bila 
istinski praznik demokratije, gdje će mandati i procenti dolaziti i prolaziti, ali povjerenje će biti tu, 
bilo da ste u vlasti ili opoziciji.  
 Na samom kraju, uvažene koleginice i kolege, sve je prolazno, sve dolazi i prolazi, nekada 
dobijate, nekada gubite, nekada ste jači, nekada slabiji, ali nikada ne zaboravimo da smo 
usmjereni jedni na druge, da ćemo sjutra izaći i van ove sale, da će nam djeca ići zajedno u školu, 
da ćemo biti zajedno i u dobru i u zlu. Ne zaboravimo da je tešku riječ lako izreći, ali teško 
ispraviti, da smo svi prolazni, ali da je Crna Gora jedina vječna i neprolazna. Još jednom vam 
hvala na izboru. Živjela Crna Gora.  
 Uvažene kolege poslanici, završili smo prvu tačku dnevnog reda. Sada imamo jedan novi 
momenat i podijeliću s vama impresije i način kako vidim dalji rad našeg konstitutivnog 
zasijedanja. Imajući u vidu da ovog trenutka nemamo formalizovane predloge za potpredsjednike 
Skupštine, ali nemamo ni konstituisane, u najvećem dijelu, klubove poslanika, neophodno je da, 
saglasno članu 31 Poslovnika Skupštine Crne Gore, konstituišemo klubove poslanika. Saglasno 
članu 31 Poslovnika Klub poslanika se, po pravilu, konstituiše na prvoj sjednici tako što se 
predsjedniku Skupštine podnosi spisak članova kluba koji potpisuje svaki član kluba, a na spisku 
se posebno naznačava ime predsjednika kluba.  
 Do ovog trenutka, ako sam dobro razumio generalnog sekratara Skupštine gospodina 
Jovićevića, imamo konstituisana dva kluba poslanika i dostavljene adekvatne akte saglasno 
Poslovniku. Klub poslanika Socijaldemokratska partija, SDP, Albanska koalicija "Jednoglasno". 
Klub poslanika čine Raško Konjević, kao predsjednik kluba Draginja Vuksanović Stanković i 
Fatmir Đeka i Klub poslanika "Crno na bijelo" koji čine Dritan Abazović, Miloš Konatar koji je 
predsjednik kluba, Božena Jelušić i Srđan Pavićević. Tako da ja obavještavam da su obrazovani 
klubovi poslanika koje sam rekao i vršimo tu konstataciju saglasno Poslovniku. Znači, neophodno 
je jer sada nije moguće ići ni sa iako je bilo intencije i interesovanja da li možemo zbog 
produktivnosti rada i svega onoga što je neophodno danas izabrati Administrativni odbor, ali 
saglasno Poslovniku i članu 36 koji kaže da listu kandidata za predsjednika i članove 
Administrativnog odbora podnosi predsjednik Skupštine na osnovu predloga klubova poslanika.  
 Predlažem da uložite naravno danas i u narednim danima maksimum napora i da što prije 
završimo taj dio posla da konstituišete klubove poslanika, da dostavite nam akte koje ćemo 
verifikovati na prvoj narednoj sjednici, a u susret nastavku, odnosno u susret nastavku ove 
konstituivne sjednice prije prelaska na naredne tačke dnevnog reda svakako ćemo onda otvoriti 
proces konsultacija kako bi došli i do predloga Administrativnog odbora koji je neophodno izabrati 
u nastavku ove sjednice. Tako da saglasno ovome, predlažem da današnji radni dan završimo, a 
da o daljem nastavku sjednice budete blagovremeno obaviješteni uz još jednom molbu da 
ubrzamo ovaj proces konstituisanja klubova jer ćemo onda moći da ubrzamo naš rad i završetak 
same konstitutivne sjednice.  
 Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:09:58) 
 
 Poštovane koleginice i kolege,  
 Nastavljamo Prvu konstitutivnu sjednicu Skupštine Crne Gore 27. saziva. Molim vas, da 
zbog evidencije ubacite kartice u uređaje koji su ispred vas. Prije nego pređemo na pretres po 
dnevnom redu imamo par proceduralnih obaveza.  



 Ivan Vuković, Vlastimir Golubović, Časlav Vešović i Dragoslav Šćekić podnijeli su ostavke 
na poslaničku funkciju, pa im shodno Poslovniku Skupštine Crne Gore konstatujem ostavke čime 
im prestaje mandat poslanika. O tome ćemo, naravno, obavijestiti Državnu izbornu komisiju radi 
sprovođenja postupka za popunu upražnjenih poslaničkih mjesta.  
 Takođe, Državna izborna komisija dostavila je Izvještaj o popuni upražnjenog poslaničkog 
mjesta sa izborne liste "Odlučno za Crnu Goru DPS Milo Đukanović", pa saglasno Poslovniku 
Skupštine konstatujem da je podnošenjem Izvještaja Državne izborne komisije započeo poslanički 
mandat koleginici Jovanki Laličić. U svoje ime, i u vaše ime joj čestitam i želim uspješan rad.  
 U skladu sa članom 31 Poslovnika Skupštine Crne Gore obrazovani su klubovi poslanika i 
to: Klub poslanika Socijaldemokrata Crne Gore koji čine Ivan Brajović, predsjednik Kluba i članovi 
Damir Šehović i Boris Mugoša; Klub poslanika Demokrate, Demos "Mir je naša nacija", Klub čine 
Boris Bogdanović, predsjednik Kluba i članovi Aleksa Bečić, Miodrag Lekić, Zdenka Popović, 
Dragan Krapović, Momo Koprivica, Tamara Vujović, Albin Ćeman, Vladimir Martinović i Danilo 
Šaranović; Klub poslanika Demokratski front - Pokret za promjene, Klub čine Branko Radulović, 
predsjednik Kluba i članovi Nebojša Medojević, Branka Bošnjak, Vladan Raičević i Jovanka 
Bogavac; Klub poslanika Socijalistička narodna partija Crne Gore, Klub čine Dragan Ivanović, 
predsjednik Kluba i članovi Vladimir Joković, Danijela Đurović i Dragan Vukić; Klub poslanika 
Demokratski front - Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija, Prava Crna Gora, 
Ujedinjena Crna Gora i Radnička partija, Klub čine Slaven Radunović, predsjednik Kluba i članovi 
Zdravko Krivokapić, Simonida Kordić, Starahinja Bulajić, Jovan Jole Vučurović, Jelena Božović, 
Radoš Zečević, Marko Kovačević, Milo Božović, Milan Knežević, Milun Zogović, Predrag 
Bulatović, Maja Vukićević, Dragan Bojović, Marko Milačić, Vladimir Dobričanin i Maksim Vučinić; 
Klub poslanika Bošnjačka stranka, Klub čine Ervin Ibrahimović, predsjednik Kluba i članovi Amer 
Smailović i Kenana Strujić-Harbić; Klub poslanika Demokratska partija socijalista Crne Gore, 
Liberalna partija, Klub čine Danijel Živković, predsjednik Kluba i članovi Duško Marković, Branimir 
Gvozdenović, Milutin Simović, Aleksandra Vuković, Melvudin Nuhodžić, Predrag Bošković, Jevto 
Eraković, Nikola Rakočević, Andrija Popović, Dragica Sekulić, Petar Ivanović, Halil Duković, 
Dragutin Papović, Marta Šćepanović, Vesna Pavićević, Miloš Nikolić, Miodrag Vuković, Nikola 
Janović, Daliborka Pejović, Branko Čavor, Bogdan Fatić, Suzana Pribilović, Ivan Mitrović, Abaz 
Dizdarević i Luiđ Škrelja.  
 Poštovane koleginice i kolege, saglasno članu 94 stav 4 Poslovnika Skupštine Crne Gore 
izvršio sam izmjenu u redosljedu pretresa preostalih tačaka dnevnog reda tako da ćemo danas 
obaviti pretres i izjasniti se o trećoj tački dnevnog reda - Izbor predsjednika i članova 
Administrativnog odbora.  Podsjećam vas da sam u skladu sa članom 36 stav 1 Poslovnika 
Skupštine podnio listu kandidata za predsjednika i članove Administrativnog odbora na osnovu 
predloga klubova poslanika. U pripremi ovog predloga održali smo sastanak Kolegijuma i u 
konsultacijama sa šefovima poslaničkih klubova dogovorili smo strukturu budućeg 
Administrativnog odbora. Svi klubovi poslanika su ispoštovali dogovor sa Kolegijuma i u 
dogovorenom vremenu su dostavili predlog njihovih kandidata za članove Administrativnog 
odbora.  

Tako da je predloženo, kao što vidite, da Administrativni odbor ima predsjednika i 12 
članova. Klub poslanika DF - Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija, Prava Crna 
Gora, Ujedinjena Crna Gora i Radnička partija predložio je za predsjednika odbora Miluna 
Zogovića, a za člana Radoša Zečevića.  

Klub poslanika Demokratski front - Pokret za promjene predložio je za člana Vladana 
Raičevića.  

Klub poslanika Socijalistička narodna partija Crne Gore predložio je za člana Dragana 
Vukića.  

Klub poslanika Demokrate, Demos "Mir je naša nacija", predložio je za članove mr Moma 
Koprivicu i Vladimira Martinovića.  

Klub Poslanika "Crno na bijelo", predložio je za člana Miloša Konatara.  
Klub poslanika Demokratska partija socijalista Crne Gore, Liberalna partija predložio je za 

članove Luiđa Škrelju, Daliborku Pejović i Suzanu Pribilović.  
Klub poslanika Socijaldemokrata Crne Gore predložio je za člana dr Damira Šehovića. 
Klub poslanika Bošnjačka stranka predložio je za članicu Kenanu Strujić-Harbić.  



Klub poslanika Socijaldemokratska partija, Albanska koalicija "Jednoglasno", predložio je 
za člana mr Raška Konjevića.  
Listu kandidata ste dobili. Otvaram pretres u odnosu na ovu tačku dnevnog reda.  

 Izvolite, poslanik Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (20.10.20 12:17:32) 
 
 Poštovane građanke i građani,  
 Kao što znate izuzetno je ozbiljna epidemiološka situacija u Crnoj Gori, postoji obaveza 
nošenja maski u zatvorenom javnom prostoru. S obzirom da građani moraju da se pridržavaju 
toga, mislim da niko od nas ovdje ne misli da je važniji od građana, tako da bih vas zamolio da 
date kratku pauzu da svi poslanici nose maske jer primjećujem da jedan broj ih nema da bi 
nastavili ovu sjednicu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:18:09) 
 
 Zahvaljujem na intervenciji poslaniku Mugoši. Maske je obezbijedila skupštinska Služba, 
nalaze se na stolu Protokola i moj je poziv, pridružujem se, naravno, pozivu kolege Mugoše da 
sve kolege, kao čin odgovornosti, stave maske, ali u konačnom to je odgovornost svakog 
pojedinca za sebe. Naravno, hvala Vam na intervenciji i pridružujem se Vašoj molbi.  
 Idemo dalje. Za riječ su se već javili nekoliko poslanika. Prvi se javio za riječ poslanik Marko 
Milačić.  
 Imate riječ, poslaniče Milačiću.  
 Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (20.10.20 12:18:56) 
 
 Uvaženi predsjedavajući, kolege poslanici, građani Crne Gore,  
 Prije svega, želim da se izjasnim u pogledu predloga i da dam punu podršku ovom sastavu 
Administrativnog odbora. Naročito što je na čelu sjajan momak, čovjek, Milun Zogović ima punu 
podršku i Prave Crne Gore i čitav sastav Administrativnog odbora. To je veliki znak, prije svega, 
da nastavljamo konstituisanje vlasti nakon velikih istorijskih promjena, korak po korak, i ovo je 
danas veliki istorijski datum. Nijesmo navikli da za ovako kratko vrijeme ispisujemo istoriju, a svaki 
ovaj dan, a ovaj današnji takođe formiranje Admistrativnog odbora je jedan korak ka punom 
konstituisanju Skupštine je nastavak pisanja istorije u Crnoj Gori.  
 Takođe, ovo je dio jedne šire slike. Želim da se obratim građanima Crne Gore, da kažem 
da u dijelu konstituisanja Vlade Crne Gore sve ide po planu, da moraju da znaju da je ovo proces 
koji zahtijeva strpljenje, opreznost, mudrost i zrelost svih nas ovdje. Mislim da ćemo pokazati kao 
što svakog dana pokazujemo da smo na visini ovog istorijskog i  civilizacijskog zadatka i da ćemo 
u najskorijem periodu imati prvu slobodnu, poštenu Vladu Crne Gore. 
 Međutim, ono što naročito želim da kažem i da pozdravim jeste da do neba pozdravim 
branitelje Sinjajevine. Braćo i sestre vi ste danas branitelji Crne Gore i želim da kažem da upravo 
se na Sinjajevini danas brani Crna Gora. 
  Nećemo dozvoliti više ni jednog jedinog trenutka da nam uništavate planine, rijeke, vode 
kako ste naučili i zbog toga ovi hrabri i časni ljudi danas su ogledalo prave Crne Gore, ogledalo 
čiste Crne Gore, ogledalo one Crne Gore koju želimo da gradimo svih ovih godina narednih  u 
novoj demokratskoj Crnoj Gori. Zbog toga, kolege iz DPS-a želim da kažem ne damo vam naše 
planine, ne damo vam naše rijeke, okupirali ste mnogo njih mini hidroelektranama hoćete i 
Sinjajevinu. 
 Želim da poručim i odlazećem ministru Vojske Predragu Boškoviću koji je skandalozno 
kazao da veću štetu za Sinjajevinu pričinjavaju građanski aktivisti, građani nego Vojska. Najveću 
štetu za Sinjajevinu pričinjava upravo gospodin Bošković i upravo oni ljudi koji žele pod krinkom 



zaštite nacionalnih interesa da unište Crnu Goru, a Crna Gora je njena priroda, prije svega. Vi ste 
govorili toliko puta nigdje nebo nije plavo kao iznad Crne Gore. Tačno, ali ako ovako nastavite, 
srećom smo vas zaustavili, neće biti tako plavo i naša je obaveza, svih nas u novoj parlamentarnoj 
većini, da zaštitimo to nebo i te pašnjake, a time da zaštitimo i građanina, stočara, zemljoradnika i 
sve one ljude koji su danas noćima tamo na Sinjajevini. 
 Takođe, želim da uputim poruku podrške građanima ugostiteljima koje želite jednom 
neozbiljnom politikom da napadnete na Cetinju, u Budvi, svuda zato što i dalje nastavljate 
zloupotrebu korone samo da biste povećali nemire. Prema nekim  informacijama to radite da bi 
nezadovoljstvo bilo veće ne misleći o džepu onog čovjeka, ugostitelja koji ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:23:11) 
 
 Kolega Milačiću, izvinjavam se.  
 Molim vas da se držimo dnevnog reda, saglasno Poslovniku. Znam da je jedna tačka 
dnevnog reda, imam demokratske fleksibilnosti i očekivana je za današnji dan, imajujći u vidu 
dinamiku rada, ali molim da ne zloupotrebljavamo moju demokratsku fleksibilnost. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (20.10.20 12:23:30) 
 
 Potpuno smo u temi kolega Bečiću, jer ovo je suštinska tema, vezana je za Parlament za 
naše čitavo društvo, dakle u suštini, da zaključim. 
 Molim vas, nemojte da nastavljate sa tom samoubilačkom politikom, sa onim stvarima 
protiv Crne Gore. Svi smo dokazali ovdje da se  borimo za Crnu Goru. To radimo i na Sinjajevini. 
To rade ti ljudi pošteni i časni ljudi, to rade oni ljudi ugostitelji, koji se bore za koru hljeba. Nećemo 
dozvoliti da uništite ekonomiju, nećemo dozvoliti da uništite prirodne resurse i nećemo dozvoliti da 
uništite ovaj najveći dom. Zbog toga, na samom kraju uvažavajući sugestiju gospodina Bečića, 
podrška iz redova Prave Crne Gore za Administrativni odbor, naročito za ove ljude koji čine novu 
parlamentarnu većinu, podrška Milunu Zogoviću, mi ćemo glasati za, svako dobro, građani živjeli i 
istrajte na Sinjajevini. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:24:36) 
 
 Hvala, poslaniku Milačiću. 
 Sada se javio za riječ poslanik Jovan Vučurović. 
 Izvolite kolega Vučurović. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (20.10.20 12:24:47) 
 
 Slobodna Crna Goro. 

Ovo su dani kada nakon višedecenijske okupacije Crne Gore radimo na tome da Crna Gora 
bude pravednije i bolje društvo i u tom pravcu jedna od najvažnijh stvari je da Parlament bude ona 
institucija koja će raditi, koja će biti funkcionalna i koja će raditi na jedan demokratski način i neke 
situacije vezane za ovu tačku dnevnog reda su veoma jasne. Mi imamo kandidata za predsjednika 
Administrativnog odbora koji je jedan častan, prije svega čovjek, jedan odličan poslanik i imamo tu 
situaciju da je Administrativni odbor jedan od najvažnijih, ako ne i najvažniji u Parlamentu Crne 
Gore od svih odbora. Ingerencije Odbora su velike, a samim tim i njegovo učešće u praktičnom 
životu Skupštine Crne Gore.   

Valja se međutim podsjetiti i na neke druge situacije, nažalost da su te mogućnosti 
ingerencije u proteklim godinama, u proteklom periodu, ingerencije i mogućnosti Adminitrativnog 
odbora su teško zloupotrebljavane od strane bivšeg režima koji je preko ovoga odbora odrađivao 
mnoge nečasne rabote i obračunavao se sa političkim neistomišljenicima. Dakle to je fakat i to je 



činjenica na koju moramo da podsjećamo stalno. Sjetimo se da je ta većina u Adminsitrativnom 
odboru bila produžena ruka sramnog glavnog specijalnog tužioca, korumpiranog tužilaštva i 
sudstva. Sjetimo se da je taj Administrativni odbor podržavao skidanje imuniteta, većina u 
Administrativnom odboru podržala skidanje imuniteta ovdje liderima Demokratskog fronta, bilo da 
se radilo o lažnom državnom udaru ili aferi navodnog pranja para.  

Dakle, nemamo pravo da zaboravljamo šta su radili ti ljudi, pa su poslanici Demokratskog 
fronta ostajali ovdje u Skupštinu ko zna koliko dana braneći svoje drugove i prijatelje od hapšenja i 
bili smo spremni na sve da ih odbranimo. Sjetimo se da je ta većina  u Administrativnom odboru 
kažnjavala poslanike u Skupštini Crne Gore zbog izgovorene riječi, sve to moramo da pamtimo i 
dug je spisak tih nepočinstava koje je radio taj prethodni Administrativni odbor, a radio je to po 
naredbi šefa režima, a taj šef, kao što vidimo prethodnih dana ne miri se sa voljom građana. 
Ovako po površini reklo bi se da se on pomirio sa porazom na izborima, ali ne, praksa govori 
potpuno drugačije, on se ne miri sa porazom, on pokušava preko svojih određenih punktova da 
stvori  privid da se ništa nije desilo 30. avgusta u Crnoj Gori.  

Jedan od tih punktova  je sramni Javni servis Radio Televizija Crne Gore koja preko serije i 
serija emisija kontaminira javnu scenu, plasira mržnju, plasira antisrpstvo i plasira prije svega 
netrpeljivost prema političkim neistomišljenicima Demokratske partije socijalista. Pod hitno mora 
da se desi reforma takvog Javnog servisa i po mom ličnom mišljenju da se kazne zakonski oni koji 
su to radili u ovom, rekao bih međuperiodu dok se ne smijeni Demokratska partija socijalista u 
potpunosti. 
 Drugo, što se dešava je ono što radi Ministarstvo odbrane, a to je pokušaj naravno 
koordiniran sa šefom bivšeg režima, da se izazovu incidenti u Crnoj Gori po pitanju Sinjajevine, da 
se sukobe Vojska i policija. Ministar je bio sramota i bruka za Ministarstvo odbrane i Vojsku Crne 
Gore i tako pokušava da završi svoj mandat.  

Ono što hoću da kažem DPS se raspada po šavovima i to je na radost i na sreću građana 
Crne Gore, ali neki kraci te kriminalne hobotnice i dalje ne miruju i ono što je naša obaveza 
poštovani građani, poštovana slobodna Crna Goro je da beskompromisnom borbom i 
beskompromisnim ponašanjem u odnosu na DPS da mi sasiječemo te krake kriminalne hobotnice, 
korupcije, kriminala i izdaje. Uvijek ovdje u Parlamentu i gdje god smo, gdje god stignemo moramo 
podsjećati na taj zločinački režim koji je vladao Crnom Gorom tri decenije, kako nam se ne bi 
desilo da nešto tako se ponovo vrati Crnoj Gori, da se ne bi desilo da takva pošast ponovo zadesi 
Crnu Goru.  

Ja se evo vraćam na temu pred budućim predsjednikom i članovima Administrativnog 
odbora, posebno ovima iz većine, je veliki posao važan posao koji će oni da obavljaju časno, 
korektno i pravedno za razliku od onih koji su u prethodnom periodu obavljali taj zadatak. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:31:08) 
 
 Hvala poslaniku. 
 Izvolite proceduralno poslanik Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 12:31:19) 
 
 Vama se obraćam. 
 Prvo, nijesmo imali Kolegijum prije ovog zasijedanja da bismo se dogovorili oko pretresa 
odnosno rasprave vezano za ovu tačku dnevnog reda.  
 Drugo, nijesmo se ni dogovorili oko trajanja ove tačke dnevnog reda, jer vidim da su se 
neke kolege već prijavile za raspravu. U jučerašnjoj komunikaciji sam shvatio da postoji 
mogućnost za otvaranje ove rasprave, ali naravno nijesmo imali Kolegijum da bismo se dogovorili 
o trajanju i preciziranju načina vođenja same rasprave. To je prva kritika koju upućujem prije 
svega Vama. 
 Drugo, u proceduri tražim kaznenu repliku ispred Kluba Demokratske partije socijalista, 



Liberalne partije na ono što je govorio prethodni poslanik vezano za politiku Demokratske partije 
socijalista, kvalifikovane kao kriminalne hobotnice, zločinačke organizacije niza drugih 
diskvalifikacija vjerujem da to zaslužuje kaznenu repliku. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:32:16) 
 
 Samo da se čujemo. 
 Poslaniče Živkoviću, naravno da sam Vas juče obavijestio da je splet okolnosti, politilčkih, 
takav da danas očekujem da ćemo imati pretres u odnosu na tačku dnevnog reda Izbor 
predsjednika i članova Administrativnog odbora i da će to negdje obilježiti današnji dan.  
 Saglasno Poslovniku otvorio sam pretres. Mogućnost kolega poslanika je da se jave za 
učešće u pretresu tako da ne vidim u tom dijelu da je bilo šta povrijeđeno. Naravno, skrenuo sam 
pažnju poslaniku Milačiću kada se negdje odaljio od tačke dnevnog reda, iako danas imamo jednu 
tačku dnevnog reda. Sjećam se i ranijih saziva i ranijih sjednica, mnogo toga sam imao prilike da 
vidim i da čujem. Tako da ovaj nivo demokratske fleksibilnosti mislim da ne izlazi iz onoga što smo 
imali prilike i ranije da vidimo dok je drugačiji odnos bio skupštinske većine i skupštinske manjine.  
 Naravno, saglasan da imate pravo na repliku i dajem Vam u ime Kluba poslanika DPS-a 
pravo na repliku. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 12:33:25) 
 
 Ja sam tražio kaznenu repliku. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:33:40) 
 
 Repliku poznaje Poslovnik. Ne poznaje kaznenu ili nagradnu, poznaje repliku i gospodin 
Živković, kao predsjednik Kluba ima pravo na repliku saglasno Poslovniku. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 12:33:54) 
 
 Dobro. Hvala predsjedniče što ste prepoznali da je u govoru prethodnog poslanika 
postojala diskvalifikacija na račun Kluba Demokratske partije socijalista, odnosno politike 
Demokratske partije socijalista i njenog lidera i da zaslužujemo kaznenu repliku.  
 Evo poštovani građani. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:34:13) 
 
 Izvinite kolega Živkoviću. 
 Da se držimo Poslovnika govorimo o replici, znamo i Vi i ja što u Poslovniku piše i šta je 
osnov za repliku. Naravno, pomenut je Vaš Klub, pomenut je u negativnom kontekstu, Vi imate 
pravo na repliku. Izvolite. Hvala. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 12:34:26) 
 
 Hvala još jednom. 
 Poštovani građani, imam potrebu da se obratim vama, ne nikako onome koji je govorio prije 
mene, jer odlično znamo da poslanici Demokratskog fronta, neću reći svi, koristili su ovo svoje 
pravo i u prethodnom periodu, rekao bih na jedan nekulturan način koristeći se određenim 
vokabularom koji nije primjeren ovom Parlamentu.  



 Navikli smo na to u prethodnom sazivu i evo bez obzira na sve političke razlike koje imamo 
trudiću se da ostanem u okvirima kulturnog i vaspitanog kao što je to i do sad bio manir poslanika 
Demokratske partije socijalista.  
 Kada već govorite o politici Demokratske partije socijalista i kada govorite o lideru Milu 
Đukanoviću, onda biste trebali dobro da se vratite unazad, nekoliko vremena prije parlamentarnih 
izbora, na sam dan održavanja parlamentarnih izbora i na sve ono što se dešavalo nakon tog 
dana. 
 Prvo ste kazali da predsjednik Đukanović opstruira navodno formiranje vladajuće većine. 
To što vi imate probleme u formiranju vlasti ne možete prebacivati na teren Demokratske partije 
socijalista i njenog lidera. Sve što smo mogli da uradimo vezano za izgradnju demokratskog 
kapaciteta mi smo uradili u periodu 30. avgusta i nakon toga.  
 To znači da smo priznali rezultate izbora, da smo kazali da je to demokratski izraz volje 
građana, a nakon toga je predsjednik Đukanović dao mandat mandataru da formira vlast, koji vas 
danas ovdje predstavlja.  
 Prema tome ne možete takvu vrstu da kažem odgovornosti seliti na teren Demokratske 
partije socijalista. 
 Drugo, to što govorite da smo mi kriminalna organizacija, da smo mi kriminalna hobotnica i 
da smo zločinačka organizacija koja je 30 godina vladala Crnom Gorom u jednom ili drugom 
koalicionom kapacitetu trebali biste makar da znate da je upravo ova politika sačuvala i očuvala 
multietnički sklad u Crnoj Gori. Da je ova politika spriječila NATO bombardovanje u Crnoj Gori, da 
je ova politika obezbijedila da se u demokratskim uslovima izjasnimo o nezavisnoj samostalnoj 
Crnoj Gori, da je ova politika iako to vama nije drago uvela Crnu Goru u NATO savez i da je ova 
politika otvorila vrata Evropske unije.  
 Prema tome, kada govorite o ovoj politici, a stavljate znak jednakosti između ove politike i 
navodno neke zločinačke organizacije, onda biste trebali prije toga da dobro razmislite o tome 
kako je kvalifikujete. Znam da je to vaš način i da će te se vi i u narednom periodu tako koristiti, ali 
vjerujete mi da takav način ponašanja neće biti pozdravljen ni od jednog građanina Crne Gore, pa 
ni od strane onih koji vas glasaju. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:37:36) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Nastavljamo dalje. 
 Izvolite, proceduralno poslanik Vučurović. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (20.10.20 12:37:52) 
 
 Istina je gospodine Bečiću da sam ja u proteklom periodu i proteklih godina kvalifikovao 
Demokratsku partiju socijalista kao zločinačku organizaciju i ja za to imam i mi svi ovdje imamo za 
to mnogo i mnogo dokaza od zločina nad ljudima i likvidacija do likvidacija preduzeća ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:38:15) 
 
 Kažite u odnosu na šta proceduralno reagujete, u odnosu na koji član Poslovnika? 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (20.10.20 12:38:18) 
 
 Od 84 do 110 slobodno. 
 
 



 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:38:23) 
 
 Morate biti konkretni bio sam ranije i prema Vama fleksibilan i ako ste se Vi dobrim dijelom 
držali dnevnog reda, osim u jednom dijelu. Kasnije saglasno Poslovniku kolega je dobio pravo na 
repliku i molim Vas da se tu zaustavite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (20.10.20 12:38:34) 
 
 U redu, neću. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:38:36) 
 
 Hvala Vam na razumijevanju. 
 Nastavljamo pretres. 
 Kolega Andrija Popović ima riječ. 
 Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (20.10.20 12:38:47) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Što se tiče same liste kandidata za predsjednika i članove Administrativnog odbora, iznijet 
ću stav Liberalne partije. Liberalna partija neće  podržati ovo iz razumljivih razloga principijelno i 
dosljedno mi mislimo da je od 23. septebmra i konstituisanja ove Skupštine počela okupacija Crne 
Gore. Da je to repriza Podgoričke skupštine iz 1918, da je taj dan repriza onog dana 24. novembra 
1918. kada je Crna Gora izgubila sve atribute države.  

U tom smislu Liberalna partija će se i ponašati u narednom periodu. Dakle, država je u 
opasnosti. Imamo parlamentarnu većinu, taj trojni pakt koji je napravljen postizbornim 
inženjeringom đe je suverenistička većina na izborima parlamentarnim postala parlamentarna 
manjina u Parlamentu. Imamo, dakle, parlamentarnu većinu koju Liberali vide kao parlamentarnu 
većinu opasnih namjera, takva će biti i vjerovatno Vlada koja će se izabrati uskoro, takav je i 
mandatar. To su ideološki profili i partija i ljudi o kojima sada govorim. Tako da Liberalna partija u 
periodu dok Vlada ne ispuca onih svojih sto dana neće podržati ni jedan akt, ni jedno imenovanje, 
ni jedno razrješenje u Skupštini Crne Gore.  

Politički, normalno, borićemo se. Znate da je Liberalna partija evropska Liberalna partija, 
partija slobode, to je u svom nazivu pozitivna partija, ali ovdje kad je država u opasnosti nemamo 
drugoga načina. Spremni smo, u okviru svojih političkih moći, ne velikih, spremni smo za politički 
rat, koji će trajati. Crna Gora se mora spašavati, svi znamo kakav je pedigre prve, druge članice 
vladajuće koalicije, ali to ne znači da ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:43:00) 
 
 Poslaniče Popoviću dozvolio sam i ovdje da bude odstupanja od dnevnog reda da bi bili 
jednaki i ravnopravni, ali evo upozorenje da se vratimo na tačku dnevnog reda. Hvala Vam. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (20.10.20 12:43:12) 
 
 Zahvaljujem, ali ja jedino obrazlažem zbog čega Liberalna partija neće podržati izbor 
članova i predsjednika Administrativnog odbora. Ne vidim da sam ja išta tu skrenuo sa ovog 
utabanog puta kojim su krenuli moji prethodnici. Takođe iako to nije tema dnevnog reda, ali mislim 



da će predsjednik istolerisati. Čuli smo i podrška Liberalne partije ugostiteljima u Budvi, Cetinju, 
Ulcinju, vidimo da je došlo do nekih novih mjera NKT-a tako da će se omogućiti rad svim tim 
ugostiteljskim lokalima, ali prije svega, zdravlje građana Crne Gore na prvom mjestu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:44:10) 
 
 Hvala, poslaniku Popoviću.  
 Za komentar se javio poslanik Slaven Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (20.10.20 12:44:19) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedavajući. 
 Nijesam se toliko javio da bih komentarisao izlaganje gospodina Popovića, koliko da bih 
komentarisao ovakve navode kakve smo čuli sad od njega i svih drugih izvora praktično smo pod 
baražnom vatrom državne televizije i još nekih medija koji se prave da ne vide da su se desile 
promjene u Crnoj Gori i dalje nas prepadaju ratovima, komitima, četnicima. Ne shvataju da država 
Crna Gora tek sad više nije u opasnosti. Uklonili smo opasnost. Makli smo sa tijela Crne Gore 
krpelja koji se zove DPS i jedan mali još krpeljčić uz njega Liberalna partija, skoro nevidljivi. 
Moram da Vas podsjetim, gospodine Popoviću, da maska koju sad nosite je Vama sada 
problematična, to je Vama sad konkurentska maska, rodila se još jedna velika organizacija kao 
Vaša stranka zove se Patriotsko-komitski pokret. Nose iste takve maske i sad može neko da bude 
zbunjen da ste Vi prešli u ovu novu partiju i da ih sada ima 24, a kod vas da je ostalo samo 17 
članova.  

Nemojte, gospodine Popoviću, iz ugla Liberalne partije sa jednim poslanikom da dijelite 
Crnu Goru i prepadate Crnu Goru i pričate ljudima o 1918. u momentu kad Crna Gora kreće u 
revitalizaciju. Kad smo Crnu Goru svi zajedno, za sve vas, oslobodili balasta koji su stvarale 
korumpirane grupe u Vladi Crne Gore i kad će Crna Gora konačno i u ekonomskom i u svakom 
drugom smislu da krene naprijed.  
 Ovih dana slušamo nevjerovatne priče od jedanput su se svi javili i prepali su se popisa. O 
čemu se radi? Znači, vi prihvatate samo popis u kontrolisanim uslovima, kad imate Mila 
Đukanovića šefa režima koji koordinira svim aktivnostima u potrebi da se završi onako, ili 
referendum ili popis ili bilo što, kako vama odgovara. Prepali ste se što će prvi put poslije ne znam 
koliko godina ljudi moći da kažu što su i ko su, u normalnim uslovima, u demokratskim uslovima. 
O čemu se radi? Vidim da sve ide u istom pravcu. Sve to pokušavate da ugurate u neku priču 
kako neko hoće da uništi Crnu Goru, kako neko hoće da ponese Crnu Goru negdje nekome. 
Vidite, kakvi neprijatelji Crne Gore, kako vas nije sramota da govorite o nama kao neprijateljima 
Crne Gore. Recite jedan jedini razlog racionalni za tako nešto. Zato što se neko ne slaže sa 
vašom politikom. Svaki od poslanika pobjedničke koalicije siguran sam 100% voli više Crnu Goru 
nego bilo ko od vas, voli Crnu Goru u pravom smislu. Crna Gora je država, organizacija koja treba 
da služi građanima, a ne vama. U tome je razlika između vas i nas. Mi volimo Crnu Goru kao 
teritoriju na kojoj žive građani koje mi poštujemo i koje hoćemo da servisiramo kao vlast, a ne da 
ta teritorija i ti građani budu sluge vaše. Morate jedanput to da shvatite i dajte pomozite zajedno, 
ako nijeste mogli kao vlast, sad kao opozicija, pomognite da krenemo naprijed. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:47:49) 
 
 Odogovor na komentar, poslanik Popović. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (20.10.20 12:48:04) 
 



 Zahvaljujem. 
 Liberalna partija je bila osam godina dio vlasti, prije toga osam godina dio opozicije. 
Liberalna partija nije bila ni dio Vlade, niti smo imali funkcionere, niti smo imali službena vozila, ni 
šofere, ni kamione, ni avione, apsolutno čist obraz, čiste ruke. Ono što je veoma bitno ovdje reći, 
ja govorim zbog političkog programa. Nijesam pominjao nikakve neprijatelje, ne znam o kojim vi 
neprijateljima govorite. Govorim o političkim programima određenih konstituenata nove 
parlamentarne većine koji to u kontinuitetu ponavljaju već godinama. Nema nikoga kome je Crna 
Gora na srcu ko voli i poštuje ovu državu da se nije prepao da ćemo Crnu Goru izgubiti. Možemo 
se mi praviti sad ovdje ludi i misliti neće se to desiti, mislili smo to i 1918. godine pa znate kako 
smo završili.  

Liberalna partija ima povećanu odgovornost prema čuvanju ove države. Liberali su od '90 
pokrenuli obnovu državnosti Crne Gore i sigurno je da ćemo je čuvati koliko možemo od onih koji 
misle da ne treba da živimo u samostalnoj nezavisnoj državi nego misle da treba da živimo u 
nekoj drugoj državnoj zajednici.  
 Pomenuli ste popis stanovništva. Naravno svi znamo da vam je to prevashodni cilj. U 
ovakvim okolnostima Crna Gora teško da može podnijeti taj i takav popis. Znate i sami koja je 
ujdurma bila za vrijeme ovih parlamentarnih izbora, iz Srbije - finansijska, medijska i Srpske 
pravoslavne crkve, pa mislite da se to neće puta dva ponoviti na tom popisu stanovništva. Poslije 
toga više vam niko ne treba, došla je zla ura i doviđenja ura poslije toga. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:51:13) 
 
 Hvala, poslaniku Popoviću.  
 Idemo dalje. Za diskusiju se javio poslanik Milan Knežević.  
 Izvolite, gospodine Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (20.10.20 12:51:24) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u i vi koji čekate zadnju uru, a kuca vam prva,  
 Birajući danas Administrativni odbor preuzimamo odgovornost i obavezu da ovaj odbor više 
nikad ne bude političko mitraljesko i snajpersko gnijezdo, kao što je to bio slučaj u prethodnom 
sazivu, kada je glavni mitraljezac Demokratske partije socijalista Luiđ Škrelja od milošte zvani 
Ljubo mitraljirao po čelnicima i poslanicima Demokratskog fronta. A što ne bi zapeklo i dotaklo 
njegovo zrno tu je bila Marta Šćepanović koja je preciznim snajperskim hicima eleminisala sve one 
koji su u ovom Parlamentu saopštavali istinu i borili se za programske principe i ideale kojih se ne 
stidimo.  
 Upravo je taj i takav odbor istovremeno skinuo imunitet i odredio pritvor Andriji Mandiću i 
meni gazeći Ustav i zakon ove države. Upravo je taj i takav odbor istovremeno ukinuo imunitet i 
odredio pritvor Nebojši Medojeviću gazeći Ustav i zakone ove države. Upravo smo zbog toga 
deset dana od juna do jula mjeseca, 20. juna do 30. jula spavali u Skupštini Crne Gore danonoćno 
braneći Ustav i zakon ove države od nasrtaja policije uz amin Administrativnog odbora. Upravo je 
ovaj i ovakav Administrativni odbor ćutao kada je određeno stavljanje dva mjeseca u zatvor 
Nebojši Medojeviću i meni bez skidanja imuniteta kroz sramnu i kriminalnu odluku Višega suda 
koju je kasnije potvrdio Apelacioni sud uz obrazloženje da poslanik u ovom Parlamentu ima 
imunitet samo kad se nalazi u plenarnoj sali, a čim izađe otvoren je safari na čelnike i poslnike 
Demokratskog fronta. Upravo je ovaj i ovakav bivši Administrativni odbor skinuo imunitete i 
omogućio krivično gonjenje uz lažne svjedočke i iskaze za Branka Radulovića, Marinu Jočić, 
Milutina Đukanovića i mene. Pa, sam ja dobio nanogicu četiri mjeseca, a kolege moje poslanici 
četiri mjeseca uslovnog zatvora, a zahvaljujući ovom i ovakvom Administrativnom odboru imao 
sam priliku da u prethodnom sazivu budem i četiri mjeseca u zatvoru.  
 Zato i smatramo da izborom Administrativnog odbora, konstituisanjem Parlamenta se stiču 
uslovi da se već danas pokrene inicijativa o formiranju radne grupe koja će predložiti zakon o 
parlamentarnoj istrazi da ovaj parlament kroz nezavisnu istragu utvrdi sva nepočinstva bivšeg 



režima počev od Mila Đukanovića, pa ako treba završno sa mnom. Da vidimo kakvi su bili kastodi 
računi, ko ih je otvarao, ko je prao novac za prvu familiju, ko je prebacivao novac drugoj familiji, da 
vidimo čija je ničija kuća, da vidimo ko je ubio Dafnu Karuanu, da vidimo sve ono što se skrivalo 
pod tepih goneći se Demokratski front i predstavljajući se kao globalna pošast ne samo u Crnoj 
Gori nego u Evropi. Steći će se uslovi da se donese set reformskih zakona u oblasti pravosuđa da 
nam se nikad više ne desi da imamo glavnog specijalnog tužioca koji tvrdi da je lično poznavao 
Isusa Hrista i da ga je vratio na skretanju za Bajramovicu jer nije imao lična dokumenta. Mi 
nemamo glavnog specijalnog tužioca, mi imamo putnika kroz vrijeme. Kidao je pupak Isusu Hristu, 
bio je na Tuđemilskoj bitci, na Kosovu je Lazaru držao glavu na panju. Jedino je zakasnio, kolega 
Popoviću, na Podgoričkoj skupštini, jer da je Milivoje Katnić bio na Podgoričkoj skupštini, 
vjerovatno bi svi oni završili u državnom udaru i kasnije na Administrativnom odboru Luiđa Škrelje 
i Marte Šćepanović.  
 Upravo zbog toga, Demokratski front ima obavezu, u susret petogodišnjici naših velikih 
protesta od 24. oktobra, da branimo tekovine naše političke borbe, da vas sve pogledamo u oči i 
da vam kažemo da nećemo odustati ni za jotu od onoga što smo proklamovali niti ćemo za jotu 
odustati od ljudskih principa koje smo sve vrijeme propagirali.  
 Zamolio bih ove eksperte koji mi se ovih dana javljaju iz Albukerkija, iz Majamija, iz 
Londona, iz Čikaga, iz Osla, Tronhajma itd. da mi se ne javljaju jer imam obavezu prema onima 
koji su gutali suzavac sa mnom. Imam obavezu prema onima koji su ovdje ležali ispred Skupštine 
Crne Gore. Imam obavezu prema onima koje su hapsili, koje su procesuirali. Svi ti eksperti neka 
stanu u red jer ispred njih će biti prva Dara sa Smokovca i njeni transparentni bez znakova 
interpunkcije jer je Dara sa Smokovca simbol dvadesetogodišnje borbe. Bila je sa nama u 
najgorim vremenima i ona je simbol onih stotina hiljada građana koji su tražili promjene kroz ovih 
20 godina.  
 Nije država u opasnosti, završavam, gospodine Bečiću. U opasnosti je južni dio leđa prve 
familije. U opasnosti su klan iz Granda, klan iz Mojkovca, hidrocentrale, vjetroelektrane, splendidi, 
mafijaški klanovi ili, što bi rekla Dara Radonjić, itd.itd. To je u opasnosti. Kroz ovu nezavisnu 
parlamentarnu istragu, vidjećemo ko je bio lopov, ko je bio kriminalac, a ko je bio patriota, počev 
od mene, gospodo iz DPS-a, a završno s Milom Đukanovićem i svakim od vas iz tih klupa. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:57:55) 
 
 Hvala, poslaniku Kneževiću.  
 Izvolite, poslaniče Škrelja. Recite koja je forma. Elektronski ste se prijavili za diskusiju. 
Mislim da je bilo figurativno. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (20.10.20 12:58:51) 
 
 Kao svjedočeni pacifista, da me neko naziva mitraljezcem shvatam kao uvredu, a pogotovo 
nakon pisma koji su gospodin Knežević i Mandić napisali manjinama na pomirenje. Ne znam da li 
su nas zvali da razgovaramo ili da sa ratnim drugovima iz 1991, 1999. ili neke druge godine. Zbog 
toga sam mislio da tražim repliku. Ukoliko Vi smatrate, gospodine predsjedniče, ali ne bježim ni od 
komentara. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 12:59:24) 
 
 Razumijem Vas.  
 Gospodin Knežević je učinio dopunu i objasnio da je mislio politički mitraljezac, ako 
prihvatate.  
 Hvala Vam, izvolite komentar. 
 
 



 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (20.10.20 12:59:42) 
 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici,  
 Prvo ovim novim poslanicima želim srećan rad, ovim starima da nastavie u drugačijem 
ritmu nego kako su završili 2020. godinu ovaj 26. saziv Skupštine. Imao sam takvo osjećanje i 
takav pristup kada sam došao danas na sjednicu da ćemo biti relaksirani vjerujući ljudima koji 
pričaju, ali kad vidim čovjeka koji klimne glavom siguran sam da sam bio u velikoj zabludi, jer 
nemaš od koga ni da očekuješ drugačije samo nego tako kako su navikli i kako su nastavili. Želja 
mi je i da pozdravim sve prisutne, pomoz Bog mandataru, dobro nam došao u Skupštinu, mislim 
da te niko dosad nije pozdravio. Ovo kažem iz razloga što ste svaku kampanju na takav način 
počeli i nema zgorega da je ovdje počnete sa takvom pričom.  
 Što se tiče oko Administrativnog odbora sve što su iznijeli i gospodin Knežević i gospodin 
Vučurović sve je neistina od početka pa do kraja. Administrativni odbor nikome nije skidao 
imunitet. Predsjedniče učinili ste dobru stvar što ste podijelili ove freške poslovnike. Nadam se 
novi predsjednik Amdinistrativnog odbora praktično će naćerati svoje kolege iz poslaničkih klupa 
da pročitaju Poslovnik onako kako treba i u članu 49 jasno stoji šta su ovlašćenja Administrativnog 
odbora pa zbog toga neću ni da ih pročitam, jer se zna što se radi. Jesam sluga svega onoga što 
je dobro i ne bježim od toga. Dok sam bio predstavnik Administrativnog odbora bio sluga vjerni 
ovoga Poslovnika, Ustava Crne Gore i zakona koji uređuju tu oblast. Ukoliko oni smatraju da treba 
da se ponašaju suprotno od ovih stvari neka im je sa srećom pa ćemo se potruditi da im pariramo 
u tom pravcu.  
 Gospodine Milane Kneževiću, iz milošte negdje sam pročitao da ne shvaćaš pežorativno da 
ti kažu, neću da ti kažem, jer ja ne smatram da ima išta pežorativno što me zoveš Ljubo,  nikad 
nijesam bio ni mitraljezac niti sam imao bilo kakve zle namjere protiv bilo koga u životu. Budite 
iskreni kad kažete da vam je skinut iminutet budite iskreni da je bilo slučajeva i da nijesmo skidali 
imunitet, a imunitet skida ovaj dom, ne Administrativni odbor, prvo.  

Druga stvar izrekli ste neisitinu da ste bili u zatvoru zbog ovog Administrativnog odbora. U 
zatvoru četiri mjeseca ste bili u prethodnom sazivu, tokom 25. saziva. Ovdje tokom mog 
predsjedavanja zapalo te je da nosiš nanogicu, što u određenom momentu čak može da izgleda i 
lijepo, čak nose iz mode. Tako da nemoj mene da kriviš za nešto, za nešto za što si zaslužio 
kaznu, kako ste se ponašali lično prema meni što sam kao pripadnik manjina bio predsjednik 
Administrativnog odbora. Da je bio neko drugi nikada se tako ne biste ponašali, a vi danas 
pozivate manjine na pomirenje, na osnovu čega, na osnovu pozivanja ratnih drugova. Želite li da 
se ponovi to što je bilo 1999. godine? Ne možete vi da idete da se mirite sa nekim, a uz put da sa 
sobom uzmete ratne drugove iz '90-ih godina, a pogotovo ne /prekid/. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:03:42) 
 
 Hvala. /upadice/  
 Molim Vas, poslaniče Radunoviću, za odgovor na komentar se javio poslanik Knežević. 
Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (20.10.20 13:03:52) 
 
 Gospodine Škrelja, Vi nijeste Albanac u ovom Parlamentu, Vi ste DPS-ovac. Vi nijeste 
nastupali sa liste nacionalnih manjina i Vi nemate pravo da govorite o nacioinalnim manjinama. 
Tim prije što ni u Ulcinju ne postoji neka euforija kad se spomene Vaše ime, jer poslije onog 
verbanog incidenta koji sam imao ja sa Vama meni su stizale prijetnje ajde dođi u Ulcinj ako 
smiješ. Ja sam prošetao Ulcinjem bio sam i na Adi, jedan veliki broj Albanaca me zaustavio i 
rekao mi što ga ne udavi u Skupštini. Tako da što se toga tiče i tih empatija koje Vi izazivate kod 
Vaših sunarodnika tu priču ostavite nekom drugom. Ja sam rekao da sam za vrijeme Vašega 
mandata, kao predsjednika Administrativnog odbora, dobio četiri mjeseca nanogice i dobio sam 
pet godina zajedno sa Andrijom Mandićem prvostepeno presude za "Državni udar". Znači dobro 



sam prošao u odnosu na ona četiri mjeseca iz prethodnog saziva kad sam bio u zatvoru. Pošto 
mislite da nanogica može da se nosi iz mode vidjećete kad je budete nosili, ako Vas to dopane, ali 
moram da Vas upozorim nećete moći da se kupate u Keljmendijevom bazenu, jer detektor u 
Ministarstvu pravde, odnosno sektoru gdje se prate ovi koji imaju nanogice ne prepoznaje 
nanogicu koliko je u vodi duže od 15 minuta. Znači, gospodine Škrelja, nećete moći da se kupate 
u bazenu kao što nijesam ni ja mogao da budem u kadi ova četiri mjeseca, jer su me odmah zvali 
iz Ministarstva pravde plašeći se da nijesam pobjegao za Rusiju.  

Dalje, neistina je da je Administrativni odbor uradio išta u skladu sa Ustavom i sa zakonom. 
Administrativni odbor je dao Predlog na zahtjev Milivoja Katnića koji nije imao hrabrosti da dođe u 
Skupštinu Crne Gore da se Andriji Mandiću, meni i Nebojši Medojeviću odredi skidanje imuniteta i 
odredi pritvor. Ko u Crnoj Gori može da određuje pritvor osim suda? Niko drugi i vi ste ste takav 
predlog uputili na Skupštinu i ta Skupština je glasala Predlog za skidanje imuniteta i određivanje 
pritvora i prekršila i Ustav i zakon i protiv Vas je podignuta krivična prijava i kad tade ćete 
odgovarati zbog te krivične prijave. Tako da tu priču oko toga da neko ima nešto protiv Vas zato 
što ste Albanac ostavite negdje drugo. Ja imam protiv Vas zato što ste DPS-ovac i to DPS-ovac 
sa dna kace. Nemojte sad ovdje da pričate kako smo mi nešto neiskreno uputili nacioinalnim 
manjinama, uputili smo iskreno poziv za razgovor, nijesmo im uputili poziv za Vladu. Ako žele da 
razgovaramo da razriješimo neke eventualno ideološke probleme koje imamo da Crna Gora krene 
naprijed dobro su došli, ukoliko ne žele u ljubav rabotu što bi mi rekli u Zeti. 
 Tako gospodine Škrelja, želim da završim sa onim podsjetnikom kada ste u Skupštini 
Opštine Ulcinj polemišući sa Dritanom Abazovićem, takođe sa pozicije predsjednika 
Administrativnog odbora, ugrozili prezumciju nevinosti Andrije Mandića i mene i Nebojše 
Medojevića saopštivši mu da je bio spreman da ide sa teroristima i ljudima koji su izveli državni 
udar u Crnoj Gori. Što znači da ste u potpunosti zastupali onu kriminalnu, sramnu i lažnu 
optužnicu Milivoja Katnića koja iz dana u dan pada. Još Vi mene pozivate ovdje na moral, Vi me 
ovdje pozivate na dignitet, a više ste mi puta Vi ovdje skidali imunitet nego što su neki skidali svoje 
žene i sad želite da vodite normalan dijalog i da mislite da će nešto da bude relaksirano. Ništa 
neće da bude relaksirano. Nema spavanja budićete se noću sanjajući Demokratski front i sve ono 
što će vam saopštavati u naredne četiri godine, a tiče se vaših nepočinstava i nećete ga 
zaspijevati. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:07:46) 
 
 Idemo dalje, izvolite poslaniče Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (20.10.20 13:08:00) 
 
 Molim Vas, znači uvaženi predsjedniče, 
 Kolega Knežević je rekao da je prilikom boravka u Ulcinju, da su mu Ulcinjani rekli što ga 
nijesi udavio u Skupštini. /upadice/  Ustaj sada. Ako već pričamo o tome, ja nijesam čovjek koji 
želim sebe da hvali, ako pričamo o značaju i o težini mjesta gdje živimo, gdje boravimo, samo da ti 
kažem gospodine Kneževiću, moja partija je u Ulcinju na zadnjim izborima dobila 4.000 glasova, ja 
sam bio na listi. Nemojte, neistinama se nigdje ne stiže. Nemojte da Vam Dobrica Ćosić da bude u 
glavi, ono što on kaže. Neistina ima kratke noge, nije zloupotreba tako da niko Vam tako nije 
rekao, ne može da Vam kaže, jer nema razloga da Vam kaže, a to što ste Vi rekli to Vama na čast 
neka služi. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:09:03) 
 
 Poslaniče Škrelja molim Vas, dovoljno je bilo zloupotrebe proceduralnog reagovanja, 
dozvolio sam da djelimično odgovorite poslaniku Kneževiću. Molim Vas da uvažite, da razumite i 
da nastavimo dalje. Hvala Vam. 



 Za diskusiju se javio poslanik Branko Radulović.  
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (20.10.20 13:09:46) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovane kolege, građani Crne Gore, želim da me dobro čujete. Kad kaže se kod nas 
dobro čujete - da pažjivo slušate i promislite o ovome što ću reći. Bez ikakve pretenzije duboko 
mislim da smo na početku jednog teškoga puta, jedne kaldrme, od jedne zatočene, limitirane, 
potrošene, devastirane, deklarativne samo Crne Gore ka jednoj u istini slobodnoj, prosperitetnoj 
multikonfesionalnoj, multientičkoj, građanskoj, lijepoj, solidarnoj, srednjoevropski razvijenoj Crnoj 
Gori. Pri tom velikom istorijskom putu su dva iskušenja posebno u dvije institucije. To je u budućoj 
Vladi Crne Gore i u Skupštini Crne Gore. Siguran sam da ćemo za dvije nedjelje imati reformsku 
Vladu Crne Gore koja će biti sposobna da odgovori tim izazovima i biti sluga građanima Crne 
Gore. Siguran sam da ćemo od ovog Parlamenta napraviti političko, društveno i svako drugo 
čvorište, da ćemo otvoriti sva vrata, da ćemo uvažiti svačije mišljenje koje je kompetentno i 
dobronamjerno. Poslanici su suvereni, iza svakog od nas stoji 4.000 ljudi, manje više, mi 
predstavljamo te ljude i poslanici moraju takav da imaju odnos prema građanima Crne Gore. 
Ukoliko poslanici budu tasteri, produžene ruke, kriminalni politički, nacionalni, nacionalistički, svaki 
drugi taj poslanik je najobična nula. To sam uvijek govorio i to ću govoriti. Ne volim mnogo da 
pričamo o prošlosti, jer vidim da krug se zatvara danas i sjutra i svodi se na nekoliko stvari‚ ali ću 
nešto da rečem.  
 Zbog te tuđinske boli, a ko nije bio u tuđinu pa śedio i na najljepšim divanima i bio ne znam 
što ne zna što je bol za rodnom grudom. To i moja porodica danas, moj brat doživljava, a jedan je 
od najvećih funkcija u jednoj grani industrije i danas mi nije žao što sam se vratio. Danas mi nije 
žao one golgote pravih Liberala Crne Gore '90-ih, danas mi nije žao no sam ponosit na izvornu 
ideju Narodne sloge. Danas mi nije žao što sam još u Pokretu za promjene, danas mi nije žao 
ljubavi koju smo iskovali u Demokratskom frontu. Demokratski front je jedan od mojih najmilijih 
događaja. Mi smo pokazali ko smo i što smo i nemojte nas provocirati na to, mi smo taj krst 
slobode nosili junački jako, crnogorski, kad kažem crnogorski u pravom smislu ne Srbi Crnogorci 
nego crnogorski kod nas. Mi smo štitili, ja sam uvijek štitio manjinu, slabijega od mene, žrtvujući 
od Crne Gore. Građani znajte nešto ovo sam dobio, ovo, ni jedan cent, sa mnogo ožiljaka ja i moja 
porodica i moje kolege. 
  Mićko to nam je bila sudbina i po zatvorima ti i ja po stare dane uslovno da budemo 
kažnjeni možda je i to dobro za našu biografiju i naše potomstvo, jer kaže ukoliko si revolucionar, 
ukoliko nijesi bio u zatvoru ili bio osuđen, ti nijesi revolucionar. Tako i to potvrđuje, Mićko, da smo 
mi što smo prošli - prošli smo, ali smo mi pravoslavci, mi smo bre hrišćani. Kao što je izvorno 
nešto i u vašim vjerama koji ste drugi, to je praštanje, to je ljubav, to je nešto što te širi jednim 
blagostanjem. Onaj tamjan on opija kao što sigurni  ono klanjanje i ona druga svetinja isto takođe 
opija. Ona mene opija, nenormalno me opija, ali nešto ima drugo.  

Znam da se zdrava kuća na močvari ne može graditi. Prošlost mora biti revizije, ali kroz 
ovoga moga komšije Katnića i ovakvog interesnog povezivanja pravosudnih, policijskih, a i 
skupštinskih organa. Sve je bilo dogovoreno kome i što i mi to dobro znamo i dobre informacije 
smo dobili o tome. Mi nećemo na to svetiti, ali onaj ko je krao, ko je bio lopov, ko je bio špijun, onaj 
koji je radio protiv javnog interesa, koji se obogatio tuđim, onaj koji je uzimao do posljednjeg,j 
besplatne 150-200.000 eura u stanovima, onaj koji je uzimao 100.000 eura, a vraća jedan eur, taj 
mora da odgovara krivično pred pravosudnim organima. Mora da vrati ono što je državno. Ne 
može drugačija biti izgradnja prave Crne Gore.  

Vjerujem u slobodu i sve živo ću dati da se taj moj san ostvari bio u Vladi, ne bio u Vladi. 
Ako budem u Vladi doprinijeću, ako bude bolji ili ako mandatar misli nema problema, ja ću ovđe, 
biću korektor te Vlade. Ali hoću da se zalažem do kraja, da moje potomstvo ima barem jednu 
pozitivinu riječ i to kroz dvije generacije da se neko śeti samo moga imena i da kaže - bio je dobar 
čovjek. Ništa mi drugo ne fali, ne treba u životu što sam ođe napravio. Pred vama gospodo u 
Adminstrativnom odboru nemojte slučajno nas da pitate što ćete da odlučujete. Prema savjesti, 



prema poštenju, prema pravdi, tako odlučujte. Tako ćemo da gradimo Skupštinu Crne Gore da se 
ponosimo na nju.  
 Završiću sa tim, nek je vječna slobodna, razvijena i evropska Crna Gora.  
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:17:36) 
 
 Hvala, poslaniku Raduloviću na porukama mira, ljubavi, zajedništva i pogledima ka onome 
što je budućnost. Nema više prijavljenih. 
 Je li diskusija poslaniče Živkoviću? 
 Poslanik Živković, diskusija. 
 U elektronskom sistemu nijesam imao nikog prijavljenog. 
 Izvinjavam se, koleginice Vuković procedura. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (20.10.20 13:18:35) 
 
 Čestitam Vam javno na tome što ste izabrani za predśednika Skupštine i ovim javljanjem 
izražavam nadu da ćete raditi u duhu onoga što ste najavili. Najavili ste da smjena vlasti 
podrazumijeva i postavljanje novih standarda i nove političke kulture koja je odsustvovala iz 
redova ove Skupštine, nažalost. Ukoliko ona to podrazumijeva onda predśedniče Skupštine 
onemogućite tzv. sardonski smijeh, tzv. podrugljivi smijeh ili podsmijeh kada govore kolege iz 
klupa Demokratske partije socijalista i Liberalne partije, kao što je bilo u slučaju kolege Andrije 
Popovića. Takođe, onemogućite komentare koji se čuju od onih koji pretenduju da grade ovu 
Vladu ili da budu njen dio, a to je što ima da priča DPS i što ima nama da dajete riječ i još gore što 
oni ima da kažu.  
 Demokratska partija socijalista ima šta da kaže. Ovo vrijeme ćutimo, posmatramo vas, 
omogućavamo vam da izgradite tu Vladu, da se konačno između sebe dogovorite, da se ne 
miješamo ni na koji način u vaše izbore. Ne komentarišemo, čekamo da se konstituišete i čekamo 
da vam onda kažemo, kada budete zaista vlast, hajde sada kao vlast dokazujte putem sudova i 
nemojte više svojim paušalnim kvalifikacijama, ocrnjivanjima pojedinaca i porodica u ovim 
redovima koji śede jer ćemo i mi moći da govorimo i o svom poštenju nego smo mi stvarno 
smatrali da onaj koji insistira na svom poštenju i te kako je oskudan u tome. Drugi treba da govore 
o nama, a vi i mi da se služimo onim što je u osnovi crnogorskog morala da čuvamo druge od 
sebe. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:20:30) 
 
 Mislim da ste već zloupotrijebili Poslovnik, ali dozvoljavam, izvolite, završite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (20.10.20 13:20:45) 
 
 Samo sam ja zlopotrijebila Poslovnik, je li tako, predśedniče Skupštine? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:20:46) 
 
 Pomenuo sam ko ga je zloupotrijebio, pravovremeno reagovao. Imali ste na današnjoj 
sjednici ravnopravan tretman, sada sam Vama dozvolio da potpuno slobodno i demokratski 
iznesete svoju impresiju. Molim vas da privedete kraju da bismo nastavili ovu sjednicu. Hvala. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (20.10.20 13:21:02) 



 
 Završiću ovim čime DPS doprinosi političkoj kulturi kao što je doprinosio svih ovih godina i 
time što sam Vašeg opozicionog kolegu, kada Vas je sa svoga mjesta prozvao - Aleksa, 
opomenula da treba da Vam se obraća predśedniče Skupštine. Dakle, budimo korektni i 
ponašajmo se u skladu s onim što želite da budete novouspostavljeni standard i 
novouspotstavljene norme kao nova vlast. Rekoste da je osvježilo. S obzirom na retoriku koju 
čujemo iz redova sadašnje vlasti, ne da nije osvježilo nego moram stati u red stava kolege Andrije 
Popovića koji je govorio o ugroženosti Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:21:43) 
 
 Što se tiče, kao što sam rekao, ovog toka sjednice apsolutno je bio ravnopravan tretman 
vlasti i opozicije. Stvarno nemam vremena ni mogućnosti da se bavim neformalnim 
komunikacijama kroz sve ono što je skupštinsko djelovanje. Komunicirao sam formalno i zvanično 
maloprije sa kolegom Živkovićem, razjasnili smo da je tražio pravo na diskusuju, a šta se u tom 
trenutku dešavalo među određenim poslanici, nijesam zapazio. Da sam zapazio i primijetio nešto 
što ne odgovara duhu ovog poslovnika skrenuo bih pažnju. Hvala Vam na javljanju.  
 Izvolite, poslaniče Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 13:22:21) 
 
 Hvala, predsjedniče Parlamenta.  
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani,  
 Vjerujem i ja, kolega Abazoviću, pošto sam čuo u tom neformalnom da nije bilo ni potrebe 
za otvaranjem ovolike rasprave vezano za jednu jednostavnu formalnu tačku da izaberemo 
personalni sastav Administrativnog odbora i da na osnovu toga kreiramo pretpostavke za 
formiranje drugih radnih tijela, što će omogućiti redovnost parlamentarnog života u Crnoj Gori. S 
obzirom na to da smo mi u Crnoj Gori ljudi koji volimo više da se retorički podičimo i da saopštimo 
određene političke stavove, nećete ni meni zamjeriti da ispred najjačeg Kluba u Skupštini Crne 
Gore saopštim određene stavove u odnosu na ono što se čulo, a da ne zalazimo u prevelike 
dubioze.  
 Danas biramo Administrativni odbor. Što se tiče Kluba Demokratske partije socijalista, mi 
ćemo podržati ovako personalno rješenje Administrativnog odbora. Prije svega podržati jer se 
politika Demokratske partije socijalista u odnosu na naše političke oponente uveliko i značajno 
razlikuje. Zbog čega to kažem. Zbog toga što od 2016. do 2020. godine naše kolege se nijesu 
udostojile, jedan dio kolega, da prisustvuje sjednicama Parlamenta, drugi su bili u selektivom 
bojkotu i apsolutno nijesu htjele da daju doprinos, na koji oni danas pozivaju, u izgrađivanju 
demokratskih institucija i demokratskog kapaciteta našeg društva. To je velika razlika između 
Demokratske partije socijalista i naših političkih oponenata. Nama nije problem da li sa pozicija 
vlasti ili sa pozicija opozicije da utičemo na demokratske procese i da ih zajednički 
nadograđujemo. Jer, znamo šta to znači za Crnu Goru i koliko je to veoma važno za izgradnju 
Crne Gore i povjerenja koje je odavno narušeno između političkih aktera na političkoj sceni.  
 Takođe, mi smo emancipatorski djelovali na sve procese u Crnoj Gori na način što smo i 
30. avgusta izašli i kazali - u redu, demokratska volja građana, priznajemo rezultate izbora. 
Novouspotavljena većina je dostavila 41 glas za novog mandatara, predsjednik države je 
predložio mandatara, ne onako kako ste vi to govorili da će biti bilo kakvih opstrukcija od strane 
Demokratske partije socijalista i njenog lidera, nikako, nego smo to uradili u skladu sa najboljom 
demokratskom praksom.  
 Takođe, da previše ne ulazim u ove teme koje su danas pominjane osim samo u dijelu 
jedne koja je provijavala od strane kolega iz opozicije u smislu da treba nečega da se bojimo, da 
se plašimo, da možda treba dobro da se zapitamo šta smo uradili u našem prethodnom životu, 
odnosno političkom djelovanju ili društvenom djelovanju u Crnoj Gori. Slobodno izvolite, preuzmite 
vlast, tu smo. Nemojte nam retorički prijetiti. Nemam nikakav problem da pokazujem neki deficit 



hrabrosti iza ove govornice i mimo ove govornice, što se tiče nekih drugih mjesta tu smo. Ne 
odstupamo ni milimetar od onoga što su naši programski ciljevi. Opet kažem tu smo. Nemojte nam 
prijetiti. Spremni smo da odgovorimo na svaki izazov koji ovdje plasirate. Prema tome, nemojte 
nas zastrašivati ili pokušati da nas zastrašujete, posebno ne one ljude koji nijesu u mogućnosti 
ovdje da vam odgovore. Jer, ono što smo do sada uradili u Crnoj Gori apsolutno je vrijedno 
poštovanja. Zašto je vrijedno poštovanja. Zbog toga što ste i sami potpisali da nećete mijenjati ono 
što smo mi uradili u prethodnom periodu.  
 Dakle, vi idete onim putem koji smo mi prvi trasirali. Vi idete onim putem kome smo i ucrtali 
pravac. Putem idete koji nijeste podržavali prije 30. avgusta. Vi treba dobro da se zapitate pojedini 
da li ste izdali vaše programske principe, da li ste vi izdali vaše glasače i ono što ste obećavali 
vašim glasačima prije 30. avgusta. O tome vi treba da se zapitate. Mi ćemo nastaviti tamo gdje 
smo stali.  
 Poštovani građani, buduća vlast će trajati onoliko koliko traje prvi snijeg u Podgorici. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:26:57) 
 
 Hvala, poslaniku Živkoviću.  
 Komentar na izlaganje poslanika Živkovića, u ime Kluba Nove i DNP, poslanik Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (20.10.20 13:27:08) 
 
 Hvala Vam, predsjedavajući.  
 Pravo da vam kažem, očekivao sam jedan ovakav nastup ispred DPS-a. Dugo su se krili po 
mišijim rupama od 30. avgusta i sada su stigle instrukcije da se malo isprave i isprse.  
 Gospodine Živkoviću, da li smo mi izdali naše birače? Ne, gospodine Živkoviću. Ovdje su tri 
različite koalicije koje imaju različite ideologije, različita gledanja na određene društvene pojave, ali 
imaju jednu zajedničku stvar, znaju da ste vi kancer ovoga društva. Mi bismo izdali naše birače 
samo kada bi dozvolili da se vi vratite na vlast. Sve drugo je nebitno. Bitno je, ali ima vremena da 
se ispravi. Ono za šta nije bilo vremena to je da se vi smijenite sa vlasti. Mi smo sve snage koje 
smo imali iskoristili u tom pravcu. Uspjeli smo. To je ono najgore što vi znate da je za vas. To smo 
više puta pričali. Mi možemo da izgubimo sto puta izbore, a vi ne smijete nijednom. Sada ste ih 
izgubili. Sada gubite sve poluge vlasti kojima ste osvajali sve izbore. Nikad više u ovom formatu 
ovaj DPS se neće vratiti na vlast. Jednostavno nema više trećine vaših birača koje ste silili da 
glasaju. Toga više nema. Biće iščišćen birački spisak. Vjerujem da će bilo koja od ovih stranaka iz 
ove tri koalicije moći da se izmjeri nasamo sa vama sljedeći put. Takva će situacija da bude. 
Vjerujem da mnogi od vas već razmišljaju gdje bi mogli malo bolje da se udome.  
 Kažete da ste vi 30. avgusta priznali rezultate izbora. Nije tačno. Tražio je Milo Đukanović 
sve moguće opcije kako to da izgovori, a da ne bude da prizna izbore, ali da ostavi neku 
mogućnost za koju bi mogao da se uhvati sjutra kad ga neko prozove. Dani su prolazili nijeste vi  
priznavali izbore, tražili ste vi načine i tražili ste kako da se izvučete i budili ste nadu svojim ljudima 
da će šef nešto da smisli, organizovali ste na onako bijedan način ne želeći da se  potpišete, 
poturajući druge  ispred sebe, skup na Trgu nezavisnosti. Ono je bilo sramotno sa vaše strane da 
ne možete da kažete - mi smo organizovali, ja sam organizator. Dolazili su ministri i 
potpredsjednici Vlade na taj skup, a nijeste smjeli da se potpišete. Ono je bio posljednji pokušaj 
vidjeli ste da su vam se pokupili neki činovnici  koji su vam bili lojalni i niko drugi i nakon toga, a 
onda malo i nakon razgovora sa kolegama iz ambasada, političarima bilo vam je jasno i onda ste  
na kraju priznali izbore. Dobro  je što ste priznali izbore, prvenstveno za vas i za Crnu Goru.   

Najmanje je bitno za nas, nama ništa ne znači jeste li vi priznali ili nijeste priznali izbore. Mi 
da smo od vas očekivali demokratsko djelovanje ne bi se ovako žestoko borili, mi smo znali šta 
moramo da uradimo. Pobijedili smo zato što je svakoj od ove tri koalicije prva stvar, prvi preduslov 
bavljenja politikom bio da vas srušimo da bi smo poslije u miru mogli da realizujemo svoje 
programske  ciljeve. Još da vas podsjetim nešto. Potpisan je sporazum da ova Vlada neće dirati te 



tekovine o kojima pričate i neće, jer je to bio uslov da se napravi Vlada i da vi više ne vladate. Biće 
politike, biće izbora, takmičićemo svi, mi, i vi, i oni pa kako bude se politika kretala tako će se i 
formirati nove vlade u Crnoj Gori.  Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:31:27) 
 
 Hvala, poslaniku Radunoviću. Odgovor na komentar, poslanik Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 13:31:31) 
 
 Dobro, kolega Radunoviću, uvijek volim sa Vama da polemišem, krenuću od ovog 
pretposljednjeg što ste kazali, da su se okupili određni činovnici u Podgorici na ovom patriotskom 
skupu, ne okupili su se građani Crne Gore. Okupili su se građani Crne Gore i time što ste kazali 
potcijenili ste one ljude koji su bili tada na Trgu, a svako potcjenjivanje često može da vas košta 
protekom određenog vremena u političkom smislu.  

Takođe, govorite da smo mi otprilike izašli iz mišjih rupa, da smo bili onako u nekom 
nokdaunu. Ja sam se slobodno šetao Crnom Gorom bez ikakvih problema, Parlament je prilika da  
razmijenimo argumentaciju i mišljenje  i danas smo tu i bili smo za vrijeme  konstitutivne sjednice, 
za razliku od vas koji nikada nijeste smogli snage da priznate rezultate izbora. Za vaše izborne 
poraze bio je uvijek neko drugi kriv, a kada je neko drugi kriv onda je to prostor da kažete kako vi 
nijeste odgovorni, a podnijeti teret odgovornosti je ljudski, časno i pošteno. Takođe, govorili ste da 
nam se iskrivila kičma, ne mi smo rođeni pravilno, a Valtazar Bogišić je rekao:"Što se grbo rodi 
niko ne ispravi". Prema tome, vidjećemo na koji način će se kreirati nova vladajuća većina.  

Govorite da smo mi kancer društva, mi smo u svakom situaciji ljekovito djelovali, posebno 
na širenje nacionalizma i šovinizma, i ljekovito ćemo djelovati iz pozicija opozicije. U to vas ja 
čvrsto uvjeravam, makar na ovoj poziciji bio jedan čovjek, 31 ili 35, apsolutno je nebitno, jer mi 
pošutjemo naše programske ciljeve za razliku od vas koje ste ih izdali. Vi ste vaše  programske 
ciljeve izdali. Dakle, mene zovu vaši birači, vaši čvrsti birači, /upadice/ ne neće oni preći u DPS, ja 
tako ljude ne kvalifikujem, ali me zovu da pitaju šta se to dešava, da li je tačno da su ljudi koji su 
se do juče gorljivo borili priotiv NATO-a, koji su palili zastave NATO-a, danas indirektno potpisali 
onaj sporazum. To su me ljudi otvoreno pitali, vjerujte mi. Dakle, vi to treba da opravdate svojim 
biračima. To da li ćemo mi zbog toga što smo izgubili vlast smanjiti ili povećati povjerenje građana 
pokazaće naredni izbori, ja vjerujem vrlo brzo. Na tim izborima ćemo opet vidjeti da li ćete vi biti u 
demokratskom kapacitetu da priznate  rezultate tih izbora. Vjerujem da opet nećete jer će vama 
uvijek biti neko drugi kriv. Zato što nijeste u mogućnosti ličnog kapaciteta da podnesete teret 
odgovornosti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:34:37) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. /upadice/ Nema osnova. Obrazložite, proceduralno 
poslanik Milačić. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (20.10.20 13:35:01) 
 
 Ja sam palio i ponosan sam na to. Želim da odgovorim pošto je nacrtao mene. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:35:08) 
 
 Poslaniče Milačiću, nije pomenuto Vaše ime i zaista Vam ne mogu dati pravo na repliku. 
Molim Vas, uvažite jer nije pomenuo Vaše ime. Ne možemo mi utvrđivati gdje su se i kada palile 



zastave i na koga je mislio gospodin Živković.  Dozvolite, molim Vas poslaniče, evo proceduralno 
imate da obrazložite trideset sekundi i nemate pravo na repliku. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (20.10.20 13:35:31) 
 
 Niko nije izdao principe. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:35:36) 
 
 Kao što je koleginica Vuković imala mimo procedure, 30 sekundi proceduralno. 
 Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (20.10.20 13:35:45) 
 
 Zbog Crne Gore smo podržali sporazum da bi smo se otarasili najvećeg kancera, a to je 
NATO, u Crnoj Gori koji je DPS, dakle to ste vi u Crnoj Gori. Nijesam želio u početku da reagujem 
zato što ste napravili najveću nepravdu, vi ste rekli da ste vi spriječili NATO bombardovanje, 
ogriješili ste se o onu djecu u Murinu i treba da vas je sramota, nije spriječeno bombardovanje. 
Ogriješili ste se o građane Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:36:16) 
 
 Gospodine Milačiću,  upozoravama Vas. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (20.10.20 13:36:26) 
 
 Gospodine Bečiću da Vam kažem nešto, oprostite. Gospodin iz DPS-a je direktno mislio na 
mene, svi to znamo nije pomenuo ime i prezime, ja moram zbog... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:36:38) 
 
 Gospodine Milačiću, ja se moram držati Poslovnika, ne mogu da projektujem šta je neko 
mislio  nego da se držim Poslovnika. 
  Poslovnik kaže Vi nijeste direktno pomenuti i nemate pravo na repliku, dozvolite mi 
pomognite mi u radu i vođenju ove sjednice. Zahvaljujem na razumijevanju. 
 Idemo dalje, za diskusije se  javio poslanik Dragan Ivanović. 
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 Poslaniče Živkoviću, molim Vas na razumijevanju ja sam dozvolio ranije poslanici Vuković 
da ukaže  na ono što je zashodnim, dozvolio sam kolegi Milačiću trideset sekundi. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.10.20 13:37:21) 
 
 Dobro kolega Milačiću, naravno Parlament je mjesto na kojem možemo da raspravljamo, 
nijesam crtao nikoga, znam odlično Vaše izjave vezano za NATO savez. Kazali ste jedne prilike 
čini mi se - svakog 4. aprila ću paliti zastavu NATO-a na Trgu nezavisnosti. Pa jedno pitanje Vama 
možete da odgovorite naravno u proceduri, hoćete li to uraditi 4. aprila 2021.godine i to je poruka 
vašim glasačima. 
 



 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:37:55) 
 
 Gospodine Živkoviću, završena proceduralno reagovanje. 
 Idemo dalje diskusija  gospodina Ivanovića. 
 Izvolite, gospodine Ivanoviću. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (20.10.20 13:38:06) 
 
 Poštovana Skupštino, želim da pozdravim koleginice poslanice i kolege poslanike, 
predsjednika Skupštine, mandatara gospodina  profesora ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:38:28) 
 
 Poslanik  Ivanović se prijavio prije poslanice Jelušić, sekretar vodi evidenciju o tome i tako 
me informisao. 
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću, nakon poslanika Ivanovića, elektronski je došlo do zabune, 
onda je poslanica Jelušić. 
 Izvolite. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (20.10.20 13:38:49) 
 
 Govorim u ime Socijalističke narodne partije i kažem da ćemo u potpunosti podržati ovaj 
predlog za Administrativni odbor jer smatramo da taj odbor  treba da radi na formiranju svih radnih 
tijela Skupštine. Čini mi se prateći rad Skupštine u prethodnom periodu ovom odboru će biti 
vjerovatno mnogo lakše jer će se naučiti da ne radi onako kako je radio onaj prošli, a da bi radio 
onako kako treba normalno je to da to garantuje i sastav ovog odbora.  

Što  se tiče drugog želio bih sa ovog mjesta  i koristim ovu priliku da se zahvalim svim onim 
građanima koji su glasali za koaliciju "Za budućnost" i za ove druge dvije koalicije koje zajedno 
danas čine većinu i čine vlast u Crnoj Gori. Takođe bih želio da građanima poručim da sve ove koji 
ih prepadaju sa ove pozicije da se građani ne plaše i da su oni ovog puta pokazali hrabrost i 
glasali za ovu opoziciju bivšu, a sadašnju vlast. Jer, ono što je ona vlast radila bilo je krajnje 
vrijeme da se promijeni i da u Crnoj Gori dođe neko ko će raditi u interesu građana. Sada bismo 
svi ovdje mogli da iznosimo mnogo tih razloga zbog kojih su građani ovoga puta bili jasni i glasni i 
glasali za tri koalicije i glasali za buduću i sadašnju vlast.  
 Prema tome, ne može se desiti ono što zapravo ovi iz Demokratske partije socijalista toliko 
žele. Taj snijeg, gospodi treba reći, zna u Podgorici da se zadrži dosta dugo i da će ova vlast, 
siguran sam, biti ta koja će trajati ne samo ovaj mandat nego i više mandata. Ne znam zašto toliki 
strah, a znam da pojedinci imaju razloga da se plaše ove nove vlasti. Ne bih sada pojedinačno 
prozivao nikoga, ali ta gospoda znaju i neka se plaše i treba da se plaše. Uvijek sam se čudio 
zašto tako rade, a navodno pod izgovorom da to rade u interesu građana. Pa, dobro. Građani su 
to prepoznali, imali hrabrosti pod onako velikim pritiskom DPS-a i te tadašnje vlasti, stisli su, 
glasali, i sada mogu da očekuju rezultate tog glasanja i te njihove ispoljene volje.  

Tako da, dragi građani, vjerujte da ova vlast, to što ovi pričaju i što žele da ne traje dugo, 
nijesu u pravu. Što se formiranja Vlade čeka, svuda se čeka u svijetu i to je sasvim normalno i to 
treba sve da bude onako kako treba. Prema tome, očekujem, ovo je jedan od tih poteza koji 
garantuju da će Vlada brzo biti konstituisana i da ćemo tada krenuti zajedno sa svim radnim 
tijelima ove Skupštine u kvalitetan rad i u interesu građana, toliko. Pozdravljam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:42:23) 
 



 Hvala poslaniku Ivanoviću.  
 Sada riječ ima poslanica Božena Jelušić. Izvolite, poslanice Jelušić. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (20.10.20 13:42:31) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, građanke i građani Crne Gore,  
 Nijesmo danas dobro počeli ovu sjednicu. Ne mislim da šaljemo dobru poruku građanima. 
Da ne znam da su izboru završeni pitala bih se da li nas tek čekaju. Znači li to da ne vjerujemo u 
ono što pokušavamo da napravimo, dakle prelaznu vlast i prelaznu Vladu, u ovom slučaju 
sastavljenu od tri koalicije, ali prelaznu? Onu koja će pripremiti teren za slobodne izbore, onu koja 
će demontirati institucionalne blokade, onu koja će Crnu Goru povesti putem, nadam se, 
prosperiteta. Kao što se nadam da onaj sporazum trojice lidera koalicije niko nije potpisao samo 
zbog toga da bi smijenio DPS nego zato da bi unaprijedio Crnu Goru.  
 Umjesto toga, mi smo danas ovdje vidjeli sliku hiperpartijske polarizacije prepune mržnje i 
optužbi. Ono što znam sigurno, to je da ovom tankom razdjelnicom ovdje, a i na drugim mjestima, 
ne stanuje mržnja nego želja da Crna Gora bude bolja država. Ako hoće da pomisle, barem sa 
jedne strane, poslanici o toj tankoj razdjelnici sa kojom žele i treba da naprave demontažu sistema 
koji je zarobio Crnu Goru, onda bi trebalo i o toj tankoj razdjelnici da razmisle. Crnoj Gori nijesu 
potrebne ovakve podjele. Ne trebaju joj ni tamjani, ni vraćanje u prošlost, ni život od mrtvih. Crnoj 
Gori je potrebno da se okoštale institucije pokrenu, da se zaustavi ova pošast koja je opravdano 
dovela do toga da DPS izgubi na izborima. Mi svi zajedno imamo obavezu da se ne vrijeđamo, da 
sačuvamo u Parlamentu ono što je crnogorski Parlament oduvijek bio, mjesto čiste misli, mjesto 
plemenitih namjera, mjesto dobrih partnera. /upadice/ Bilo je vremena kada je bio.  
 Zbog toga, ostajući u temi, smatram da predloženi Administrativni odbor pruža odličnu 
osnovu za budući rad počevši od njegovog predsjedavajućeg i svih ostalih članova i time, čini mi 
se, obezbjeđuje neophodnu dozu inovacije i onoga što mora da bude popravljeno u odnosu na 
protekli mandat, kao i neophodnu dozu kontinuiteta da bi taj posao bio valjano i u interesu svih nas 
završen.  
 Na kraju, molim sve poslanike, poslanicama to manje treba da se uputi, da nema potrebe 
da sa sjedišta dobacujemo uvrede, svi ovdje imamo dovoljno kapaciteta da razmjenjujemo 
argumente. Ovdje smo došli da učinimo nešto bolje za Crnu Goru, a ne da se prepucavamo i da 
građanima šaljemo poruku da su možda uzalud krečili.  
 U to ime, mislim da svi moramo da se vratimo poslu, a posla je mnogo i u svakom danu koji 
izgubimo, a gubimo već dosta dana, pružamo mogućnost da se stvari učine gorim i da se na 
mnogim mjestima bitke koje bismo mogli da dobijemo možda približimo se tome da ih ne 
dobijemo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:47:14) 
 
 Hvala, gospođi Jelušić.  
 Za riječ se javio poslanik Predrag Bulatović. Izvolite, poslaniče Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (20.10.20 13:47:24) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, dame i gospodo, veoma kratko.  
 Želim Vama da se obratim kao predsjedniku koji ima veliku obavezu i dužnost da ovaj 
parlament vrati tamo gdje jeste, da bude kontrolor onoga što se dešava u Crnoj Gori. Predlažem 
da se, u okviru Administrativnog odbora, obavi rasprava o kontraverzama koje su bile ovdje. Mi 
smo čuli raspravu o tome šta DPS misli o radu Administrativnog odbora. Čuli ste naše stavove za 
koje smatramo da su u redu.  
 Gospodine Bečiću, gospodine predsjedniče Skupštine, nikada više iz ove sale da nijedan 
poslanik ne bude iznesen u maricu i uhapšen suprotno Ustavu. Zar to nije dovoljno da Vi kao 



predsjednik Skupštine nakon konstituisanja Administrativnog odbora razgovarate sa 
predsjednikom i vidite što prije i što hitnije da obavimo raspravu ne u plenumu nego na tom 
Administrativnom odboru, uz učešće svih koji su zainteresovani kakav treba da bude 
Administrativni odbor.  

Znate, gospodine predsjedniče Skupštine, kakav je bio Administrativni odbor? 
Administrativni odbor je služio za legalizaciju odluka, montiranih, nezakonitih topuza vrha DPS-a 
Milivoja Katnića glavnog specijalnog tužioca. Želimo li mi da taj Milivoje Katnić koji možda 
razmišlja da preleti u novu parlamentarnu većinu pokrene sada neki postupak protiv nekoga da bi 
pridobio poen od Evropske unije i Evropske komisije? Ne. Mi imamo redosljed stvari. Taj redosljed 
stvari jeste da vidimo kako se skidaju imuniteti u Skupštini, u Vladi, ali moramo, što bi vi rekli iz 
Demokrata, naše partnere iz Evropske komisije da konsultujemo. Postoji procedura skidanja 
imuniteta za organizovani kriminal, korupciju i visoku korupciju. Ovdje je skidanje imuniteta na 
Administrativnom odboru bilo pitanje obračuna sa političkim neistomišljenicima.  
 Gospodine predsjedniče Skupštine, jutros sam, u jutranjim časovima, bio kod sudije za 
prekršaje. Znate zašto? Zato što mi je suprotno Poslovniku izrečena mjera udaljenja sa Skupštine 
i zato što je Uprava policije dala prijavu meni i još nekim poslanicima, jer nijesmo poštovali 
neposlovničku odredbu, to mi mislimo tako. Zar to ne treba da se riješi na Administrativnom 
odboru? Nije problem kolika je kazna i o čemu se radi, problem je da ne treba niko nikoga ovdje 
da progoni, ali treba svakoga što bi rekao gospodin Katnić, da stigne pravda ko je to zaslužio. Ne 
da  je mi tjeramo, nego da omogućimo vema brzo da Vlada i ova parlamentarna većina omogući 
da se stvore prepostavke za to.  

Kolegijum treba dobro da razmisli o inicijativi predsjednika Demokratske narodne partije,  
Milana Kneževića, o tome da se izvrše izmjene i dopune Zakona o parlamentarnoj istrazi. Treba 
da znate da 2012. godine, to predložilo opozicija, mi smo to predložili, ali DPS nije dozvolio da se 
može pozvati svako na to saslušanje. Nije dozvolio kazne  za one koji se  ne odazovu, pa nam je 
direktor Euro banke otišao sa saslušanja, pa su direktori Telekoma i jedan i drugi otišli sa 
saslušanja. Pohvaljujem javno zlatnoga spozora Demokratske partije socijalista Duška Kneževića, 
koji je rekao da je spreman da će dođe na saslušanje, ali nije 2012. godine došao. Sada je odnos 
snaga u tom Anketnom odboru da DPS preispituje sam sebe.  
 Znate, gospodine predsjedniče Skupštine, dva puta su bili izvještaji, i neki ljudi sjede u ovoj 
sali koji nijesu htjeli da glasaju protiv DPS-a, a nijesu članovi DPS-a, pa se završilo tehničkim 
izvještajem. Ovdje treba da se kroz civilizovanu  raspravu razmotri sve što može da bude pomoć 
za organe koji će da donesu odgovarajuće odluke. Dakle, ovdje je zahvaljujući Administrativnom 
odboru incident u Skupštini pretvoren u zatvor za Milana Kneževića. Ovdje je incident u ovoj sali 
pretvoren za krivičnu prijavu Milanu Kneževiću, Andriji Mandiću i Milunu Zogoviću, a radilo se o 
Zakonu o slobodi vjeroispovijesti, zakonu koji je značajno uticao da oni odu u opoziciju. Hvala  im 
na tome što su ga usvojili, jer ste pomogli i svim akterima  u Crnoj Gori da odete u opoziciju.  
 Na kraju, slažem se sa onim što gospodin Slaven Radunović rekao, rekao je da DPS nije 
baš tako lako priznao rezultate. Da vas podsjetim, jedan vaš funkcioner je u trenutku kada je bilo 
jasno da nemate više od 35% rekao da imate 37%, Đukanović kada je bilo jasno da je 41 naspram  
vaših 30 i 40 sa svima rekao da se odlučuje o tom jednom mandatu. Pa ste gospodo išli i slali 
vaše aktiviste u opštinske  izborne  komisije da falsifikujete i kradete glasačke listiće.  

Govorom Ivana Kneževića, 23. gdje je najavio da će Aleksa Bečić biti podržan za 
predsjednika i Zdravko Krivokapić za mandatara potonuli su mnogi kalkulatori Demokratske partiji 
socijalista. Na kraju želim da kažem, raspravljaćemo mi o programskim principima ja se svojih 
temeljnih programskih principa nijesam odrekao i oni su časni, čestiti, pošteni, iza njih stoji 
135.000 građana Crne Gore. Poštujem svaki drugi programski princip i spreman sam  kao i do 
sada  u političkoj  karijeri da se dogovaram o razlikama koje  postoje. To je jedino moguće uraditi u 
ovom Parlamentu i u ovoj Vladi, ali prioritet za nas jeste demontaža Demokratske partije 
socijalista. Ono što vam možemo garantovati i što je naša obaveza bićete demontirani do dna, 
bićete demontirani jer će Vlada biti sastavljena. Ne brinite se vi kolege iz DPS-a koji ste govorili 
ide ovo i ući će u prilog političke teorije i prakse formiranja ove Vlade. Znate zašto, poslije 30 
godina vladavine jedne partije treba da dođe 10,12 subjekata tri koalicije politički i programski 
različite da  naprave osnove za razvoje ove države.  

Prema tome, poštovani građani DPS će biti demontiran što se vlasti tiče do dna, da li će 



ostati kao politička partija zavisi od ovih ljudi ovdje, njihovih članova, kongresa i ja se u to ne 
miješam, niti me to apsolutno interesuje. Ova koalicija će trajati mnogo duže, trajaće mnogo duže, 
postoji mnogo modaliteta da mi nastavimo da realizujemo ono što su građani nama dali, a to je da 
izgradimo novu demokratsku Crnu Goru.  

Gospodine predsjedniče, izvinjavam se moj apel Vama jeste dvije inicijative gospodina 
Kneževića oko Zakona o parlamentarnoj istrazi, mi to možemo da rješavamo što prije i prije 
formiranja Vlade i zato je neophodno da Administrativni odbor. Drugo, volio bih jednu raspravu da 
se mi ovdje ne prepucavamo nego da vidimo šta je radio Administrativni odbor i ne da ocjenjujemo 
šta je radio, nego šta ćemo da radimo dalje. Ne želim da dođem u situaciju da me bilo ko pritiska 
da glasam sa strane o ovome i onome. Poslanik i ovaj dom moraju da budu uvaženi, a svako od 
nas ko se ogriješi o zakon treba da bude sakcionisan. Poslovnik treba da dođe na dnevni red. Evo 
ja sam prekoračio. Izvinjavam se, ali i to treba definisati. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 13:55:20) 
 
 Hvala, poslaniku Bulatoviću. 
 Prije sljedećeg diskutanta, prijavljenog gospodina Krapovića, obavještavam vas da je  
Državna izborna komisija podnijela Izvještaj o popuni upražnjenih poslaničkih mjesta i to sa  
izborne liste "Za budućnost Crne Gore"- Demokratski front, Socijalistička narodna partija Crne 
Gore, Prava Crna Gora, Ujedinjena Crna Gora, Radnička partija, Partija udruženih penzionera i 
invalida, Jugoslovneska komunistička partija, Srpska radikalna stranka, Stranka penzionera i 
invalida i socijalne pravde Crne Gore, pa saglasno Poslovniku Skupštine konstatujem da je 
podnošenjem Izvještaja Državne izborne komisije započeo poslanički mandat Milosav Paunović. 
Sa izborne liste "Odlučno za Crnu Goru DPS Milo Đukanović" pa saglasno Poslovniku Skupštine 
konstatujem da je podnošenje izvještaja Državne izborne komisije započeo poslanički mandat 
Predragu Sekuliću i Andriji Nikoliću, tako da novim poslanicima i poslanicima čestitam na izboru i 
želim i njima uspješan rad. 
 Vraćamo se pretresu. 
 Izvolite poslaniče Krapoviću. 
 
 
 DRAGAN KRAPOVIĆ (20.10.20 13:56:30) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče Parlamenta gospodine Bečiću. Poštovane građanke i građani 
Crne Gore, poštovane koleginice i kolege, 
 Moja diskusija će danas ići u pravcu snižavanja tenzija u ovom Parlamentu. Dakle, 
svjedočimo jednom formalnom trenutku svakako nečemu što je nastavak jednog velikog i 
istorijskog procesa, procesa sazrijevanje ovog društva i emancipacije sveukupne u Crnoj Gori. 
Dakle, koleginice i kolege, dobili smo veliku šansu da napravimo prekretnicu u društvenom 
ekonomskom, parlamentarnom i svakom drugom razvoju naše zemlje. Svjedočiti o ovakvom 
trenutku svakako je privilegija  za cijelo naše društvo, moram da kažem da je meni lično čast što 
imam priliku da se obratim građanima Crne Gore i svima vama  na današnji dan.  

Što se tiče tačke dnevnog reda odmah na početku želim da kažem da će Demokratska 
Crna Gora svim svojim kapacitetima podržati naravno i glasati danas ovaj sastav Administrativnog  
odbora na čelu sa predloženim predsjednikom odbora, gospodinom Zogovićem. Predsjednik Bečić 
je pomenuo na konstitutivnoj sjednici da je Parlament srce i duša demokratije. Ukoliko je 
Parlament srce i duša demokratije svakako da je srce Parlamenta Administrativni odbor.  Smatram 
da u ovom, ja bih rekao reprezentativnom sastavu, odgovorićemo na mnoge izazove koji su pred 
nama, svakako kvalitetnije. Bilo je tu prilike za kritiku od strane nekih kolega koji su se našli na 
udaru prethodnoga Administrativnog odbora i u tom dijelu ih apsolutno ih razumijem, međutim ono 
na što danas pozivam je snižavanje tenzija, jedna konstuktivna rasprava, jedno ubrazanje procesa 
konstituisanja vlasti u Crnoj Gori. Naravno to je u ovom trenutku prijeko potrebno ovoj našoj 
državi, ovom društvu koje je bremenito problemima.  

Vjerujem da ne treba da podsjećam sve u ovom Parlamentu kakva je epidemiološka 



situacija u ovom trenutku u Crnoj Gori. Vjerujem da takođe ne treba sve u ovom Parlamentu da 
podsjećam kakva je i ekonomska situacija i politička situacija u Crnoj Gori. Ono o čemu smo 
svjedočili 30. avgusta, a ja bih rekao velikim dijelom i u periodu nakon 30. avgusta je nešto što je 
pokazatelj zrelosti ovog društva. U to duboko vjerujem i duboko vjerujem da ćemo nastaviti na tom 
putu. Zbog toga, želim da afirmišem naravno i aktuelni trenutak i da ovaj izbor Administrativnog 
odbora danas bude nešto ne jednoglasno, kako smo čuli, ali skoro jednoglasno. U tom dijelu bih 
apelovao i na kolegu koji je već rekao da neće glasati, da eventualno da svoj glas kako bismo svi 
zajedno dali jedan zamajac konstituisanju vlasti u Crnoj Gori koju čeka ogroman broj teških 
problema sa kojima treba da suoči i buduća Vlada.  
 Naš je stav i naše impresije su da posao konstituisanja vlasti, odnosno proces 
konstituisanja vlasti ide u dobrom pravcu, dobrom dinamikom, nije to u ovom trenutku ništa 
zabrinjavajuće. Vjerujem da ćemo sa kolegama, zajedno sa gospodinom Krivokapićem kao 
mandatarom, veoma brzo naći do kraja zajednički jezik i precizirati apsolutno sve što je 
neophodno kako bi se po prvi put u istoriji Crne Gore formirala demokratska Vlada koja će, kao što 
sam rekao, raditi na otklanjanju svih ovih problema koje sam naveo.  
 Posebno želim na kraju da se obratim građanima Crne Gore.  
 Uvaženi građani Crne Gore, mi poslanici koalicije "Mir je naša nacija" najveću zahvalnost 
dugujemo upravo vama. Vi ste pokazali da je naše društvo sposobno i spremno za ogroman 
iskorak na svom razvojnom putu. Vi ste ti koji ste shvatili istorijsku važnost trenutka u kojem se 
nalazimo. Vi ste ti koji ste 30. avgusta strpljivo čekali u redu jasno da kažete da je došlo vrijeme da 
se u Crnoj Gori dese promjene, da se mijenjaju stvari. Prethodni mjeseci su bili težak ispit zrelosti 
za naše društvo, ali zahvaljujući vama, poštovani građani, mi smo uspješno zakoračili u novu eru 
razvoja i demokratije. To ste uradili upravo vi, poštovani građani.  
 Mi nikome nećemo dozvoliti da trivijalizuje ili da zloupotrijebi ovaj trenutak. Ovo je uspjeh 
cijelog našeg društva i kao takvog ga mi u koaliciji "Mir je naša nacija" posmatramo. Zbog toga 
ćemo u svakom trenutku se truditi da damo potreban i neophodan doprinos sa naše strane da se 
stvari završavaju pravovremeno i da budu prave odluke donesene. U tom pravcu, još jedanput 
naglašavam da ćemo mi podržati ovaj izbor Administrativnog odbora. Čestitam kolegama koji će 
biti izabrane i budućem predsjedniku Odbora gospodinu Zogoviću. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (20.10.20 14:02:21) 
 
 Hvala poslaniku Krapoviću.  
 Nema više prijavljenih za učešće u raspravi.  
 Mogu još jednom pitati da li još neko želi riječ. Razumio sam da više nema zainteresovanih.  
 Možemo polako da prelazimo i na izjašnjavanje o listi kandidata, kao što znate, za 
predsjednika i članove skupštinskih odbora odlučuje se u cjelini, javnim glasanjem većinom 
glasova prisutnih poslanika. 
 Predlažem da nastavimo. Razumio sam da su sada u sali kolege koje su bile privremeno 
van sale.  
 Želim prije stavljanja na glasanje da zahvalim na, u značajnom dijelu, konstruktivnoj 
raspravi. Dobro je što smo na ovaj način negdje, čini mi se, uz sve one opravdane primjedbe koje 
su se čule započeli jer je jedno ovakvo zagrijavanje nakon pauze, nadam se da će biti u sve 
boljem i boljem tonu, sve boljem i boljem duhu i tu se potpuno slažem. Pozivam na toleranciju, na 
poštovanje demokratskih principa, na uvažavanje, da vodimo rasprave kakve dolikuju ovom domu 
i u duhu evropskih i demokratskih vrijednosti. Svi zajedno moramo da dajemo doprinos tome i svi 
zajedno moramo da utičemo i na poslanike svojih klubova, da se držimo dnevnog reda i da se 
držimo tog duha o kome svi govorimo. Ovo zagrijevanje je bilo potrebno jer nas očekuje dinamičan 
rad i zato je i današnji rad imao tu dozu, kako sam rekao na početku, demokratske fleksibilnosti, 
ali kada rad bude daleko dinamičniji i obuhvatniji od ovog današnjeg, sami znate da ću morati 
strogo da se držim Poslovnika i onoga što je dnevni red. Zato, prijateljski i pravovremeno 
upozoravam i sugerišem i dogovaram se zajedno sa svima vama da bi stvorili pretpostavke da što 
kvalitetnije i što efikasnije radimo.  
 Sada stavljam na glasanje listu kandidata za predsjednika i članove Administrativnog 



odbora. Izvolite.  
 Molim vas da se elektronski izjasnite na tasterima koji su ispred vas.  
 Glasalo je 66 poslanika, 64 poslanika su glasala za, dva poslanika su glasala protiv. 
Konstatujem da je Skupština donijela Odluku o izboru predsjednika i članova Administrativnog 
odbora.  

Predsjedniku i članovima Administrativnog odbora čestitam na izboru. Svakako da ih čeka 
veliki dio posla. Jedan od značajnih prvih zadataka jeste i priprema predloga sastava preostalih 
radnih tijela.  
 Ovim smo završili tačku dnevnog reda Izbor predsjednika i članova Administrativnog 
odbora.  
 Što se tiče preostale tačke dnevnog reda - utvrđivanje broja potpredsjednika i izbor 
potpredsjednika Skupštine Crne Gore, do ovog trenutka nemamo predloga. Razumio sam da je 
potrebno određeno vrijeme za političke, koalicione ili partijske dogovore, pa ćemo svakako 
sačekati taj momenat. Mogu da konstatujem da je ova dinamika korektna i da se nadam da će i u 
nastupajućem periodu ovaj proces biti brz i efikasan, a čini mi se da je to u obostranom i 
zajedničkom interesu. Ovim smo završili današnji dan, o nastavku ćete biti blagovremeno 
obavješteni. Zahvaljujem.   
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 15:55:47) 
 
 Uvažene kolege, nastavljamo Prvu - konstitutivnu sjednicu Skupštine Crne Gore 27. saziva. 
U okviru ove sjednice, kao što znate, preostala nam je tačka dnevnog reda Utvrđivanje broja 
potpredsjednika i izbor potpredsjednika Skupštine Crne Gore.  
 Podsjećam da je, saglasno članu 89 stav 1 Ustava Crne Gore i članu 18 Poslovnika 
Skupštine, propisano da Skupština ima jednog ili više potpredsjednika, da njihov broj na predlog 
predsjednika Skupštine utvrđuje Skupština prilikom njihovog izbora. Jedan potpredsjednik bira se 
na predlog opozicije iz reda opozicije. 
 Saglasno članu 18 Poslovnika Skupštine, podnio sam Predlog odluke o utvrđivanju broja 
potpredsjednika i predložio da Skupština ima tri potpredsjednika, dva potpredsjednika biraju se iz 
parlamentarne većine, a jedan potpredsjednik iz opozicije. Predlog odluke ste dobili. Neophodno 
je prije nego što otvorimo proces kandidovanja, kao što znate, da razmotrimo i usvojimo Predlog 
odluke o utvrđivanju broja potpredsjednika. Dobili ste Predlog odluke. 
 Otvaram pretres.  
 Da li neko eventualno želi riječ o ovom predlogu? Razumio sam da ne želi.  
 Konstatujem da je pretres završen.  
 Prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluke u cjelini. Za, protiv, uzdržan - elektronski, izvolite.  
 Zaključujem glasanje. Konstatujem da su glasala 62 poslanika, 61 za, bez glasova protiv, 
jedan uzdržani glas. Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke i utvrdila da Skupština 
ima tri potpredsjednika.  
 Stekli su se uslovi za predlaganje kandidata za potpredsjednike.  
 Dozvolite da ukratko podsjetim na postupak izbora potpredsjednika. Naime, najmanje deset 
poslanika može da predloži jednog ili više kandidata za potpredsjednika Skupštine, ali najviše do 
broja koji se bira. Predlog kandidata za potpredsjednika Skupštine podnosi se predsjedniku 
Skupštine u pisanoj formi, a sadrži ime i prezime kandidata, kratku biografiju, stranačku 
pripadnost, obrazloženje i ime i prezime predstavnika predlagača. O predlozima kandidata otvara 
se pretres.  
 Da bi se pripremili predlozi i procedura za glasanje dajem kratku pauzu, ali slobodno 
ostanite u sali jer je sve spremno, samo da skupštinska Služba podijeli ono što su predlozi, da bi 
nakon toga odmah nastavili da radimo. Pozivam, pošto sam informisan da su formalizovani sada 
predlozi, da stručna Služba u najkraćem roku podijeli poslanicima nove akte koji su ušli u  
proceduru. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:05:56) 



 
 Poštovane kolege, nastavljamo sa radom.  
 Dobili smo predloge za dva potpredsjednika iz parlamentarne većine. Predloženi su dr 
Branka Bošnjak i dr Strahinja Bulajić. Predlozi su vam dostavljeni.  
 Otvaram pretres.  
 Informisan sam da predstavnici predlagača žele da obrazlože svoj predlog. Prvo će to 
učiniti šef poslaničkog Kluba Demokratskog fronta kolega Radunović, a nakon toga poslanik 
Raičević ispred poslaničkog Kluba Pokreta za promjene kao predlagač drugog akta.  
 Izvolite, poslaniče Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (17.12.20 16:06:35) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Danas imam možda i najprijatniju dužnost od kada sam član ovog parlamenta da za 
potpredsjednika Parlamenta predložim mog dugogodišnjeg kolegu, u ime svih praktično poslanika 
vlasti u Parlamentu Crne Gore, poslanika Strahinju Bulajića, čovjeka koji je ušao u Parlament 
danom kada i ja i koji je postao potpredsjednik Nove srpske demokratije na dan kada i ja. Mnogo 
mi to znači da lakše mogu da obrazložim ovaj naš predlog jer znam o kome se radi i znam koliko 
će njegov izbor da doprinese daljoj demokratizaciji Skupštine i jednom radu koji će sigurno biti na 
čast svim poslanicima i čitavoj Crnoj Gori.  
 Pročitaću, ipak, zbog građana koji ga manje znaju kratku biografiju.  
 Rođen je u Nikšiću gdje je završio osnovnu i srednju školu. Diplomirao je na Geološkom 
fakultetu Univerziteta u Beogradu, Smjer za istraživanje ležišta mineralnih sirovina na katedri za 
ekonomsku geologiju. Na istoj katedri je magistrirao i doktorirao. Autor je i koautor više naučnih 
radova, studija, elaborata i monografije iz oblasti geoloških istraživanja, rudničke i ekonomske 
geologije, upravljanja kvalitetom mineralnih sirovina, geoloških karakteristika ležišta energetskih 
mineralnih sirovina, izučavanja energetsko ekonomskih karakteristika ležišta različitih fosilnih 
goriva i njihove valorizacije u ekonomske svrhe, termoenergetike i dr. Radio je u Elektroprivredi 
Crne Gore u službi razvojnih istraživanja i F.C. Proizvodnja kao glavni inženjer za 
termoenergetska goriva, a potom i kao savjetnik direktora. U stranci je obavljao funkciju 
predsjednika Ekonomskog savjeta. Već sam rekao da je od 2009. godine potpredsjednik Nove 
srpske demokratije sve do danas, kao i da je poslanik u ovom domu. Oženjen je suprugom Žanom 
i ima dvoje djece, sina Bogdana i kćerku Maju. Ovo je bio onaj formalni dio.  
 Sada bih htio da kažem i moj utisak kao nekog ko ga poznaje ovoliko godina. To je možda 
jedan od rijetkih poslanika u ovom Parlamentu koji bi, da smo to željeli i tražili, dobio podršku i 
većeg broja poslanika. To je čovjek koji je uspio da izgradi poštovanje prema svojoj ličnosti i svom 
političkom habitusu na jedan način kako se to radi u njegovim Vilusima i u onom kraju odakle 
potiču mnogi mudri ljudi, a Strahinja je svakako jedan od njih. Strahinja je čovjek koji će, 
pomagajući u rukovođenju Skupštinom, sigurno dati veliki doprinos. Siguran sam da će njegov 
blagi pristup svakom od poslanika doprinijeti da bude što manje žustrih rasprava, ali da ih, u 
svakom slučaju, neće ometati ukoliko za njima bude potrebe. Definitivno pravi potpredsjednik, 
mogao bih da kažem, neće se ljutiti predsjednik Bečić, ne bi mu bilo mane ni da je predsjednik, ali 
takva je politička podjela i takav je politički dogovor. U svakom slučaju, na čast svih nas koji smo 
ga predložili, a siguran sam i na čast čitave Crne Gore će biti tako.  
 Iskoristio bih sada ovih nekoliko minuta, neće se ljutiti Strahinja jer je bitna stvar, tiče se i 
svih nas, da se osvrnem trenutak na jednu informaciju koju smo dobili maloprije. To je da je danas 
Vlada imenovala za vršioca dužnosti direktora Policije Dragana Blagojevića, čovjeka koji je ovdje 
26. na 27. decembar veče rukovodio brutalnim hapšenjem kompletnog poslaničkog Kluba 
Demokratskog fronta na jedan način koji je neprimjeren ne reagovanju policije, inače 
nedozvoljenom u Skupštini, već na jedan način koji je neprimjeren ni kada se djeluje prema 
najgorim kriminalcima. Znači, taj gospodin Blagojević je u jednom momentu kada smo bili ovdje 
razdvojeni od ostalih, sa službenicima obezbjeđenja Skupštine na jedan fin i kulturan način, uletio 
sa gomilom policajaca i uz najgore povike "Hapsi bagru i hapsi marvu", tjerao policajce na grubi 
sukob sa nama.  



 Zašto je ovaj izbor današnji tako šokantan. Zato što je to hapšenje i to veče proizvelo 
proteste po Crnoj Gori iz kojih su proizašle litije. Zato što je čitava Crna Gora ili makar veliki njen 
dio od tog momenta iniciran praktično tim događajem se digao na noge i na kraju je sve to 
rezultiralo pobjedom na izborima 30. avgusta. Šta smo mi danas dobili? Mi smo danas dobili da je 
čovjek koji nas je hapsio to veče kada smo mi branili Zakon o slobodi vjeroispovijesti postao v.d. 
direktora Policije.  
 Samo želim da ovom prilikom kažem mom dugogodišnjem kolegi Abazoviću i ministru 
Sekuloviću da bi bio red da dođu u ovaj parlament i da nam obrazlože da li je bilo ikakvog drugog 
načina da bilo ko drugi bude na ovom mjestu, a ne ovaj čovjek kojeg ne samo mi poslanici nego i 
svi oni koji nas prate i svi oni koji su se za istu stvar borili doživljavaju kao nekog ko je potpuno 
nedostojan za ovako nešto. Želim da poručim mandataru tj. sada premijeru da dok se ovaj čovjek 
ne smijeni Klub Demokratskog fronta, čućemo i druge, neće glasati ni za jedan predlog Vlade 
Crne Gore osim za predlog o Izmjenama i dopunama Zakona o slobodi vjeroispovijesti.  
 Siguran sam da ovo može da se ispravi brzo i ukoliko iko ima želju da prekine da ponižava 
Skupštinu Crne Gore i da nam za direktora Policije postavlja ljude koji su nas u okviru ove sale, 
nezakonito, hapsili ima vremena za to. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:13:57) 
 
 Hvala, poslaniku Radunoviću.  
 Sada riječ ima poslanik Raičević.  
 Izvolite, poslaniče Raičeviću. 
 
 
 VLADAN RAIČEVIĆ (17.12.20 16:14:07) 
 
 Kolege poslanici, poštovani predsjedniče Bečiću,  
 Na osnovu člana 19 Poslovnika Skupštine Crne Gore podnosimo Prijedlog za izbor dr 
Branke Bošnjak, poslanice Pokreta za promjene za potpredsjednicu Skupštine Crne Gore.  
 Dr Branka Bošnjak rođena je 23. januara 1970. godine u starim Plužinama. Završila je 
osnovnu školu "Milorad Musa Burzan" u Podgorici 1985. godine, a zatim i Gimnaziju "Slobodan 
Škerović" u Podgorici 1988. godine. Dobitnica je nagrade "Luča" za postignuti uspjeh tokom 
osnovnog i srednjeg obrazovanja. Diplomirala je na odsjeku Metalurgija, Metalurško-tehnološkog 
fakulteta Univerziteta Crne Gore 1993. godine kao student generacije. Poslijediplomske studije 
završila je 1997. godine na istom fakultetu. Doktorsku disertaciju odbranila je 2001. godine kada je 
postala jedan od najmlađih doktora nauka na Univerzitetu Crne Gore.  

Od 1994. do 1997. godine radila je kao saradnica u nastavi, a zatim kao asistentkinja na 
Katedri za fizičku metalurgiju, Metalurško-tehnološkog fakulteta. Izabrana je u zvanje docenta na 
Univerzitetu Crne Gore 2003. godine na predmetu Izbor metala i legura. Od 1998. do 2017. 
godine radila je u Rektoratu Univerziteta Crne Gore na poziciji savjetnice za nauku u Kabinetu 
rektora. Dodatno je bila angažovana i kao sekretarka Komisije za nauku, Vijeće za prirodne i 
tehničke nauke, a bila je i sekratarka Odbora za izdavačku djelatnost Univerziteta Crne Gore. Bila 
je i članica Upravnog odbora Univerziteta Crne Gore 2012. godine.  

Trenutno na Univerzitetu Crne Gore pokriva poziciju koordinatora za transfer tehnologija u 
Centru za materijale i tehnologiju Metalurško-tehnološkog fakulteta. Od 2002. do 2012. godine 10 
godina bila je angažovana kao koordinatorka za Crnu Goru Američkog savjeta za međunarodno 
obrazovanje. Bila je zadužena za realizaciju programa Stejt departmenta namijenjenog 
usavršavanju univerzitetskog kadra i programa u okviru koga su srednjoškolci iz Crne Gore imali 
priliku da o trošku američke Vlade pohađaju američke srednje škole i borave godinu dana u 
Sjedinjenim Američkim Državama.  
 Od 2004. do 2006. godine bila je predstavnica Univerziteta Crne Gore u Odboru za nauku, 
Komisije za saradnju sa UNESCO tadašnje države Srbije i Crne Gore. Kao dobitnica stipendija 
stranih vlada i fondova Evropske unije boravila je na višemjesečnim stručnim specijalizacijama na 
univerzitetima u Birmigemu, zatim na postdoktorskim studijama na jednom od najstarijih 



univerziteta u svijetu Katoličkom univerzitetu u Luvenu i postdoktorskim studijama na Univerzitetu 
u Ljubljani. Kao dio logističkog tima Univerziteta Crne Gore za učešće Arhitektonskog fakulteta na 
Venecijanskom bijenalu arhitekture boravila je u Veneciji u Italiji. Učestovala je u realizaciji 
TEMPUS programa Promoteri Bolonjske deklaracije u periodu 2005/06. godine u sklopu koga je 
boravila dva puta na Univerzitetu La Sapinca u Rimu.  
 Takođe, 2010. godine kao predstavnica Univerziteta Crne Gore bila je u posjeti 
univerzitetima u Parizu na temu značaja naučnih inkubatora i startapova za razvoj privrede grada. 
Imala je čast da 2011. godine bude odabrana za učešće u prestižnom programu Stejt departmenta 
International visitor program tokom koga je boravila mjesec dana u više država u Sjedinjenim 
Američkim Državama i usavršavala se na temu rješavanja konflikata.  
 Autor je i koautor velikog broja naučnih radova iz oblasti metalnih materijala objavljenih u 
domaćim i renomiranim međunarodnim časopisima.  
 Od 2006. godine aktivno se bavi politikom. Jedna je od osnivača i potpredsjednica 
parlamentarne partije Pokret za promjene. Bila je poslanica Skupštine Crne Gore u više saziva. 
Saziv ustavotvorne Skupštine, saziv od 2006. do 2009. godine, 25. i 26. saziva Skupštine Crne 
Gore od 2012. do 2020. godine. Takođe, bila je u više saziva i članica skupštinskih odbora Odbora 
za prosvjetu, nauku, kulturu i sport, Odbora za rodnu ravnopravnost, Administrativnog odbora, 
Odbora za antikorupciju, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike i Odbora za reformu 
izbornog zakonodavstva. Bila je i članica Interparlamentarne unije, delegacije Skupštine pri 
parlamentarnoj Skupštini NATO-a i skupštinske Komisije za raspodjelu sredstava nevladinim 
organizacijama. U dva mandata od 2010. do 2014. godine, od 2014. do 2018. godine je bila 
odbornica u Skupštini Glavnog grada Podgorica. U prvom mandatu je obavljala funkciju šefice 
Kluba odbornika Pokreta za promjene. U periodu od 2013. do 2016. godine bila je kao 
predstavnica Skupštine Crne Gore članica Senata Prijestonice Cetinje.  
 Završila je i Školu demokratskog rukovođenja i Regionalnu akademiju za demokratiju na 
temu jačanja demokratskog kapaciteta inistucija tokom kojih je boravila u Briselu, Oslu, Strazburu i 
Berlinu.  
 U političkoj karijeri je učestvovala u nizu međunarodnih konferencija, kongresa, panela, 
okruglih stolova od kojih su mnogi bili organizovani na visokom nivou u vodećim institucijama 
Evropske unije ili zemljama članica Evropske unije. U parlamentarnom životu bila je predlagač 
više zakonskih predloga, jedna od osnivača humanitarane fondacije Banka hrane. Govori engleski 
jezik i posjeduje elementarno znanje italijanskog jezika.  
 Podaci iz profesionalnog i javnog života kandidatkinje za potpredsjednicu Skupštine Crne 
Gore, dr Branke Bošnjak, garancija su da će ona funkciju obavljati dostojanstveno i odgovorno 
promovišući demokratska načela i dijalog vodeći računa o dignitetu Skupštine, kao najvećeg 
zakonodavnog doma i predstavničkog doma svih naših građana. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:20:16) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Raičeviću.  
 Sada podsjećam na dogovor, takođe sa šefovima poslaničkih klubova, naravno oni klubovi 
koji to žele, da imaju mogućnost obraćanja do pet minuta i da idemo od manjih ka većim 
poslaničkim klubovima kako jeste i negdje praksa u našem radu. Tako da ukoliko to želi, razumio 
sam da želi, riječ ima šef poslaničkog Kluba Socijaldemokratske partije, Albanske koalicije 
gospodin Raško Konjević.  
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (17.12.20 16:20:54) 
 
 Poštovane kolege,  
 Ne mogu da se sjetim da li je bilo baš prijedloga iz prethodnih saziva koji su mogli negdje 
na ovakav način da, čini mi se, obezbijede manji ili veći konsenzus kada govorimo o pozicijama 
potpredsjednika u Parlamentu. Čini mi se ako su što mudro uradili u periodu formiranja vlasti 



kolege, rekao bih dobrano odmjerili pozicije za potpredsjednike Skupštine.  
 Dozvolite u najkraćem da obrazložim zašto ćemo ja i koleginica Vuksanović podržati ove 
kandidate. Ne zato što se sa njima politički slažemo. Sa kolegom Strahinjom se nećemo složiti u 
mnogim stvarima, ali kada imate korektnog, dostojnog političkog protivnika onda gotovo da ste se 
pola složili, jer ste se složili u tome da se razlikujete, a u toj razlici da gradite neko ljudsko, 
profesionalno i svako drugo povjerenje.  
 Gospodin Bulajić je negdje u ovom parlamentarnom iskustvu koje je negdje zajednički 
dijelimo na ovaj ili onaj način u proteklih 11 godina pokazao upravo to. Nikad sa viškom riječi sa 
jačinom stava nije bio različit u odnosu na svoje kolege. Mislim da ga to negdje upravo izdvaja što 
se ne sjećam u ovih 11 godina da je bilo viška riječi kojima je nekoga uvrijedio ili viška riječi koju je 
u svom političkom stavu izabrao, a da bi sa tom riječju mogao da, čak i politički, povrijedi nekoga 
drugoga. Upravo iz tog poštovanja prema različitom stavu i prema, čini mi se, osjećaju da 
zajednički gradimo mogućnost da i kad se razlikujemo kod ovakvih stvari jedni druge možemo da 
podržimo, koleginica Vuksanović i ja ćemo glasati gospodina Bulajića iz momenta zbog građanske 
relacije koju imamo proteklih 11 godina.  
 Koleginicu Bošnjak, poznajem dosta dugo, negdje od 1995. ili 1996. godine ako se dobro 
sjećam i mislim da je dobro da negdje poslije dužeg vremena imamo damu koja će biti za 
predsjedavajućim stolom. Samo negdje ta činjenica zaslužuje da i bez obzira na značajno manju 
političku razliku možemo na neki način da afirmišemo jedan takav princip. Mislim da i jedan i drugi 
kandidat imaju dovoljno parlamentarnog iskustva da u jednoj, ne baš jednostavnoj, dosta 
komplikovanoj, političkoj situaciji sa predsjedavajućih mjesta afirmišu malko drugačije stvari u 
odnosu na one koje su afirmisali kao poslanici, kao njihovi klubovi u proteklom periodu.  

Ako ništa drugo čini mi se da će jedno i drugo sada već sa autoritetom, ili za pola sata ili sat 
vremena, sada već sa autoritetom potpredsjednika Skupštine uvoditi, rekao bih, jednu novu 
praksu da iako se razlikujemo tu razliku dostojanstveno podnesemo. Stoga da ne bih previše 
hvalio, kažu ne valja ni previše hvaliti na početku treba imati mjeru, koleginica Vuksanović i ja 
ćemo, iz ovih razloga koje sam naveo, podržati i jednog i drugog kandidata. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:24:53) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Konjeviću.  
 Sada riječ ima šef poslaničkog Kluba Bošnjačke stranke, poslanik Ibrahimović.  
 Izvolite, gospodine Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (17.12.20 16:25:04) 
 
 Rekao bih da je ovo jedan dobar dan za naš parlamentarizam jer biramo damu. Dozvolite, 
evo vidim da su kolege raspoložene i razumijem neka uživaju poslije tri decenije opozicije, neka 
uživaju malo u vlasti, posebno sada kada su dobili novog direktora Policije, neka uživaju.   
 Naravno, svjesni smo da je parlament u svim modernim, savremenim društvima jedna 
centralna institucija demokratije gdje donosimo zakone, prije svega, provjeravamo vladu gdje 
vlada podnosi račun građanima. Isto tako parlament treba da oslikava volju naroda i ona pitanja 
građana, ali isto tako da parlament pokuša da daje odgovore građanima na aktuelne probleme. 
Parlament treba da oslikava društvenu raznolikost naše države, što se tiče pola, religije, etničku i 
svu drugu. Ako uspijemo tu različitost da adekvatno predstavimo i kroz ovaj parlament onda ova 
država može reći da ima zdravu demokratiju. Vjerujem da sve kolege ovdje će se boriti za svaku 
slobodu i prava svakog građanina jer to je pravda, to je jednakost, to je put ka savremenim 
društvima. Ono što je glavno ovaj parlament jedino tada može govoriti, drage kolege, u ime nacije 
u ime svih kada su svi zastupljeni u njemu.  

Da se vratim na temu dana, naravno da će Bošnjačka stranka podržati ova dva kandidata. 
To je to jer želimo da jačamo institucije sistema. To je ovaj korak ka razvoju demokratije, drage 
kolege, demokratije u našoj državi. Treba da podsjetim sve da Bošnjačka stranka se zalaže za 
afirmaciju žena u politici. Da nije to samo priča dokazali smo na posljednjim parlamentarnim 



izborima kada je svako treće mjesto bilo rezervisano za dame. Da kažem da sam saglasan sa 
svima onima koji kažu da učešće žena u politici u stvari pravda i jednakost i da je to put ka pravoj 
demokratiji. Crna Gora, rekao je i kolega, nije se mogla u višegodišnjem parlamentarizmu pohvaliti 
učešćem dama, odnosno žena na istaknutim pozicijama u Parlamentu. Pomenućemo 2001. 
godine da smo tu imali uvaženu Perovku i 1965. i 1974. godine smo imali dame koje su bile u vrhu 
rukovodstva Parlamenta. Mi ćemo podržati, prije svega, jer želimo da žene aktivno učestvuju u 
parlamentarizmu naše države. Isto tako zadovoljstvo je ovdje da pred građanima kažem, ispred 
Bošnjačke stranke, jednu važnu činjenicu da ćemo podržati uvaženu koleginicu Branku Bošnjak iz 
razloga što je '90-ih godina kada su manjinski narodi pretrpjeli tešku torturu i neizvjesnost uvažena 
koleginica osjećala senzibilnost prema manjinskom narodu i snažnog stava u odbranu njihovih 
interesa.  
 Takođe, želim da naglasim da izborom danas uvaženog kolege Bulajića će i sam gospodin 
Bulajić, a vjerujem i partija kojoj pripada, omogućiti jačanje dijaloga u ovom Parlamentu jačati 
kompromis, odnosno društveni konsenzus jer tako ćemo zaštiti i ovaj visoki dom. Da podsjetim 
ovo izborno tijelo ima najveću odgovornost pred građanima da artikuliše sve ove naše razlike i da 
ih pretvori u jedan kvalitetan dijalog i kompromis koji će omogućiti napredak naše države.  
 Ono što želim posebno na kraju da kažem, uvaženi predsjedniče, uvaženi građani, 
normalno ne da je manje važno.Da upozorim sve nas ovdje, primjetna je evo da kažem pojava ili 
slučajnost da isto kao 42. saziv Vlade isto tako imamo 27. saziv ovog Parlamenta gdje je 
rukovodstvo jednonacionalno, mislio sam na ministre - jednonacionalno. Mislim da to nije poruka 
manje brojnom narodu, odnosno jednoj trećini građana Crne Gore. Zasigurno da svi ovdje mislimo 
da to ne može omogućiti demokratiju, razvoj demokratije i prosperitet naše države. Ova naša 
raznolikost je u stvari i najveće bogatstvo naše države. Nije slučajno da je prije neki dan visoki 
američki predstavnik Metju Palmer rekao da se uspjeh Crne Gore u stvari se zasniva na 
multietničkoj demokratiji. Zato vjerujem da će i kolege koje trenutno rade na izmjeni Poslovnika 
shvatiti značaj multietničke demokratije i omogućiti da predstavnici manjinskog naroda imaju 
jednog potpredsjednika u ovom parlamentu. 
 Ne možemo da se ne okrenemo na globalni izazove koje ima i ovaj parlament jer mi štitimo 
interes građana, kao što je zdravstveni i epidemiološki. Pozivam sve nas, još jednom, da 
iskoristimo sve one potencijale koje ova zemlja ima, ali prije svega ljudski koji je najveći potencijal 
ove države i zajedno da probamo da izađemo iz ove velike ekonomske i zdravstvene krize. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:30:48) 
 
 Zahvaljujem, uvaženom poslaniku Ibrahimoviću.  
 Razumio sam da u ime poslaničkog Kluba Socijaldemokrata će se obratiti poslanik Boris 
Mugoša.  
 Izvolite, gospodine Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (17.12.20 16:31:01) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče.  
 Uvažene poslanice i poslenici, poštovane građanke i građani,  
 Na početku želim da iskažem jedno, rekao bih, zadovoljstvo zbog toga što, čini mi se, da taj 
politički pokret Demokratski front izabrao najbolje između vas za ove pozicije, uz dužno 
poštovanje svih ostalih koleginica i kolega. Obrazložiću zašto to mislim.  
 Koleginicu Bošnjak, takođe dugo znam. Sjećam se diskusija u podgoričkom parlamentu 
mislim 2010. godine kada smo sa izuzetnim uvažavanjem se odnosili jedno prema drugome, a 
izgradili smo u međuvremenu i prijateljski građanski odnos. To je osoba koja što se tiče ideoloških 
korijena je bliska onome što zastupaju Socijaldemokrate. Ja sam i njoj i kolegi Raduloviću uvijek 
govorio da me mnogo više raduje period kad je postojala Grupa za promjene u poređenju sa 
periodom kad je ta Grupa za promjene prešla u Pokret za promjene, ali neću sad o tome da 



opterećujem javnost. Zaista mislim da će koleginica Bošnjak i svojim iskustvom doprinijeti 
unapređenju rada ovoga parlamenta.  
 Što se tiče kolege Strahinje Bulajića iz poštovanja i prema njegovim godinama i drugim 
karakteristikama nešto ću malo duže pričati. Od kolege Bulajića mnogi i u njegovom klubu u ovom 
Parlamentu mogu dosta toga da nauče. Kolega Strahinja Bulajić ima izuzetno čvrste argumente i 
tvrde stavove, ali te stavove iskazuje na vrlo dostojanstven način. On, kao i mi iz 
Socijaldemokrata, se trudi da afirmišemo kulturu dijaloga i uzajamnog poštovanja. Može se biti 
dostojanstven i miran, može se biti pametan i miran. Kad vičete, vrijeđate, mašete rukama najviše 
govorite o sebi, a ne o onome kome se obraćate. Kad vičete vrijeđate, mašete rukama to radite 
zbog toga što vam nedostaju argumenti i zbog toga smatram da kolega Strahinja Bulajić zaista 
jeste neko od koga, ponavljam, mnogi u ovoj sali mogu dosta toga da nauče.  
 Poštovane koleginice i kolege, naš zadatak kao poslanika je da doprinosimo emancipaciji, a 
ne kontaminaciji crnogorskog društva. Moramo da shvatimo da ovo što pričamo u Parlamentu 
neko sluša, da neko oponaša naše modele ponašanja, da je naša uloga da doprinosimo, kao što 
mnogi kažu pomirenju i da doprinosimo konstruktivnoj razmjeni drugačijeg mišljenja. Prema tome, 
ponavljam i jedan i drugi izbor je zaista jedna vrlo pametna i mudra odluka kolega koji su trenutno 
parlamentarna većina.  
 Imam jednu sugestiju za Vas koleginice Bošnjak i za Vas kolega Bulajiću, nadam se da 
ćete zajedno sa kolegom Bečićem doprinijeti da se štiti dignitet ovoga doma. Da nećete 
dozvoljavati da se u ovom domu pređe granica dobrog ukusa, jer siguran sam da nas većina 
građana nije zato birala. Ne smijemo da povlađujemo onom dijelu građana koji žele od ove 
skupštine da napravi rijaliti jer ako hoće da gleda rijaliti neka okrene druge programe, a na njima 
zaista takvih performansa i postoji.  
 Druga stvar koju hoću da vam sugerišem, morate da čuvate Parlament u odnosu na Vladu. 
Mi smo birali Vladu u ovom Parlamentu i ne bi smjeli da dozvolimo da se, između ostalog, o 
najvišem zaduženju u jednom iznosu koje je do sada bilo upoznajemo preko portala i preko 
Tvitera. Možda to nijesmo trebali mi iz opozicije da znamo, ali vi koji ste digli ruku za tu vladu ste 
to morali da znate. To što ste vi zajedno sa nama tražili podatke o tom zaduženju nije doprinos 
demokratiji nego je to činjenica da vi o tome ništa nijeste znali.  
 Takođe, kad su u pitanju uredbe koje se donose treba da štitimo one zakone koje donosimo 
u ovom parlamentu, a mi smo donijeli Zakon o budžetu u kome smo označili što su potrošačke 
jedinice i te potrošačke jedinice ne bi trebalo da se mijenjaju uredbama za koje mi nijesmo znali. 
Tako da na kraju zaključujem, pozdravljam ovaj izbor, a prilikom odlučivanja ćemo biti dosljedni i 
principijalni i odredićemo se na isti način kao što smo se i odredili prema predsjedniku Bečiću. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:36:57) 
 
 Zahvaljujem, uvaženom poslaniku Mugoši.  
 Sada idemo dalje u ime poslaničkog Kluba "Crno na bijelo", šef poslaničkog Kluba poslanik 
Konatar.  
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (17.12.20 16:37:10) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovane kolege poslanici, uvaženi građani Crne Gore,  
 Poslanički klub Crno na bijelo će glasati za izbor dva potpredsjednika tj. potpredsjednika 
gospodina Strahinje Bulajića i buduće potpredsjednice koleginice Branke Bošnjak. Na naše 
insistiranje mi smo, da kažem, željeli da budemo predlagači i potpisali smo kandidaturu kao 
uostalom i svi poslanici parlamentarne većine što mislim da je dobra praksa. Mi danas izborom 
novih potpredsjednika Skupštine osvajamo i još jedno polje slobode, usvajamo još jedan standard 
demokratije koji dosad nijesmo imali.  



 Što se tiče, osim političke obaveze, moje lično zadovoljstvo jeste što ću glasati za kolegu 
Bulajića jer jedan od poslanika koje sam upoznao kad sam ja prvi put postao poslanik u ovom 
parlamentu. Čak smo u vremenima kad smo, da kažem, i poslanički klubovi kojima smo pripadali 
razmenjivali ponekad i teške riječi ipak imali jednu pristojnu komunikaciju kulturnu, hvala mu na 
tome jer je u tim danima bio podrška.  
 Što se tiče koleginice Bošnjak, takođe, dugogodišnje poznanstvo bez obzira što smo nekad 
bili na istim političkim stranama mogu reći da smo uvijek bili na istoj političkoj strani, ali nekad 
nijesmo na toj strani bili zajedno, veliko poštovanje i lična obaveza jeste glas svih nas iz koalicije 
"Crno na bijelo".  
 Nadam se da će budući potpredsjednici i potpredsjednica Bošnjak uvesti jedan dodatni 
kvalitet da će nam pomoći da svi mi i ovaj parlament u cjelini budemo bolji. Takođe, želio bih da se 
zahvalim posebno i mojoj koleginici prof. Boženi Jelušić koja je jedan od inicijatora uopšte ideje da 
Skupština Crne Gore poslije puno vremena ima ženu za predsjedavajućim stolom. Nadam se da 
neće puno proći vremena da će neka žena u Crnoj Gori biti i predsjednica Skupštine Crne Gore, 
premijerka ili predsjednica naše države.  
 Rekao sam i ranije da mi moramo uvijek gledati u budućnost. Crna Gora u toj budućnosti 
može i treba da se gradi na principima antifašizma, ali na principima svih antifašizama. Ne 
možemo u Evropu i u budućnost, a da u našim glavama ostanemo na Balkanu i u prošlosti. Ako 
hoćemo evropske vrijednosti, a mi u Crno na bijelo hoćemo, u Crnoj Gori se više nikada ne 
smijemo dijeliti niti biti diskriminisani po pitanju vjere, nacije, pola, političke pripadnosti. Zaista, 
moramo se svi u ovom parlamentu i predsjednici skupštinskih odbora, potpredsjednici, 
predsjednik, pa i svi mi kao poslanici držati i poštovati onu univerzalnu Deklaraciju o ljudskim 
pravima.  

Ako hoćemo u  budućnost onda moramo da stavimo tačku na prošlost. Mi smo različiti, za 
razliku od dijela kolega sa naše lijeve strane, za nas pitanje Srebrenice nije otvoreno pitanje. 
Međunarodni sud u Hagu je presudio, sa moje lijeve strane izvinjavam se, Međunarodni sud u 
Hagu je presudio da je u Srebrenici počinjen genocid, na žalost. Mislim da mi svakako ne, ali to je 
nešto što ne smijemo poricati, kao nijedan drugi zločin koji se desio, ali ono što moramo uraditi svi 
jeste da nikad više ne dozvolimo da se nešto takvo, slično tome, desi u budućnosti.  
 Takođe,  ako hoćemo u budućnost onda se u Crnoj Gori nikad ne smije desiti ni politički 
aparthejd koji su sprovodile kolege dominantno sa moje desne strane prema političkim 
neistomišljenicima. To je neki oblik fašizma protiv koga se moramo boriti. Zato kažem, poštovane 
kolege, da je upravo antifašizam vrijednost oko koje ćemo se svi okupiti.  
 Uvažene kolege, poštovani građani, prošlost ne možemo promijeniti, ali možemo mijenjati 
sadašnjost i graditi bolju budućnost. Da bi to uspjeli svi mi moramo biti bolje i vi sa desne strane i 
mi ovdje u sredini i naše kolege sa lijeve strane. Ako se svi mi pojedinačno budemo mijenjali na 
bolje, na bolje će se mijenjati i Crna Gora.  

Još jednom želim da čestitam budućim potpredsjednicima Parlamenta, da pozovem sve 
kolege da u svakom trenutku i svakog dana učinimo da ova zemlja ima bolju budućnost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:43:31) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Konataru. 
 Sada riječ dajem šefu poslanilčkog Kluba Socijalističke narodne partije Crne Gore, 
poslaniku Draganu Ivanoviću. 
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 Proceduralno, poslanik Papović. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (17.12.20 16:43:48) 
 
 Poštovani predsjedniče smatram da ste prekršili član 107 Poslovnika, i da je trebalo da 
opomenete poslanika koji upotrebljava uvredljive riječi i izraze, a prethodni poslanik je doveo čitav 
poslanički Klub DPS-a u vezi sa fašizmom. To je najteža uvreda koju možemo dobiti i prije svega 



neosnovana uvreda. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:44:17) 
 
 Zaista nijesam to razumio na taj način, što se tiče izlaganja kolege Konatara.  
 Idemo dalje. 
 Izvolite, poslaniče Papoviću. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (17.12.20 16:44:31) 
 
 To što Vi nijeste razumjeli, to je stvar Vašeg ličnog utiska nije se odnosilo na Vas. Ali, ovdje 
je jasno dovedena u vezu ta riječ sa poslaničkim Klubom DPS-a, a gospoda iz URA-e neka znaju, 
da su oni danas u koaliciji sa političkom grupacijom gdje su ratni zločinci iz Bosne nacionalni 
heroji, s kim si - takav si. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:44:55) 
 
 Evo, imali ste Vi mogućnost da odgovorite, a da ja ne tumačim. 
 Samo dozvolite, dozvolite, dozvolite molim vas. 
 Imali ste mogućnost, da ja ne tumačim sada Poslovnik, da ne tražim sada gdje je to 
definisano, koji je kontekst koji se smatra uvredljivim, ili da sada idemo šire, pa da vidimo šta kaže 
Ustav kada je u pitanju djelovanje, mogućnost, saopštavanje mišljenja samih poslanika, jer bi to 
otvorilo jednu drugu vrstu polemike i mogli bi da se pozivamo na različite prakse i sa jedne i sa 
druge strane iz prethodnog perioda. 
 Idemo dalje, poslanik Ivanović. 
 Izvolite, poslaniče Ivanović. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (17.12.20 16:45:36) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče.  
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Predsjedniče, prije nego počnem, često, a mislim da je svaki put do sad kad sam se ja htio 
javiti, dođe do nekog zastoja i do nekog prekida. Znam da nije namjerno, izazvano je, i idemo 
dalje.  
 Taman sam htio da konstatujem kako sam zadovoljan sa tim kako smo se u ovoj Skupštini 
definitivno oko nekih stvari složili, i ono što je i moj prethodnik iz pozicije i gospoda iz opozicije 
iznijeli, je zaista, jedan primjer kako ova Skupština pored, normalno, svih političkih razlika i 
mišljenja može da kvalitetno i dobro radi. Ovo je i dokaz, da smo i mi iz pozicije, slušajući ove 
diskusije, predložili prave ljude na pravo mjesto. Ja se nadam da ovaj njihov izbor će doprinijeti da 
ova skupština kvalitetnije radi, a da predsjedniku Skupštine maksimalno budu od pomoći, a samim 
tim i svima nama.  
 Mi smo šefovi klubova pozicije imali nekoliko predloga, ali smo zahvaljujući našem 
razumijevanju i korektnosti i mogućnosti, da u jednom trenutku odlučimo i da volju svih onih koji su 
htjeli bit potpredsjednici, jer po tome i cijenim da naši poslanici cijene Skupštinu i cijene to mjesto 
potpredsjednika, i žele da budu na toj funkciji, da pomognu rad ove Skupštine.  
 Moja koleginica iz kluba, gospođa Đurović, i ona je bila kandidat, ali smo mi našli zajednički 
jezik, i evo, pokazuje današnji dan i diskusije da smo zapravo mi u potpunosti pogodili.  
 Zato ja gospođi Bošnjak i gospodinu Strahinji Bulajiću želim uspješan rad. Želim im što su 
postali potpredsjednici ove Skupštine, a svima nama zapravo želim da današnje diskusije, 
izuzimajući ovaj zadnji momenat, budemo na visini svog zadatka i pokažemo građanima Crne 
Gore đe mi stremimo i šta mi zapravo želimo. Toliko. Vama još jednom srećno i živjeli. Hvala vam. 



 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:48:21) 
 
 Hvala, poslaniku Ivanoviću. 
 Sada, u ime poslaničkog Kluba Pokreta za promjene, poslanik Medojević. 
 Izvolite, poslaniče Medojević. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.12.20 16:48:30) 
 
 Poštovani građani,  
 Nemam naravno, previše potrebe da govorim istinu, ne da hvalim ni Stranhinju ni Branku. 
 Ono što je za mene važno, i za vas građani, uvažavajući i respektujući taj rodno senzitivni 
jezik i multietničnost, ono što je za vas važno, da su to hrabri i pošteni i časni ljudi, i da će svoju 
funkciju vršiti po Ustavu i po zakonu.  
 Ono što je najvažnije u ovom trenutku za ovaj Parlament jeste, da i Strahinja i Branka, koji 
su se borili za slobodu, za parlamentarizam i za demokratiju i u ovoj sali i na ulici, za razliku od 
mnogih koji sada vrše funkcije vlasti u Crnoj Gori, i ja sada želim posebno da ih zamolim, da nikad 
više ne dozvole da se ovaj dom skrnavi od strane policijskih, parapolicijskih i kriminalnih struktura, 
kao što je to rađeno u prethodnom sazivu.  
 Dakle, u ovu skupštinu su upala neovlašćena lica sa vojničkim ili policijskim čizmama i 
oskrnavila autonomiju poslanika i autonomiju Parlamenta Crne Gore. To je bio državni udar ovdje.  
 Ovaj gospodin, koji je danas "gospodin", kao što je i gospodin predsjednik Crne Gore kome 
smo mu rekli ovdje u lice ono što smo mislili, ovaj kriminalac koji danas postaje v.d. direktor 
Policije, dakle, to je direktna provokacija ne samo poslanicima Demokratskog fronta.  
 Ko je on ovdje? Kao zadnji kriminalac s ove pozicije naređivao članovima specijalnih 
jedinica, posebne jedinice, raznoraznim ljudima koji su dolazili ovdje da poslanike Demokratskog 
fronta bez skidanja imuniteta, znači, protivustavno i protivzakonito lišava slobode.  
 Tog dana je ugrožen ovaj Parlament, to je bio državni udar. 
 Nadam se da će ova dva potpredsjednika koje svi znate, da su ne samo sa referencama sa 
CV-em, nego sa jednom željom da se zaštiti crnogorski Parlament. Odbranom crnogorskog 
Parlamenta se brani parlamentarizam, brani demokratija i brani država Crna Gora, koju ste vi 
ugazili, pretvorili ste je u kasarnu toga dana i pohapsili ste sve poslanike, čitav poslanički Klub 
Demokratskog fronta.  
 Dakle, građani Crne Gore da znate, da ovo što je rekao i kolega Radunović,  Vlada u ovom 
trenutku vlada suprotono volji građana. Znači, te ministre niko nije birao na izborima. Dakle, ono 
što sad imamo u ovom Parlamentu imamo, ne vladajuću opoziciju i imamo, ja sebe tako 
doživljavam, vladajuću opoziciju.  
 U ovom trenutku premijer Krivokapić je napravio nevjerovatnu provokaciju prema svim onim 
ljudima iz Demokratskog fronta koji su pretrpjeli protivustavno maltretiranje, šikaniranje i hapšenje 
u ovome domu zbog javno izgovorene riječi, bez skidanja imuniteta. I umjesto da taj čovjek bude 
procesuiran, da bude uhapšen i da se protiv njega pokrene krivični postupak, jer je komandovao 
ko zna kojim ljudima ovdje kad su nas hapsili, njega Vlada Zdravka Krivokapića postavlja  za v.d. 
direktora Policije.  
 Gospodine Krivokapiću, dok ne smijenite toga čovjeka, ovo je tipičan primjer kandidata za 
lustraciju. Znači, jedan državni službenik, koji je slušao naređenja šefa partije, koji je slušao 
naređenja direktora Policije koji je poznat, koji je sjekao uši muslimanima u Bukovici, gospodine 
direktor Policije koga ste vi podržavali, Veljović. Sjekao uši", ali ste ga podržavali, i koji je 
učestvovao u hapšenju lidera SDA 1994. godine, kad sam ih ja branio u akciji " Lim".  
 Koji je učestvovao u "Orlovom letu" i prebijanju nedužnih Albanaca u Tuzima, a podržavali 
ste ga iz političkih razloga.  
 Dakle, gospodine Krivokapiću, nijedan zakon koji vaša Vlada pošalje u crnogorski 
Parlament, Klub poslanika Pokreta za promjene neće glasati osim Zakona o vjerskim slobodama, 
jer je to naše obećanje i obaveza prema biračima koju smo dali. 



 Dakle, da završim samo, gospodine Krivokapiću smijenite ovoga, mogu slobodno reći 
zločinca, čovjeka koji ne poštuje Parlament,koji ne poštuje parlamentarce, koji ne poštuje Ustav 
zemlje.  
 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:53:07) 
 
 Birajte riječi poslaniče Medojeviću, birajte riječi molim Vas. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.12.20 16:53:10) 
 
 Izvinjavam se, završiću brzo. 
 Dakle, građani Crne Gore, ovako više ne može.  
 Znači, da premijer imenuje najodanije vojnike DPS-a i poslušnike Mila Đukanovića na 
najodgovornije funkcije u crnogorskoj Vladi. Podržali smo tu Vladu, ovu praksu ne podržavamo. 
Ovo mora da se prekine, predsjedniče. Dakle, poruka Krivokapiću dok ne smijeniš ovoga koga si 
danas postavio, kao direktnu provokaciju slobodnoj Crnoj Gori i svim onim ljudima koji su glasali 
promjene, nijedan zakon osim Zakon o vjerskim slobodama koji Vlada pošalje poslanički Klub 
Pokreta za promjene neće podržati. Da svi znaju da ne bude ništa tajno i premijer je ne potezu 
neka ispravi ovu grešku jer ako ovo pređe u praksu mi nemamo šta da tražimo pobijedio je DPS i 
ova Vlada ovo je rezervna vlada DPS-a. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:54:01) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Medojeviću.  
 Proceduralno poslanik Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (17.12.20 16:54:10) 
 
 Svako ima pravo da iznosi svoj stav, ali predsjedniče Parlamenta mislim da li svjesno ili 
nesvjesno nijeste do kraja pažljivo odslušali. Bez želje da polemišem sa gospodinom 
Medojevićem pitaću Vas jedno logično pitanje - kako se zovu ljudi koji izaberu kriminalce. Jesu li 
oni kriminalci? Molim Vas da mi odgovorite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:54:35) 
 
 Poslaniče Medojeviću, dozvolite. Ne, pitao je mene. Dozvolite, nemojte.  
 Dozvolite, nije bilo bilo kakve uvrede, bilo je pitanje. Rekao sam vam da ne ponavljam sad, 
da se ne pozivam na Ustav Crne Gore i sve ostalo da ne komentarišemo, analiziramo sada 
Poslovnik. Nijesam ovdje neko ko sudi to sam sto puta rekao o onome šta je istina ili ono suprotno 
da ne kažem šta u izlaganjima bilo kog poslanika u crnogorskom Parlamentu niti je to radio bilo 
koji od mojih prethodnika. Ustav je dao prava poslaniku, Ustav je dao mogućnost da iznesu 
mišljenja i da za to ne snose odgovornost. Trudim se, upozoravam, prijateljski savjetujem da 
biramo riječi, da vodimo računa, da dajemo doprinos, ali vjerujte da ovo što danas vidimo i 
slušamo nije nešto što nismo slušali u parlamentarnoj praksi i u ranijem periodu.  
 Dozvolite, proceduralno poslaniče molim Vas kratko, nije poslanik Konjević bio nekorektan. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.12.20 16:55:50) 
 



 Dakle, ono što je važno ovdje predsjedniče, mi se, kao neko ko je prebijan, trovan 
odnosimo prema potezima bivše vlasti. Dakle, ako neko od poslanika ima potrebu sa mnom da 
polemiše nije nikakav problem, prijave se za komentar, polemišete. Ministar koji je trovao narod 
2015. godine za mene je krvavi ministar, ko je 24. oktobra poslao policijske snage među kojima je 
bio i ovaj Blagojević i ovaj Rečević da truju narod bojnim otrovima, da prebijaju narod po ulicama 
je za mene krvavi ministar, ali to je moja privatna stvar. Ja to ne iznosim ovdje to iznosim javno i 
zna se od tog trenutka tad sam ga nazvao ovdje u Parlamentu i danas isto to mislim. Mislim da je 
proceduralna opaska bila potpuno nepotrebna. Mogao je da uzme komentar i da napravimo 
raspravu. Izvinjavam se zbog ovog pojašnjenja. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:56:41) 
 
 Zahvaljujem, Vama.  
 Idemo dalje, poslanik Konjević, molim Vas vrlo kratko. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (17.12.20 16:56:52) 
 
 Ja i kolega Medojević imamo razliku u mišljenju. Njegovo je pravo da dođe u takvu vrstu 
uloge da mu gospodin Blagojević bude direktor Policije. To je njegovo pravo, političko. Nijesam 
polemisao sa gospodinom Medojevićem naša razlika je jasna. Pitao sam Vas, molim Vas da mi 
odgovorite.  
 Kako se zovu oni, pošto nijeste reagovali, znači na nivou principa pitam, kako se zovu oni 
koji izaberu kriminalca na neku poziciju? Da Vam olakšam, jesu li i oni kriminalci? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:57:23) 
 
 Gospodine Konjeviću, molim Vas, Vama sam objasnio u mom odnosu prema Vašoj 
proceduralnoj intervenciji šta je posao predsjedavajućeg u ovom domu. Nije da mjeri ono što vi 
mislite, a nijesam čuo nigdje da a priori treba da znači da neko ko je glasao nekog jeste ono o 
čemu ste Vi govorili, ali nije na meni ja sam predsjedavajući i predsjednik ovog Parlamenta na 
meni je da vodim sjednicu saglasno Poslovniku. Vodim je saglasno Poslovniku, šta ćete vi 
saopštiti, šta će biti stavovi jednog, drugog poslaničkog kluba. Molim vas, pa ne možemo 
proceduralno dozvolio sam Vam dva puta. Pa, dobili ste dvije proceduralne intervencije, poslaniče 
Konjeviću. Šta sam ja to povrijedio pa se Vi pozivate?  
 Evo, izvolite, izvolite poslanik Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (17.12.20 16:58:28) 
 
 Znači, kolega Bečiću, pitao sam logično pitanje Vas i politički mogu da razumijem, 
gospodine predsjedniče, slažem se, mogu da Vas razumijem. Vi iz uloge predsjednika 
Parlamenta, da ne bih izazivao dalju vrstu polemike, kvalifikacije se odnose na nekoga ko je šef 
neke državne institucije, a kako ćete se Vi odnositi prema tome to je Vaša stvar. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 16:58:55) 
 
 Poslaniče Konjević, evo zaključujem ovu polemiku jer bih mogao ja da pitam kako se zovu 
oni koji nijesu hapsili kriminalce. Znači, u tom dijelu bi sada moglo da se postavi više desetina 
pitanja, ali nije, kažem Vam, na meni to, na meni je da vodim ovu sjednicu na način kako je vodim 
i vjerujem da je maksimalno korektno i prema vlasti i prema opoziciji.  
 Idemo dalje, poslanik Nimanbegu, po dogovoru kao prošlog puta vjerujem u dva, tri minuta 



da će sažeti svoje izlaganje. Zahvaljujem. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.12.20 16:59:26) 
 
 Hvala, predsjedniče Bečiću.  
 /Pozdrav na albanskom jeziku/ 
 Javljam se po članu 96 našeg Poslovnika što mi daje pravo cijelih pet minuta i prvenstveno 
želio bih da svima jasno iskažem stav koji Albanska lista Shquiptare Genci Nimanbegu, Nik 
Gjeloshaj ima povodom predloga koji je na dnevnom redu.  

Prije nego što budem dao tu riječ podsjetiću cijenjenog kolegu Medojevića da je ikona 
američke demokratije, kongresmen Luis, koji je u julu ove godine preminuo 45 puta uhapšen od 
toga pet puta kao kongresmen, zbog remećenja javnog reda i mira. On je uhapšen ili priveden na 
osnovu toga što je kršio javni red i mir. Ako vi i dalje smatrate da one noći koja je za Crnu Goru i 
po vama istorijska prilikom usvajanja Zakona o slobodi vjeroispovijesti ono ponašanje zahtijevalo 
da policija ne bude tu, mislim da moramo  dobro razmisliti. Da li je ona vršila funkciju kako treba, 
mislim da jeste. Spriječila je naš sukob, ovdje u domu, spriječila je naš sukob. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:01:07) 
 
 Poslaniče Nimanbegu, da se držimo, evo dozvolio sam, dnevnog reda sad u ovom drugom 
dijelu izlaganja. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.12.20 17:01:14) 
 
 Predsjedniče Bečiću, budite samo toliko da me razumijete da ovo govorim iz svog stava.  
 Ovo je svečani trenutak za kolegu Bulajića i koleginicu Bošnjak. Korišćenje vremena da se 
sa te tačke dnevnog reda vratimo na 2019. godinu vratimo na policiju, vratimo na "Orlov let", želim 
jasno da kažem, nijedan predstavnik Albanske liste nikad neće podržati nijednog kriminalca. Ako 
su te insinuacije da neko nekome činio zločine pa da ih mi podržavamo niti druge manjinske 
stranke niti sve ovdje partije. Zbog toga želim reći samo koji su razlozi zbog kojih ćemo mi, koje ću 
ja podržati i kolegincu Bošnjak i kolegu Bulajića.  
 Prvi razlog je zato što je takav odnos prema Skupštini. Za razliku od korektne saradnje koju 
Albanska lista u koalicionom nivou naši konstituenti imaju sa Demokratskom Crnom Gorom na 
osnovu koga je i predsjednik Bečić dobio glas. Želimo i sa kolegama sa kojima imamo različite 
političke stavove, dijametralno udaljene ponekad ja se za razliku od kolega koji ovdje u superlativu 
govore i o jednom i o drugom kolegi sjećam i njihovih izjava koje su mene znale i provocirati. Ipak, 
razumijem to kao njihov odonos prema politici i preme shvaćanju politike. Oni su možda u nekim 
slučajevima ideološki različiti i daleki, ali kao ljudi su bliski ne samo meni nego i puno poslanika u 
ovom domu. To je prvi razlog zašto će dobiti podršku što se tiče Albanske liste.  
 Drugi razlog je odnos prema ovom domu. Koleginica Bošnjak i kolega Bulajić vi ste dobili 
čast koju su vam delegirali vaše kolege iz vaših stranaka, vaši glasači i vaši koalicioni članovi. Ovo 
vam je prilika da shvatite i da pokažete, kao što smo i mi to radili da ova pozicija koju dobijete, 
odgovornost, trebate raditi odgovorno, časno u interesu svih.  

Kao treći razlog je da i dalje, da vam damo još jednu obavezu našim glasom da i naš glas i 
naše stavove i lično i partijski razumijete kao ruku saradnje i ruka zajedničkom radu dobrobiti svih. 
 Čestitam vam u naprijed na funkciji i želim vam da je obavljate časno i pošteno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:04:01) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Nimanbegu.  
 Sada riječ ima šef poslaničkog Kluba "Mir je naša nacija", Demokrate, Demos poslanik 



Boris Bogdanović. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (17.12.20 17:04:10) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,   
 Podržaćemo predlog predlagača za izbor potpredsjednika Skupštine Crne Gore jer smo mi 
ljudi koji drže riječ. Rečeno - učinjeno i što se nas tiče riječ je riječ i svi oni koji sarađuju sa nama, 
svi politički subjekti, sve organizacije, svi građani Crne Gore znaju na čemu su. Dakle, nema igre 
dogovor je dogovor i mi smo zaista ponosni na tu činjenicu. Mi prihvatamo dogovor čak i kada je 
na našu štetu ako je to u korist građana Crne Gore. Dakle, dogovor kuću gradi, a mi gradimo Crnu 
Goru na obećanjima koje smo dali građanima Crne Gore.  
 Mjesecima i godinama unazad nas optužuju za izdaju i saradnju sa onima koje smo 
pobijedili na izborima, a mi sve ove godine držimo riječ i dalje ćemo držati riječ, i dalje ćemo 
obećavati ispunjavati obećanja i obećali smo vraćanje dječijeg dodatka, obećali smo proširivanje 
prava na staračku naknadu, obećali smo obezbjeđenje besplatnih udžbenika, odnosno pravo na 
besplatno osnovno obrazovanje i obećali smo da pokušamo da riješimo problem naknada za 
majke sa troje i više djece. To sve ovdje u Skupštini Crne Gore, jer za nas je Skupština zaista 
svetinja i ponosni smo na tu činjenicu što je predsjednik Skupštine upravo iz poslaničkog Kluba 
Demokrate, Demos, "Mir je naša nacija" i što će imati dobre potpredsjednike Skupštine sa kojima 
ćemo zajedno čuvati ugled ovog visokog doma. To neće biti ni malo lak poslao, ali mi nikada 
nismo bježali od posla, nijesmo bježali ni od koga, nijesmo bježali ni od kriminalaca, pa nećemo 
bježati ni od onih obaveza i zadataka koji nas očekuju u narednom periodu.  

Dakle, ovdje se pišu nove stranice crnogorske istorije, ovdje se pišu nove stranice 
budućnosti Crne Gore. Kao što vidimo iz priloženih biografija oba kandidata su prirodnjaci, oba 
kandidata su doktori nauka i mi zaista očekujemo od njih da u ovaj Parlament unesu prijeko 
potrebne principe razuma i poštovanja ovog visokog doma i procedura i pravila koje važe u ovom 
visokom domu. Zaista vjerujemo da ćete u punom svom kapacitetu čuvati ugled ove skupštine, da 
ćete doprinijeti kvalitetnim debatama tako što ćete pošteno, časno i odgovorno voditi sjedice 
Skupštine Crne Gore. Dakle, ni po babu ni po stričevima, pošteno vodite sjednice, poštujete 
poslanike parlamentarne većine, poštujete poslanike parlamentarne opozicije i oni će poštovati 
vas.  
 Mi moramo da rebrendirati ovaj dom, moramo da primijenimo kulturu, moramo da budemo 
primjer kako se razgovara, kako se dogovara, kako se pregovara, kako se vodi debata i kako se 
nadmeću ideje i programski principi. Da naučimo da kontrola i kritika mogu biti dobronamjerni jer 
je to za dobro građana Crne Gore. Svi smo na istoj strani, na strani demokratije, a onaj ko nije to 
se odmah otkrije, to se možda i otkrilo u prethodnih nekoliko decenija. Dakle, kandidati imaju punu 
našu podršku, ne samo u izboru već i u radu, jer zaista očekujem da sa njima ostvarimo i više od 
onog cilja pukog praćenja procedura, da pokušamo da zajedno izmirmo Crnu Goru, jer smo svih 
ovih godina pred izbore, tokom izborne kampanje, nakon izborne kampanje, dok god postojimo 
uvijek ćemo izgovarati tu čudesnu riječ sa tri slova - mir. To je ono čemu težimo i zaista pozivamo 
sve da učestvuju u izgradnji tog mira, a da bi bio mir na teritoriji čitave Crne Gore on mora da 
počne odavde u ovoj sali gdje smo se uvijek svađali, a nikada mirili. Da se ostavimo indetitetskih 
kapa, da se dohvatimo Ustava, da se dohvatimo zakona, da čuvamo našu zemlju dobrim 
zakonskim projektima, kontrolama i procedurama a ne jalovim i smiješnim istorijskim raspravama. 
Ovaj saziv više zaista nema vremena da troši resurse građana na neživotne teme o četnicima, 
partizanima, zelenašima, bjelašima, ono što su užasne crnogorske podjele. Teme za ovaj 
Parlament su budućnost Crne Gore i djeca Crne Gore. Zato ćemo vratiti dječiji dodatak svoj djeci 
Crne Gore. To smo najavili, to obećanje smo dali i to ćemo obećanje sigurno ostvariti.  
 Istoriju znamo i koliko god o njoj raspravljali ne možemo je i nećemo je mijenjati, pa sve i da 
neko želi, ošto ćemo se tome suprostaviti jer smo ponosni na našu crnogorsku istoriju. Ono što 
možemo da mijenjamo to je budućnost. O tome možemo da diskutujemo, o tome treba da 
diskutujemo i o tome ćemo i te kako u ovom crnogorskom Parlamentu diskutovati.  
 Dakle, mnogo je posla pred nama, mnogo je posla pred Vladom Crne Gore, tako da su nam 



potrebni poslanici, takozvani poslanici, fokusa a ne poslanici fikus i da prekinemo sa tom praksom 
ako je i bilo u prethodnom periodu, a čuli smo i da jeste i vidjeli da jeste, da nema taster poslanika. 
Vraćamo snagu predstavnicima naroda i čuvamo čast i ugled hramu demokratije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:10:10) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Bogdanoviću. 
 Sada u ime poslaničkog Kluba Demokratskog fronta poslanik Milan Knežević. 
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.12.20 17:10:18) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, 
 Danas bi trebao da bude svečani dan. Dan kada bi kroz predloge za potpredsjednike 
Skupštine Crne Gore trebamo i da jačamo ovu ulogu Parlamenta, Parlamenta koji je u prethodnim 
sazivima dotakao dno, zato što je ovaj Ustav ovdje ispred predsjednika Skupštine Alekse Bečića 
više gažen nego što je tepih u ovoj plenarnoj sali i u čitavoj Skupštini. Zato vjerujemo da ćemo 
predlogom da gospodin Strahinja Bulajić i Branka Bošnjak budu potpredsjednici Parlamenta 
poslati snažnju poruku o našim demokratskim kapacitetima bez obzira na sve razlike koje imamo 
sa gospodom sa naše desne strane i gospodom iz centra. Taj ideološko narativni pristup da se 
uvijek traže loši momci i da su ti loši momci dominantno sa lijeve strane mi više nećemo tolerisati i 
jasno ćemo ukazivati da sa ove lijeve strane stoji većina koja je 30. avgusta pobijedila na ovim 
izborima.  

Da bismo jačali Parlament, gospodine predsjedniče i vi kolege, treba i da pošaljemo snažnu 
poruku da nam se nikad više u ovom parlamentu ne može desiti da se poslaniku istovremeno 
skine imunitet i odredi pritvor. Da mu se nikad više ne može desiti da ovdje boravi 15 dana ili da 
bude uhapšen čim pređe prag Skupšitne, jer je Apelacioni i Viši sud odlučio da poslaniku u 
crnogorskom Parlamentu imunitet traje samo dok se nalazi u plenarnoj sali. Što je, na žalost, 
tragično i nakon pobjede na našim izborima 30. avgusta Ustavni sud je potvrdio ono rješenje iz 
2018. godine ukidajući odredbu o stavljanju svjedoka u zatvor. To znači, kolege sa moje desne 
strane i kolege iz centra, da možete biti uhapšeni istoga momenta kad izađete iz ove plenarne 
sale ako to odluči Dragan Blagojević kojeg je danas Dritan Abazović predložio za vršioca dužnosti 
direktora Policije. Isti onaj čovjek koji nas je 27. decembra zato što smo branili svetinje Mitropolije 
crnogorsko - primorske, budimljansko - nikšićke, zahumsko - hercegovačke i mileševske eparhije, 
zato što smo branili kanonsko jedinstvo Srpske pravoslavne crkve uhapsio, svih 17, bez skidanja 
imuniteta. Uhapsio nas nazivajući nas marvom, strpao nas u marice, strpao nas u betonjerke i 
podigao krivične prijave protiv nas.  

Zato je pravo pitanje slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, vi koji ste izvojevali ovu pobjedu 
zajedno sa nama pod barjacima prkosa i otpora ovom bivšem režimu, da li je ovo ona sloboda o 
kojoj smo pjevali, koju smo obećavali ili se možemo svesti pod nivo sve je isto samo njega nema. 
Ja, i ako je ovo trebao da bude svečani dan, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u mogu vam reći da 
su gospoda sa moje desne strane, toboš poražene snage, mnogo veselije u ovom trenutku nego 
mi koji smo pobijedili. Nije tačno da nijesu postojala zakonska rješenja da Dragan Blagojević ne 
bude vršilac dužnosti direkora Policije. Bilo je neophodno promijeniti samo dva člana u Zakonu o 
unutrašnjim poslovima i u Zakonu o državnoj upravi i ni Veselin Veljović i niko od njegovih 
zamjenika ne bi bio vršilac dužnosti direktora policije. Danas je ponovo uhapšena slobodna Crna 
Gora, danas je ponovo... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:14:43) 
 
 Da se držimo dnevnog reda, poslaniče Kneževiću. 
 



 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.12.20 17:14:46) 
 
 Ovo je dnevni red, govorim o jačanju uloge Parlamenta. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:14:50) 
 
 Razumijem, ali Vas molim se držimo dnevnog reda. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.12.20 17:14:52) 
 
 Naravno, ja govorimo o autonomiji Parlamenta i o jačanju uloge Parlementa. Znači, danas 
je ponovo uhapšena ona slobodna i nepokorna Crna Gora koja je povela litije. Danas su ponovo 
uhapšeni poslanici Demokratskog fronta i danas je ponovo raspisana crvena Interpolova 
potjernica za Isusom Hristom koji mora da se dokazuje da je stariji od 30. novembra 2019. godine 
kada je bio Kongres Demokratske partije socijalista. Ne treba da čudi, jer ako je Milivoje Katnić za 
moju djevojku rekao da je vrhunski ruski agent, a gospodin Zdravko Krivokapić u prospektu da 
sam proruski lider opozicije, a valjda sam glasao za vlast, onda želim da pitam šta je Demokratska 
partija socijalsita ako sam ja proruski lider opozicije. Jesam li ja i dalje opozicija, gospodine Bečiću 
ili sam ja zajedno sa Vama i sa ovim ljudima dao legitimitet ovoj Vladi da ispoštuje izbornu volju 
građana? Pošto sam dao riječ želim da ponovim još jednom. Demokratski front će u ovoj skupštini 
dok se ne smijeni Dragan Blagojević dželat, krvnik i zločinac ne Demokratskog fronta nego 
čitavaog vjerujućeg naroda ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:16:13) 
 
 Hajdemo da biramo riječi i da privodite kraju, već se prekoračili. Molim Vas, birajmo riječi. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.12.20 17:16:17) 
 
  Protiv koga smo mi podnijeli krivičnu prijavu i protiv njega, i Ivana Brajovića i Mila 
Đukanovića, dok god se ne smijeni mi ćemo samo glasati izmjene i dopune Zakona o slobodi 
vjeroispovijesti. Ne damo svetinje, ali ne damo ni obraz našeg naroda. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:16:32) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Kneževiću. 
 Sada finalno u ime poslaničkog Kluba DPS-a i LP-a poslanica Aleksandra Vuković. 
 Izvolite, poslanice Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (17.12.20 17:16:44) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predśedniče Bečiću, na datoj riječi. 
 Dragi građani i građanke Crne Gore ne čudite se, rekla sam vam kada je konstituisana 
Vlada da ovo postaje i vidimo da je postala zemlja čuda. Demokratska partija socijalista pak neće, 
za razliku od drugih poslanika i poslanica, danas verifikovati 82. mandat poslaniku koji bi se zvao 
hipokrizija, jer među postojećim poslanicima, s obzirom na odnose i prema ovom pitanju, možemo 
reći da je mnogo licemjera. Licemjerna je, uvaženi građani i građanke, i politika naših kolega iz 
vlasti koji danas kritiku Vladu i njihove odluke, licemjerna je toliko da bi trebalo u vama da izazove 



onu osnovnu pobunu koja podrazumijeva izlazak na ulice i što prije da se opredijelite za neki drugi 
sastav, valjda rajske sloge, a ne pakla, a ne nesloge kojoj svjedočimo. 
 Za razliku od drugih kolega i koleginica u ovom Parlamentu mi se jutros nijesmo okupali u 
Leti - rijeci zaborava, nijesmo se okupali, možda je trebalo pa da dođemo u ovaj Parlament i 
zaboravimo sve i onda kažemo, da Strahinja Bulajić svojim integritetom može abolirati ponašanje 
drugih poslanika ili jednu politiku. Kakva je to politika, uvaženi građani i građanke Crne Gore? To 
je prije svega politika izbjega iz ovog Parlamenta. Govori vam se da će sada biti ustanovljena 
jedna nova parlamentarna praksa, da je ovo nova neka predstavnička demokratija, da će se 
odnjegovati novi duh Parlamenta, a novi duh Parlamenta ne može se nikako obnoviti, niti će biti 
bolji zato što je onaj Parlament bio koliko toliko podnošljiv zahvaljujući poslanicima DPS-a koji su 
prisustvovali śednicama Parlamenta, koji su donijeli ključne odluke u ovim klupama kada su drugi 
poslanici bili izbjezi. Izbjezi kada se odlučivalo da Crna Gora postane dijelom NATO integracije. 
Izbjezi kada se odlučivalo o Rezoluciji o Podgoričkoj skupštini, izbjezi o jednom važnom pitanju 
koje podrazumijeva odnos prema osnovnim ljudskim pravima kada se glasao Zakon o istopolnim 
zajednicama. Izbjezi kada se glasalo o Zakonu o slobodi vjeroispovijesti, pa nam danas kolege iz 
URA-e kažu da smo mi fašisti, a oni danas svojim govorima aboliraju sebe za ono što će biti - 
elementi destrukcije u crnogorskom političkom životu, koji plako, lagano i tiho razaraju njene 
temeljne državne i ustavne vrijednosti. 
 DPS neće podržati, biće uzdržan samo zbog kolega, gospodina Bulajića i gospođe 
Bošnjak, biće uzdržan povodom ovoga pitanja jer ne može podržati politiku gaženja crnogorskog 
Ustava o kojem se danas tako priča kao da je to nešto normalno bilo u prethodnom sazivu. Ne 
može podržati politiku paljenja crnogorske zastave i učestvovanje u nekoj drugoj državi tome 
nakaradnom i besramnom činu. Ne možemo nikako biti oni poslanici koji će neutralno posmatrati i 
čuti poruke koje šalje premijer koga je ova većina izabrala, koji kaže sljedeće: "Crna Gora i Srbija 
su toliko ispreplijetane da se ne zna ko je odakle". Vjerujte, uvaženi građani i građanke Crne Gore, 
većina ovih poslanika koji su podržali tu Vladu i ne znaju, ali mi ovđe znamo. Dakle, poslanici 
Demokratske partije socijalista znaju odakle su i baš zbog toga što znaju da su iz Crne Gore 
braniće interese Crne Gore do kraja svojih političkih i ličnih života, jer nećemo dozvoliti da Crna 
Gora bilo kome bude od nevolje kuma. Ne može Crna Gora biti od nevolje kuma, niti ćemo mi 
podrškom vaših individualnih rješenja kojim pokušavate da pokrijete svoju dubioznu politiku, a 
sumnjiva je na hiljadu načina, kumovati srozavanju i ponižavanju Crne Gore i ove države. 
 Još jedna nedosljednost u vezi sa ovim. Praksa je parlamentarna bila da se potpredśednici 
biraju na način što se biraju sa različitih političkih lista. U ovom slučaju mi imamo izbor poslanika i 
poslanice sa jedne izborne liste. Bez obzira na to što ste poslije izbora podijelili u posebne 
poslaničke klubove. Dakle, to nije u duhu prakse parlamentarnog života. Drugo, što je ovaj 
Parlament imao običaj da uvaži ono što je istina, društvena istina crnogorskog društva, a to je da 
je Crna Gora građanska država i nije Aleksandrina više zato što je Crnogorka i Crnogoraca ima 
najviše prema popisu, nego što je to Bošnjaka, Albanaca, Srba, Hrvata, Roma i svih drugih 
građana i građanki. Dakle, trebalo bi da imate taj osnovni ośećaj kao parlamentarna većina da ako 
je već Vlada koju ste tako zdušno podržali jednonacionalna i jednovjerska makar predśedničke 
funkcije odražavaju duh i karakter crnogorske države, a to je njeno građansko biće, pa da jednu 
potpredśedničku poziciju date nekome od pripadnika ili pripadnica manjinskih naroda. To bi onda 
zaista bila mjera onoga što jeste Ustavom određeno, to je da je Crna Gora građanska država.  

Prema tome, DPS će u ovom slučaju biti uzdržan. Uzdržan, kao što rekoh, ne prema 
individualnim rješenjima, ličnostima gospodina Bulajića i gospođe Bošnjak, nego zbog toga što 
nijesmo se okupali, rekoh, u rijeci zaborava, pamtimo sve one strašne uvrede. Takođe, ovim na 
neki način pružamo svoj veliki otpor prema nastavljenoj praksi diskreditacije pojedinaca u ovom 
parlamentu, a čemu uvaženi predśedniče Bečiću, čini mi se, svojim autoritetom ipak trebate da 
oduzmete legitimitet. Kada se izgovaraju riječi kakve smo čuli o rješenjima u Policiji, kao što su 
zločinac, krvavi onaj, krvavi onaj, mislim da su toliko teške da zaslužuju reakciju u vidu gašenja 
mikrofona. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:23:30) 
 



 Zahvaljujem ja Vama, uvažena poslanice Vuković. 
 Poslanik Zogović. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (17.12.20 17:23:42) 
 
 Predsjedniče Parlamenta imam jednu molbu za Vas, mislim da bi bilo izuzetno produktivno 
da iza Vas na ovom zidu stavite kalendar pošto smo se ovđe dotakli nekih vremenskih i prostornih 
distanci, da vidimo da se Crna Gora nalazi u 2020. godini, da ovo nije 1918. godina i da se 
naviknemo na neke nove realnosti. Da čestitam koleginici Bošnjak i uvaženom kolegi Bulajiću 
izbor za potpredsjednike Skupštine Crne Gore i ovo je, gospodine Bečiću, neka nova Crna Gora 
na koju ćete se morati navići. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:24:15) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Zogoviću.  
 Poslanica Vuković proceduralno. Molim Vas, zaista ste imali sve mogućnosti da saopštite. 
 Poslanica Vuković i idemo da finiširamo. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (17.12.20 17:24:25) 
 
 Uvaženi predśedniče Bečiću, Vama ću se obratiti, jer znam da Vi evo poštujete državne 
simbole, za razliku od onih koji su ih gazili. Gazili su i zastavu i palili je, grb ne znam na koji način 
su se prema njemu odnosili, vjerovatno je i tu bilo gaženja i sličnih manifestacija, ali ono što je 
važno jeste ovo što je kolega Zogović rekao. Jeste, ovo je 2020. godina i upravo će Klub poslanika 
Demokratske partije socijalista učiniti sve što je u njegovoj političkoj moći da spriječi da se ikada 
više ponovi 1918. koju on pominje i koja je u stvari godina koju oni smatraju vaskrsnućem, a mi je 
smatramo najvećim padom i najvećom sramotom u crnogorskoj istorji. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:26:23) 
 
 Zahvaljujem. 
 Idemo dalje, u odnosu na one sugestije koje sam imao prilike da čujem, ponavljam po ko 
zna koji put da svi zajedno treba ovdje da damo doprinos da rasprava bude konstruktivna, da ovaj 
Parlament ide naprijed i da odražava ono što bi trebao da bude smisao funkcionisanja 
Parlamenta, ali sa druge strane imamo i Ustav koji je usvojen u ovom Parlamentu koji daje prava 
poslanicima. Po stoti put ponavljam to što neko izgovara u ovoj sali ne znači da se onaj ko 
predsjedava niti slaže niti ne slaže sa onim što je on izgovorio. Hajde da to već jednom konačno 
razumijemo, a da svi zajedno dajemo doprinos i da biramo riječi, tu sam potpuno saglasan, jer 
sam neko ko je još od lokalnih parlamenata do ovog državnog parlamenta svojim izlaganjima, 
nastupima uvijek davao doprinos tome.  
 Razumio sam da predstavnik predlagača ne želi završnu riječ i mogu konstatovati da je 
pretres završen i da prelazimo na izjašnjavane.  
 Izvinjavam se, poslanik Popović proceduralno. Nijesam razumio samo. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.12.20 17:26:29) 
 
 Ako sam Vas ja dobro razumio po pet poslanika iz parlamentarne većine i pet iz ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:26:36) 



 
 Ne, nego po pet minuta šefovi klubova, odnosno predstavnici parlamentarne većine i 
parlamentarne opozicije. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.12.20 17:26:43) 
 
 Ja ako Vas mogu zamoliti da u ime Liberalne partije se obratim. Poslanica Vuković je 
govorila u ime poslaničkog Kluba ali je striktno govorila DPS-a. Naravno, gospodine predsjedniče, 
evo dobijam bezbroj poruka, nijeste baš blagonakloni prema meni, stalno me prekidate, ne znam 
čime sam ja to zaslužio. Ako mislite da ne treba, evo ja ću odustati od diskusije, ali sam Vas 
pogrešno razumio onda. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:27:16) 
 
 Dozvolite, evo imate, zaista nemam ništa protiv nikog u ovoj sali, ali imam potrebu da 
poštujem Poslovnik. Vi ste više puta proceduralno intervenisali u ovim prethodnim danima, 
nedjeljama i mjesecima. Imamo poslanički Klub DPS-a i LP-a, ali evo uvažavajući sve o čemu ste 
govorili, imam jednu molbu prema Vama, da vodite računa da sam zaista fleksibilan i da Vam 
dajem mogućnost da se do dva minuta obratite, da to ne zloupotrijebite u onome što je sadržaj 
Vaše diskusije. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.12.20 17:27:51) 
 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predsjedniče,  
 Evo Vama se obraćam, može se ovo smatrati kao proceduralno obraćanje. Dakle, bezbroj 
poruka i toga da Vi nijeste ni malo blagonakloni prema meni, prekidate me na svakih par sekundi, 
naravno, govorim o onome što je bilo. Ako iko poštuje etički kodeks poslanika, Poslovnik 
Skupštine ja ga poštujem u ne znam koliko već saziva u posljednja dva, ovo je treći saziv. Ne 
znam što je to što Vama smeta kod mene, ali u svakom slučaju znaću se sa tim nositi.  
 Rekli smo već da je ovo ne neki način svečani dan. Poznat je stav Liberalne partije da 
nećemo podržati ni jedno imenovanje, ni jedno razrješenje, ni jedan akt ove Skupštine u prvih 100 
dana što se otprilike poklapa sa početkom nove godine. To je jedini razlog što ja neću podržati 
uvaženog poslanika Bulajića, poslanicu Bošnjak, smatram lično da su to možda i najbolji poslanici 
iz parlamentarne većine, odnosno najbolji igrači te reprezentacije ili među najboljima.  
 Stav Liberalne partije je poznat od ranije. Mislimo da je država u opasnosti, mislimo da 
parlamentarne većina ima opasne namjere. Naravno i Vlada koja je za ovih 13 dana od kad je 
izabrana donijela toliko skandaloznih odluka, u 13 dana toliko skandaloznih izjava ministara. Niko 
nas nije tako ekspertski zadužio u istoriji Crne Gore kao oni poslije tri dana, je li tako poslaničke 
Medojeviću? Dakle, sa tih 750 miliona eura kršeći Ustav, mnoge zakone i ono što je najgore od 
svega ponižavajući ovu Skupštinu, Skupština koja pojma nije imala što oni rade i čime se bave. 
Naravno, svima nam je jasno da su ambasadori Kvinte učestvovali u svemu tome, da je to trajalo 
ne tih tri dana, odnosno, oni se zadužili 10. decembra, a odluku su donijeli 14. decembra, je li tako 
gospodine Medojeviću otprilike?  
 U svakom slučaju ima i ono od uvaženog poslanika Kneževića, tika-taka. Nijesam siguran 
da li je to Vladi oročeno na 100 dana ili 200 dana, uglavnom oni imaju prevashodan zadatak da 
proguraju u ovom Parlamentu izmjene i dopune Zakona o slobodi vjeroispovijesti. Dakle, pljačka 
Crne Gore da se progura, da se to da Srpskoj pravoslavnoj crkvi, odnosno drugoj državi. Radi se 
o ogromnoj imovini. Da se onaj famozni Cetinjski manastir koji čudom nije otet u tih 33 godine 
koliko je to trajalo, svo to upisivanje na sve te crnogorske svetinje. Nije slučajno da samo Cetinjski 
manastir je ostao neupisan na Srpsku pravoslavnu crkvu, jer Cetinje, Prijestonica Crne Gore, tamo 
se nije mogao naći izdajica koja bi tako nešto uradio.  



U svakom slučaju o tome će se raspravljati i biće vremena da raspravljamo. Čestitam 
unaprijed poslaniku Bulajiću i poslanici Bošnjak. Lijepo je, da je dama u rukovodstvu Skupštine. 
Nijesmo je imali koliko se ja sjećam odavno, od gospođe Vesne Perović iz Liberalnog saveza 
2001-2002. je bila  predsjednica Skupštine.  
 Lijepo bi bilo da su sve dame u menadžmentu Skupštine i mislim da bi se mnogi problemi 
crnogorski na taj način riješili.  
 Naravno, emancipacija Crne Gore će teći i trebaće, trebaće vremena da mi dođemo na taj 
nivo, ali u svakom slučaju još jedanput čestitke potpredsjednicima i vjerujem da će tu funkciju vršiti 
u skladu sa Poslovnikom i Ustavom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:34:28) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Popoviću. 
 Evo, blizu sedam minuta ste govorili, tako da čini mi se da sam bio maksimalno tolerantan, 
više od bilo kog šefa poslaničkog kluba. Što se mene lično tiče, ja navijam da Vi što više govorite u 
ime Vašeg poslaničkog Kluba, ali to nije pitanje za mene, to je pitanje za poslanički klub i za ovaj 
Poslovnik. Čini mi se, evo, i da sam pokazao i primjerom maksimalnu moguću korektnost.  
 Poslanik, Radunović 30 sekundi proceduralno, i finito. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (17.12.20 17:35:00) 
 
 Ne treba mi ni 30 sekundi, jer ste Vi praktično odgovorili.  
 Htio sam da kažem poslaniku Popoviću, da će mu od sad stizati drugačije poruke, od sad 
ste omiljeni lik Alekse Bečića. Govorili ste više od mene koji sam predlagao potpredsjednika ispred 
najvećeg Kluba u vlasti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:35:20) 
 
 Zahvaljujem, na korektnom pristupu i poslaniku Radunoviću.  
 Kao što sam rekao, razumio sam da predlagači ne žele završnu riječ, tako da mogu 
konstatovati da je pretres završen.  
 Kada se podsjećamo u svemu ovome, uvijek je dobro da se podsjetimo onoga što je bilo u 
prethodnom periodu i na uredbe i na razaličite prakse, jer vjerujem da ćemo onda imati jedan, 
siguran sam, adekvatniji pristup i konstruktivniji i pravedniji prema onoj problematici o kojoj 
govorimo.  
 Saglasno članu 20 Poslovnika Skupštine izbor potpredsjednika Skupštine vrši se tajnim 
glasanjem na način što poslanik zaokružuje redni broj ispred imena kandidata za koga glasa i to 
samo za onoliko kandidata koliko se bira potpredsjednika iz parlamentarne većine, odnosno 
opozicije.  
 Za potpredsjednka Skupštine izabran je kandidat za koga je glasala većina prisutnih 
poslanika. 
 Saglasno članu 21 Poslovnika Skupštine sačinio sam listu kandidata, po azbučnom redu 
prezimena kandidata, sa naznakom čiji su kandidati, i to - Branka Bošnjak kandidatkinja 
parlamentarne većine i Strahinja Bulajić kandidat parlamentarne većine. 
 Generalni sekretar Skupštine sa Službom Skupštine je pripremio uslove za tajno glasanje, 
glasačke listiće i glasačku kutiju.  
 Po završenom glasanju Komisija za glasanje pristupa utrvrđivanju rezultata glasanja i 
sačinjava kratak Izvještaj o rezultatima tajnog glasanja.  
 Samim tim, poštovane kolege, stekli su se uslovi da pristupimo glasanju. 
 Molim,  generalnog sekretara da izvrši prozivku poslanika i uruči im glasačke listiće.  
 Izvolite. 
 



 
 ALEKSANDAR JOVIĆEVIĆ (17.12.20 17:37:06) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Prozvika poslanika: 
 Nebojša Medojević, Simonida Kordić, Vladimir Joković, Maja Vukićević, Vladimir 
Dobričanin, Branko Radulović, Milun Zogović, Branka Bošnjak, Slaven Radunović, Strahinja 
Bulajić, Predrag Bulatović, Danijela Đurović, Milan Knežević, Vladan Raičević, Jelena Božović, 
Dragan Ivanović, Radoš Zečević, Marko Kovačević, Jovanka Bogavac, Dragan Bojović, Dragan 
Vukić, Milo Božović, Maksim Vučinić, Milosava Paunović, Marko Milačić, Dejan Đurović, Aleksa 
Bečić, Miodrag Lekić, Zdenka Popović, Dragan Krapović, Boris Bogdanović, Momo Koprivica, 
Tamara Vujović, Albin Ćeman, Vladimir Martinović, Danilo Šaranović, Miloš Konatar, Božena 
Jelušić, Srđan Pavićević, Filip Adžić, Duško Marković, Branimir Gvozdenović, Aleksandra Vuković, 
Melvudin Nuhodžić, Predrag Bošković, Jevto Eraković, Nikola Rakočević, Andrija Popović, 
Dragica Sekulić, Petar Ivanović, Halil Duković, Dragutin Papović, Marta Šćepanović, Vesna 
Pavićević, Miloš Nikolić, Miodrag Vuković, Nikola Janović, Daliborka Pejović, Branko Čavor, 
Bogdan Fatić, Danijel Živković, Suzana Pribilović, Ivan Mitrović, Abaz Dizdarević, Luiđ Škrelja, 
Jovanka Laličić, Predrag Sekulić, Andrija Nikolić, Ivan Brajović, Damir Šehović, Boris Mugoša, 
Ervin Ibrahimović, Amer Smailović, Kenana Strujić-Harbić, Draginja Vuksanović-Stanković, Raško 
Konjević, Genci Nimanbegu i Fatmir Gjeka. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:48:50) 
 
 Samo par minuta da Komisija realizuje postupak prebrojavanja glasova i da finiširamo. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:55:12) 
 
 Uvažene kolege, nastavljamo sa radom.  
 Komisija za glasanje sačinila je kratak izvještaj o rezultatima tajnog glasanja. Pa, dozvolite 
da saopštim rezultate glasanja.  
 Uručeno je 68 glasačkih listića. U glasačkoj kutiji nađeno je 68 glasačkih listića. Važećih 
glasačkih listića ima 47. Nevažećih glasačkih listića ima 21. O pojedinom kandidatu glasalo se i to 
na sljedeći način - o kandidatkinji Branki Bošnjak za - 47 poslanika, o kandidatu Strahinji Bulajiću 
za - 46 poslanika.  
 Dozvolite, saglasno rezultatima glasanja objavljujem da su predlozi usvojeni i da su za 
potpredsjednike Skupštine izabrani dr Branka Bošnjak i dr Strahinja Bulajić. Čestitam im u svoje i 
u vaše ime. Želim im uspješan i produktivan rad. Vjerujem da ćemo zajedno uspješno sarađivati.  
 Sada pozivam poslanike, potpredsjednike Skupštine, da polože zakletvu.  
 Pozivam prvo poslanicu Branku Bošnjak da položi zakletvu.  
 Izvolite, potpredsjednice Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (17.12.20 17:56:52) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu čestito, odgovorno i savjesno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:57:10) 
 
 Sada pozivam potpredsjednika Strahinju Bulajića da položi zakletvu.  
 Izvolite. 
 
 



 STRAHINJA BULAJIĆ (17.12.20 17:57:28) 
 
 Zaklinjem se da ću dužnost vršiti po Ustavu i zakonu čestito, odgovorno i savjesno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (17.12.20 17:58:04) 
 
 Ovim je Prva konstitutivna sjednica Skupštine Crne Gore 27. saziva završena. Zahvaljujem. 
 


